
چسبندگی هزینه های دولت
سعید مسگری/ کارشناس اقتصادی

پس از تشــدید تحریم های نفتی در یک ســال اخیر، حذف نفــت از بودجه و تحقق 
آرمان  اقتصاد بدون نفت در صدر اولویت های کشــور قرار گرفت. در این راستا مطالب 
و  مباحث مختلفی در محافل علمی، رســانه ای و سیاســت گذاری مطرح شد. یکی از 
این  موضوعات ضرورت صرفه جویی در هزینه های دولت و کاهش هزینه ها متناســب 
با  کاهش درآمدهای نفتی اســت، اما به نظر میرســد تحقق این امر چندان آســان و 
ممکن  نیست.نگاهی به هزینه های دولت نشان می دهد که ماهیت آنها به گونه ای است 
که  چســبندگی به پایین دارند و در کوتاه مــدت نمی توان کاهش قابل ملاحظه ای در 
آنها ایجاد  کرد. چســبندگی در اقتصاد به زبان ساده به معنای عدم کاهش در شرایط 
مختلف و  مقاومت دربرابر کاهش اســت. البته در اینجا منظور هزینه های اسمی است 
و با  هزینه های واقعی که بر اســاس تورم تعدیل می شوند، کاری نداریم.شاید این مدعا 
در  ابتدا کمی عجیب باشد، اما مروری بر انواع هزینه های دولت صحت آن را به راحتی 
 اثبات می کند. در دو دهه اخیر همواره ۶۰ تا ۷۰ درصد از کل هزینه های دولت  مربوط 
به هزینه های جاری بوده است. هزینه های جاری دولت نیز در هفت فصل  دسته بندی 
می شــود که دو فصل جبران خدمت کارکنان )حقوق و دستمزد( و رفاهی به  تنهایی 
بیش از ۶۰ درصد هزینه های جاری را به خود اختصاص داده اند. این دو فصل  نیز همه 
ســاله رشد دارند و امکان کاهش حقوق و یا مخارج رفاهی وجود ندارد.  بنابراین دولت 
تنها در یک سوم هزینه های جاری خود می تواند صرفه جویی کند که  قطعا رقم بالایی 
نخواهد بود.درمورد هزینه های عمرانی نیز باید توجه داشت که در  سال های اخیر بخش 
قابل توجهی از این هزینه ها بصورت اوراق پرداخت شده و دولت  با انتشار اوراق خزانه و 
بدهی این بخش را پیش برده و پولی بابت آن پرداخت نکرده  است. بنابراین صرفه جویی 
در این بخش نیز کمکی به دولت نخواهد کرد. به این نکته  هم باید توجه کرد که بودجه 
عمرانی در ســال های اخیر ۱۰ تا ۱۵ درصــد اعتبار لازم  برای اتمام طرح های عمرانی 
نیمه تمام بوده که در عمل در اکثر سال ها نیز به طور  کامل تخصیص داده نشده است.

پرداخت های مربوط به تملک دارایی های مالی نیز که  مربوط به اوراق می باشد با توجه 
به رویکرد دولت برای گســترش اســتفاده از ابزار  اوراق و تعمیق بازار بدهی در کشور 
امکان کاهش ندارد. لذا رویکرد دولت،  صرفه جویی در هزینه های مالی را غیرممکن کرده 
است.بنابراین همان طور که  مشاهده شد امکان کاهش هزینه های دولت در کوتاه مدت 
وجود نــدارد و از این طریق  نمی توان به تحقق بودجه بــدون نفت کمک کرد. لذا به 
جای پرداختن به کاهش  هزینه های دولت باید به افزایش درآمدهای دولت بخصوص 
درامدهــای مالیاتی معطوف  بود و برای اصلاح نظام مالیاتی، جلوگیری از فرار مالیاتی، 
تعمیق بازار بدهی،  مولدسازی واقعی دارایی های دولت و... اقدام کرد.در پایان باید به این 
نکته هم توجه  کرد که تنها راهکار کاهش هزینه های دولت، اصلاح ساختاری دولت و 
بودجه و  بازتعریف وظایف دولت است. کاهش تصدی گری دولت، واگذاری امور به بخش 
 خصوصی و بسترسازی برای فعالیت بخش خصوصی واقعی، اصلاح نظام یارانه ای،  اصلاح 
نظام اداری و... ازجمله مهم ترین اقداماتی است که می توان در راستای اصلاح  ساختاری 

دولت و کاهش هزینه ها در میان مدت و بلندمدت انجام داد. 
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یک اقتصاددان ضمن بررســی شــرایط 
اقتصادی ایــران در داخل و خارج،  تبعات 
نپیوســتن ایران به  FATF  را تشــریح 
و اظهار کــرد که اگر این اتفــاق  نیفتد، 
تحریم های اروپــا نیز به تحریم های قبلی 

اضافه خواهد شد. 
محمود جام ســاز با تاکید بر این که هدف 
 FATF  )گــروه بین المللــی اقدام  مالی( 
شفافیت تراکنش های مالی کشورهاست، 
گفــت: از آن جاکــه در  ســطح جهــان 
  FATF  ،پولشــویی و قاچاق زیاد اســت
با هدف جلوگیری از  پولشــویی در جهان 
ایجاد شــد و بسیاری از کشــورها به آنها 

پیوستند و  حساب های آنها شفاف است. 
وی با اشــاره به اهمیت پیوستن کشورها 
به  FATF  در تجارت جهانی آنها  توضیح 
داد: کشورهای طرف معامله با کشوری که 
عضو  FATF  است،  می توانند از شفافیت 
مالی آن کشور اطمینان حاصل کنند و با 
خیال  راحت معاملــه خود را انجام دهند. 
در واقع تجارت خارجی با کشوری  که به 
 FATF  پیوسته آسان است. از طرف دیگر 
می کنند  بین المللی  سعی  سرمایه گذاران 
در کشورهایی سرمایه گذاری کنند که از 
نظر سرمایه امن  و حساب ها شفاف باشند 
تا نگران ضبط اموال، برنگشــتن سود یا 
اصل  سرمایه خود نباشند. جام ساز در ادامه 
با اشاره به شــرایط اقتصادی ایران گفت: 
ایــران در  جنگ اقتصادی قــرار دارد و از 
زمانی که تحریم های آمریکا آغاز شده،  این 
وضعیت بدتر شده است. در دولتهای نهم 
و دهم زمانی که مســائل  هسته ای مطرح 
شد، تحریم های متعدد آمریکا آغاز شد که 
رئیس جمهور  وقت به آن توجه نکرد. بعد 
از آن ترامپ در آمریکا رئیس جمهور شــد 
و  اعلام کرد که برجام توافق بدی است و 
از آن خارج شــد و در نتیجه  تحریم های 
شدیدتری را اعمال کرد. ترامپ همه ابعاد 
معاملاتی مالی  ایران با همه دنیا و فروش 
نفــت، میعانات گازی و فلــزات را تحریم 
کرد.  همچنین بســیاری از شــرکت ها و 

مقامات ایرانی تحریم شدند. 
ë نقش اروپا در حفظ برجام

این اقتصاددان در ادامه با اشــاره به نقش 
سه کشــور انگلیس، فرانســه و  آلمان در 
حفظ برجام افزود: این ســه کشــور جزو 
کشــورهای ۵+۱ بودند  کــه توافق برجام 
را امضــا کردند، زیــرا نخواســتند پیرو 
سیاست های  آمریکا باشند و تلاش کردند 

برجام را حفظ کنند. 
وی با بیان اینکه ســه کشور مذکور برای 
حفظ برجــام ســازوکارهای  مختلفی را 
پیشــنهاد کردند، ادامــه داد: یکی از این 
ســازوکارها اینستکس  بود تا از طریق آن 
ایران بتواند برخی اقــلام خود را صادر و 
پول آن را  به راحتــی دریافت کند. البته 
اجرای آن مشــروط به پیوستن ایران به 
 FATF  اســت. اروپا پیشنهاد کرد ایران 
  CFT  از جمله  FATF  لوایح مختلــف
و پالرمــو را بپذیرد تــا در برجام بماند و 

اینستکس اجرا شود. 
جام ســاز با تاکید بر چندگانگی قدرت در 
ایران نیز گفت: به دلیل  چندگانگی قدرت 
در ایران و با وجود اینکه دولت تلاش کرد 
 FATF  را  در مجلــس تصویب کند اما با 

مخالفت مواجه شد. 
  FATF  وی ادامه داد: استدلال مخالفان
این اســت که از آن جایی کــه ایران  در 
جنگ اقتصادی قــرار دارد نباید اطلاعات 
مالی کشور را به دشمن  داد. در این میان 
اتحادیه اروپا سه بار به ایران برای تصویب 
 FATF   فرصت داده و آخرین  مهلت نیز 

رو به اتمام است. 
ë خداحافظی با برجام؟

جام ســاز با تاکید بر این کــه اگر ایران 
 FATF  را تصویب نکنــد برجام به  طور 

کلــی فرامــوش خواهد شــد، گفت: در 
این شــرایط تحریم های اتحادیه  اروپا به 
تحریم های آمریکا اضافه خواهد شد. یعنی 
تحریم ها مضاعف  می شــوند کــه در این 
شرایط اقتصاد کشور روز به روز کوچک تر 
خواهد  شد و به شــدت در تنگنای مالی 
قرار خواهد گرفت. این کارشناس اقتصادی 
ادامه داد: در این شرایط نه سرمایه ای وارد 
 کشور می شود و نه سرمایه گذاری صورت 
می گیرد، زیرا انباشــت  سرمایه به دست 
عده ای خاص است که به رانت های دولتی 
مرتبط هســتند  و به اطلاعات فرادولتی 
دسترسی دارند؛ به همین دلیل است که 
با وجود  نقدیندگی بســیار زیاد در کشور، 
بخش خصوصــی از کمبود نقدینگی رنج 
 می بــرد. وی همچنین با اشــاره به لایحه 
بودجه ســال ۱۳۹۹ اظهار کــرد: در این 
 لایحه همــه منافــذ ورودی ارز به خاطر 
عدم صادرات نفتی بسته شده  است. دولت 
۴۷ هــزار میلیارد تومــان درآمد در ازای 
صادرات روزانه  یک میلیون بشــکه نفت 
پیش بینی کرده است که به نظر می رسد 
عملیاتی  نخواهد شد. جام ســاز با تاکید بر 
اینکــه تحریم های جدید بــه اقتصادمان 
ضربه مجدد  می زند، گفت: این موضوع به 
نفع مردم نیســت و مردم بیشتر در تنگنا 
 قرار می گیرند و سطح زندگی و رفاه کمتر 

می شود. 
وی با تاکید بر ایــن که اقتصاد ایران هم 
در داخل و هم در خارج نیازمند  تغییرات 
اساسی است، گفت: باید این تغییرات در 
جهت تلطیف  تعارضاتی که با اروپا داریم 
باشد تا بتوانیم رابطه تجاری خود با اروپا 

 را حفظ کنیم و از انــزوای تجاری خارج 
شویم. در حال حاضر  کشورهای زیادی با 
ایران در ارتباط نیســتند و اگر در ارتباط 
هستند،  تحریم را دور می زدند و معاملات 
بیشتر در حد تهاتر کالاست که به نفع  ما 

نیست. 
گــروه ویــژه اقــدام مالی یا بــه اختصار 
 FATF، یک سازمان بین دولتی  است که 
در ســال ۱۹۸۹ با ابتکار جی۷ با نگرش 
به سیاســت های توســعه  برای مبارزه با 
پولشویی بنا شد. این گروه میزان پیشرفت 
کشــورهای  عضو در این ســازمان را در 
زمینه پیاده ســازی توصیه های این گروه 
 رصد می کنــد. بر اســاس همین رصد و 
نظارت، گروه کاری اقدام مالی،  کشــورها 
را به چند دســته تقســیم کرده  اســت؛ 
  FATF   کشــورهای همکار که کاملًا  به
پایبند هســتند از جمله آمریکا،  استرالیا، 
ژاپن. کشــورهای در  حــال همکاری که 
سعی در پیاده سازی توصیه ها دارند مثل 
عراق،   ســوریه و عربستان. کشورهای غیر 
همکار سفید که هنوز به پیاده سازی  گروه 
ویژه اقدام مالی در کشور خود نپرداخته اند 
و کشــورهای غیر  همــکار خطرناک که 
ریسک تعامل اقتصادی در آن زیاد است. 
در حال  حاضر ۳۶ کشــور و دو ســازمان 
منطقه ای )اتحادیه اروپا و شورای  همکاری 
کشــورهای عرب خلیج فارس )متشکل 
از  بحرین، کویت،  عمان، قطر، عربســتان 
ســعودی، امارات متحده عربی(( در این 

گروه  عضو هستند. 
گروه ویژه اقــدام مالی همواره یک بیانیه 
دارد که در آن یک لیســت از  کشورهایی 
که مقــررات مالــی و پولشــویی نگران 
کننده ای دارند منتشــر  می کند و در آن 
از اعضای خود و دیگر کشورها می خواهد 
که در  فعالیت های اقتصادی خود و روابط 
مالــی دو جانبه حداکثر دقت را به  منظور 
جلوگیــری از فعالیت های تروریســتی و 
پولشویی به خرج دهند.  در لیست منتشر 
شــده تا سال ۲۰۱۵ کشــورهای ایران و 
کره شمالی به  عنوان کشورهای خطرناک 
شــناخته شــدند، اما بنا به تعهد ایران به 
اجرای   »برنامه اقــدام« در ۱۲ ماه آینده 
)سال ۲۰۱۶(، اقدامات متقابل علیه  ایران 
برای مدت یک سال به تعلیق درآمد. این 
روند در چهار ســال  گذشته ادامه داشته 
اســت اما در دو گزارش اخیر هشدارهایی 

به ایران  داده شد. 

 گزارش

FATF  تبعات نپیوستن ایران به
استاد دانشگاه با اشاره به منشأ خشونت ها در ادبیات کامنتی 
گفت: علتش  به این برمی گردد که ارتباط ما با فضای مجازی 
و اینترنت هیچگاه  ارتباط معقولی نبوده است، بلکه همیشه 
این فضا را یــک زباله دانی برای  خالی کردن افکار خودمان 
تصور کردیم! شــاید این سؤال را از خود پرسیده باشید چه 
فرقی می کند که هویت ما در  فضای مجازی مشخص باشد 
یا نباشد؟ مهم، نظری است که زیر مطلبی  به عنوان کامنت 
می گذاریم و نظر خود را در این فضا بیان می کنیم!  اینکه در 
این فضا، برخی افراد پشت هویت مجهول و ناشناخته تاب 
و  تحمل نظر مخالف را نداشــته و متوسل به الفاظ رکیک 
و نامناسب  می شــوند و حتی پا را فراتر نهاده و با تمسخر 
دیــدگاه مقابل، خود را  کارشــناس آن مطلب جا می زنند، 
ناشی از این هویت پنهان و بی شناسنامه  است. به عبارتی به 
راحتی حرمت یکدیگر را زیر پا می گذارند. رویه ای  که هیچ 
گاه متوقف نشده است. درباره تحلیل اینکه چرا در مکالمات 
و گفت وگوهای مجازی تــا این حد،  کم ظرفیت، بی تحمل 
و بی منطق شــده  ایم و دیگران را با مجموعه ای از  واژه های 
تمســخرآمیز خطاب می کنیم، پای صحبت کارشناســان 
نشستیم  که بخش نخست آن در گفت وگو با مجید ابهری 
متخصص علوم رفتاری  منتشر شــده است.  در بخش دوم 
نیز ســیدمهدی ناظمی استاد دانشگاه و عضو هیأت علمی 
 پژوهشــکده فرهنگ و هنر انقــلاب درباره چرایی کم رنگ 
شدن اخلاق در  ادبیات کامنتی نظراتی را مطرح کرده است 

که اگر دلتان خواست، این  بحث را ادامه دهید: 
ناظمی درباره علــت بی اخلاقی هــا در »ادبیات کامنتی« 
اظهار داشت: این  مســأله جنبه های مختلفی دارد. بخشی 
از آن مربوط به مخاطب ایرانی  اســت و بخشــی مربوط به 
سیاستی است که در شبکه  های اجتماعی وجود  دارد و اینها 
را حمایت می کند. جنبه ای از آن هم مربوط به کلیت فضای 

 شبکه های اجتماعی است. 
ë  !دموکراتیک در فضای مجازی

وی افزود: آنچه مربوط به ذات شــبکه های اجتماعی است 
و کم و بیش  در همه شــبکه های اجتماعی ثابت است، به 
این برمی گردد که شبکه های  اجتماعی مرجعیت گروه های 
مرجع را تضعیف می کنند. در شبکه های  اجتماعی حضور 
افراد با طبقه بندی قدیمی و کلاسیک خودش وجود  ندارد. 
مثلاً  در یک کلاس درس، چینش صندلی و چینش استاد 
یک  طبقه بندی و جایگاه را برای مخاطبان ایجاد می  کند و 

در همه جا این  جایگاه کم و بیش وجود دارد. 
این اســتاد دانشگاه ابراز داشــت: در بین رسانه های مدرن 
تلویزیون  خودش ایجاد جایگاه می کند. کســی که پشــت 
تریبون می آید و صحبــت  می کند، مرجعیت پیدا می کند. 
حال شــما در شــبکه های اجتماعی با چــه  چیزی روبرو 
هســتید؟ بــا از بین رفتن تمــام این مرجعیت هــا، افراد 
 متخصص و غیرمتخصص در جایگاه مساوی قرار می گیرند. 
به همین  خاطر از شــبکه های اجتماعی بــه عنوان جایی 

تعریف می کنند که بسیار  دموکراتیک است! 
ë  فرصت انتقام در کامنت ها با چاشنی

تمسخر

وی با اشــاره به کلیت ذات شبکه های اجتماعی ادامه داد: 
این شــرایط در  فضای مجازی باعث می شود، وقتی فردی 
به طور صریح از جایگاه  خودش نظر تخصصی ارائه می کند، 
دیگــران به جای اینکه بفهمند آن فرد  چه می گوید و از او 
بخواهند پیشــنهادهایی برای مطالعه و درک بیشتر  بدهد! 
چه بســا به آن فرد حمله می کننــد و می گویند: چرا این 
حرف را  گفتی؟ چون آن شخص را هم سطح خودشان تلقی 
می کنند؛ یعنی معتقدند  حالا کــه همه ما در این گروه ها 
بدون هیــچ طبقه بندی و رده بندی هســتیم،  پس حرف 
همه مــا به یک انــدازه ارزش دارد و چنین تلقی ناصوابی 
در  شــبکه های اجتماعــی در ذهن مخاطــب خودبه خود 
ایجاد می شود. ناظمی در پاسخ به  این سؤال که چرا برخی 
گفت وگو ها در ادبیات  کامنتی منتهی به تمســخر همدیگر 
شده اســت، اظهار داشت: اگر یک  مخاطب، سخنی بگوید 
و بــه هر دلیلی به مذاق فرد دیگری خوش نیاید،  اتفاقاً  این 
برخورد با متخصص را بیشــتر می کند. زیــرا اگر بفهمند 
طرف  متخصص است، سعی می کنند به طور غریزی خیلی 
شــدیدتر به او حمله  کنند. چرا که احساس می کنند اینها 
افرادی هســتند که هیچ  کدام موفق  نشدند سودی به حال 
او برسانند! چون سود را نمی بینند، بعضی افراد  این فرصت 
را برای انتقام گرفتن از آن فرد متخصص غنیمت می دانند. 

ë  حرمت هایی که در ادبیات کامنتی شکسته
می شود

وی درباره کرنش و ظاهر شــدن شخصیت درونی افراد در 
فضای  مجازی و اســتفاده از ادبیات نامتعارف در کامنت ها 
گفت: به این دلیل  است که در شبکه های اجتماعی بخشی 
از موقعیت واقعی خودمان را از  دســت می دهیم. »من« در 
موقعیت واقعی خودم ممکن اســت یک  مغازه دار باشم که 
حالا مغاز ه ای دارم و می توانم کالای خودم را در  مغازه خوب 
بفروشم، خرید و فروش کنم و در بازار موفق باشم. حالا  در 
یک گروه فرهنگی عضو شدم و انتظار دارم که در آن گروه 
هم یک  فرد مهمی تلقی بشوم! بنابراین در مقابله با دیگران، 
آن میزان حرمتی  را که ما در فضای واقعی می توانیم داشته 
باشــیم از دســت می دهیم. عضو هیأت علمی پژوهشکده 
فرهنگ و هنر انقلاب  تصریح کرد: چون  بســیاری از ابعاد 
فکری، روحی و فرهنگی ما از راه مسائل فیزیکی در  فضای 
حقیقی محقق می شــود، پس وقتی بعد فیزیکی در فضای 
مجازی  از دســت برود، به گونه ای دیگــر عمل می کنند. 
یکی از مشــهودترین  مثال ها در این زمینه ارتباط با جنس 
مخالف است. در یک فضای  فیزیکی و واقعی افراد معمولاً  در 
روابط شان با جنس مخالف بر اساس  آداب و اصولی شناخته 
شده رفتار می کنند. اما در فضای مجازی شما  انگار فیزیک 
نداریــد و این تصور برای شــما ایجاد می کند که بتوانید با 
 هر آدابی صحبت کنید. مثلًا چشم به چشم شدن یک کار 
فیزیکی اســت و  این امر فیزیکی به شدت در تنظیم روابط 
ما مؤثر است و ما سعی  می کنیم در چشم به چشم شدن با 
افراد، بسیار مراقب خودمان باشیم. اما  وقتی چنین اتفاقی 
نمی افتــد، انتظار چنان آداب و اصولی را هم نباید  داشــته 

باشید. 
ë خشونت  در کامنت ها از کجا نشأت می گیرد

وی با اشــاره به بازتاب عکس پروفایل افراد در قضاوت های 
فضای  مجازی افزود: بعضی بر اساس عکس پروفایل قضاوت 
می کنند. این  مســأله در ایرانی ها شدیدتر است؛ یعنی یک 
قطب بندی های اجتماعی در  افراد شــکل گرفته اســت و 
ســریعاً تلاش می کنند که هر کســی را با توجه  به عکس 

پروفایل، ســریعاً  در یک موقعیتی قرار دهند که در نهایت 
 باعث خشــونت متقابل می شــود. ناظمی با اشاره به برخی 
واکنش ها در فضای مجازی در اکانت شخصی  افراد مشهور 
که مغایر با فرهنگ عمومی ایرانیان است، خاطرنشان  کرد: 
شــاید تعداد این افراد خیلی زیاد نباشــد، ولی در فضای 
مجازی زیاد  دیده می شــود. چون وقتی جو ایجاد کردند، 
ممکن است من و شما هم  علاقه مند شویم و برویم کامنتی 
آنجا بگذاریم. یک خوشــمزه گی ای بکنند و  تصویر ایران و 
ایرانــی را در واقع مکدر و مخدوش می کنند. علتش به  این 
برمی گردد که ارتباط ما با فضای مجازی و اینترنت هیچگاه 
ارتباط  معقولی نبوده اســت، بلکه همیشه این فضا را  یک 

زباله دانی و خالی  کردن ابعاد خودمان تصور کرده ایم! 
ë  ابزار لیبرالیسم جهانی در پوشش ادبیات

کامنتی
وی ادامه داد: به طــور طبیعی فکر می کنیم اینترنت مثلاً  
یک زباله دانی  است و هر کسی که آنجا آمد، باید سعی کند 
کثیف شود و فراموش کند  که در محیط اجتماعی یک گونه 
دیگری است. به همین خاطر اجازه  دادیم طرف فحش هایی 
را که به طور طبیعی هیچ جایی به کسی  نمی گوید یا کمتر 
می گوید، آنجا آزادانه جلوی چشــم هزاران و میلیون ها  نفر 
فحاشی کند. این استاد دانشگاه درباره راهکارهای گسترش 
فرهنگ عمومی در   »ادبیات کامنتی« بیان داشــت: راهش 
این اســت که رابطه مان را با  فضای مجازی عقلانی کنیم و 
از برخوردهای احساسی و بی مبنا پرهیز  کنیم که البته این 
کار الان با فشارهای سیاسی موجود سخت شده است.  چون 
برخی سعی می کنند اینترنت را به ابزار سیاسی نفوذ جناح 

 خودشان و جناح لیبرالیسم جهانی بر ایران تبدیل کنند. 
نظارت بر فضای مجازی مانع گسترش بی اخلاقی ها می شود

وی با اشــاره بــه واکنش های مجازی به نحــوه برخورد با 
یک کودک کار  گفــت: اتفاقی که چند روز پیش افتاد و با 
یک کودک کار آن برخــورد را  انجام دادند، کار یک جوان 
خوش تیپ کرجی بود. کسانی که در جامعه  همیشه مدعی 
هســتند خیلی حرف دارند و از همه بهتر می  فهمند، این 
کار  را انجام دادند. اصطلاحاً به اینها طبقه متوسط شهری 
می گوییم. اینها  طبقه ای هســتند که بحران زده ترین قشر 
جامعه ایران هســتند و این بحران  را دارند به سرعت و به 
شدت در همه  قســمت های جامعه بازتولید  می  کنند. باید 
برای اینها فکری شود. ناظمی با بیان اینکه نظارت بر فضای 
مجــازی و رصد آن می تواند مانع  گســترش بی اخلاقی ها 
در این فضا شــود، ابراز داشت: واقعیت این است  که اولین 
اقدامی که دولت می تواند انجام بدهد این اســت که نشان 
دهد  فضای مجازی رصد می شــود. در این صورت اســت 
کــه می دانیم وقتــی  وارد فضای مجازی شــدیم و به یک 
نفر فحاشــی کردیم، او می تواند علیه  ما شکایت کند و ما 
بلافاصله به دادگاه احضار می شــویم. در حالی که  الان این 
گونه نیســت، زیرا هر چقدر هــم در فضای مجازی به هم 
فحاشی  کنیم، کســی کاری به کار ما ندارد. وی ادامه داد: 
راه حل اجتماعی تر و مردمی این است که اکانت های فیک 
 را حذف کنیم؛ یعنی همه ما باید هم قســم شویم که این 
اکانت ها با شما  رابطه نداشته باشند و آن ها را بایکوت کنیم. 
اگر این اتفاق بیفتد،  مشــکلات امنیتــی ما هم تا اندازه ای 
حل می شود. چون عمده معضلات  امنیتی ما به لشکرهایی 
از اکانت های فیک برمی گردد که معلوم نیســت،  چه کسی 
هستند؛ کجا هســتند؛ اصلًا هستند یا نیســتند؟ و آن ها 

بیشترین  معضلات را ایجاد می کنند. 

 خبر

قضاوت با عکس پروفایل

بدهی پشت بدهی
 برای دولت های بعدی
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غیبت جریان سرزنده و تحول آفرین 
اصلاحات در دانشگاه دلهره آور  است

یک عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی گفت: با وجود اینکه 
این  مجلس قابل نقد است اما حواس مان باشد که مجلس است که 

مظهر  دموکراسی، انتخاب ملت و حق ملت است. 
محمدعلی وکیلی گفت: جریان دانشجویی که در تحولات ایران از 
بدو  تاکنون همواره پیشرو بوده، نقش لیدر را ایفا کرده و بر تحولات 
بیرون  دانشــگاه تاثیرگذار بوده است. دانشجویان در تحولات نفت، 
تسخیر لانه  جاسوســی و دفاع مقدس نقش پیش روی داشتند اما 
سالیانی است که  جریان دانشجویی از پیشرویی به پسرویی به عقب 
رانده شــدند و دانشگاه  بیش از اینکه باید تاثیرگذار باشد تاثیرپذیر 

است. 
وی اظهــار کــرد: از ۱۶ آذر تا ۲۲ آذر بیش از ۲۰ دانشــگاه برای 
مناظره  و ســخنرانی از من دعوت کردند اما به اســتثنای دانشگاه 
علوم پزشــکی  یاســوج هیچ کــدام از دعوت کننــدگان جریانات 
دانشــجویی اصلاح طلب  نبوده اند بلکه بســیج دانشجویی، انجمن 
اســلامی مستقل و یا جامعه اســلامی  بودند که این مساله بشارت 

خوبی نیست. 
این عضو هیات رییســه مجلس تاکید کرد: اینکه جریان سرزنده و 
تحول  آفرین اصلاحات که گفتمانش برآیند خاستگاه دانشگاه است 
و امروز این  چنین غیبت دارد بســیار هشــدار دهنده و برای آینده 
دلهره آمیز اســت. آیا  در دولت آقای روحانی دانشگاه های ما برای 
حرکت های اصلاح طلبانه  این چنین پرهزینه شده که من نماینده 
اصــلاح طلب باید تنها بــه میزبانی  جریانات اصولگرا در دانشــگاه 

حضور پیدا کنم؟ اگر اینست که باید گفت  وامصیبتا. 
وکیلــی ابراز عقیده کرد: ما مســئولان گویا میزان تورم و شــکاف 
طبقاتی  را تنها روی کاغذها متوجه می شــویم اما وقتی تصمیم می 
گیریم و  تصمیم مان ناظر به تغییر شــرایط نیست به این معناست 
که باورمان  نشــده و از جنس ملت نیســتیم و مثــل ملت زندگی 
نمی کنیم که تصمیمات  شــوک وار و تکان دهنده و باعث تورم می 

گیریم. 
وی گفت: باید برای تصمیم درست گرفت و نباید تصمیماتی گرفت 
که  دودش به چشــم ملت برود. در این شــرایط آنچه که می تواند 
ملت را  نســبت به وضعیت عزم، اراده اش را تغییر دهد و یأسش را 
کاهش دهد  اینست که تصمیماتی بگیریم که بر امید ملت بیفزاید. 

این عضو هیات رییســه مجلس با اشــاره به اتفاقات آبان ماه ابراز 
عقیده  کــرد: در آبان ماه نه رضا پهلوی عرضــه این را دارد که در 
شــهرهای ما  راه بندان کند، تخریب کند و آتش بزند و شعار بدهد 
و نه منافقین و هر  حرکت دیگری بلکه این جنبش فقر، گرسنگی، 
بیکاری و فساد اســت.  صدای اعتراض مردم را به درستی بشنویم، 
بدانیــم و باور کنیم که مردم  در چه نقطه ای هســتند البته مردم 
ایران نیازمند یادآوری نیســتند که اگر  بر جمهوری اسلامی خدشه 
ای وارد شــود ایران تجزیه می شود، ملت  ایران این را می دانند با 
وجود گرسنگی، فساد و بیکاری و برخی  ناکارآمدی ها اگر جمهوری 
اسلامی خدشه وارد شود ایران به خطر می  افتد پس حاضر نیستند 
ایران به خطر بیفتد اما از این هوشــیاری و نجابت  و صبر مردم، ما 

مسئولان پیام غلط نگیریم. 

دکتر علــی فاطمی نایب رییــس انجمن 
داروســازان ایران با اشــاره بــه آنچه  که 
"وضعیت نابسامان نقدینگی در داروخانه ها" 
خوانــد، تاکید کــرد:  داروســازان به دلیل 
شرایط اقتصادی داروخانه هایشان مجبور به 
اخذ  وام های سنگین شده اند، اما وقتی بیمه 
پول شان را نمی دهد، با چک های  برگشتی 

مواجه می شوند. 
فاطمی ، با اشــاره به وضعیت نامناســب 
گفــت:  طی  داروخانه هــا،  در  نقدینگــی 
ســال های اخیر، امسال داروخانه ها بدترین 
وضعیت را از نظر  نقدینگی تجربه کرده اند. 
باید توجه کرد که عمــده کالاهای جامعه 
بــا ارز  آزاد تامین می شــوند، اما دارو با ارز 
۴۲۰۰ در کشــور تامین می شــود که  این 
مساله تبعات بســیاری زیادی را به همراه 
دارد. به طوری که هم بار  مالی ســنگینی را 
بــه دوش دولت تحمیــل می کند و هم در 
بســیاری از موارد  منجر به قاچاق معکوس 
دارو به خارج از کشور می شود. به هر حال 
 دارو در ایران ارزان اســت و به همین دلیل 
به خارج از کشــور قاچاق  می شود و عملا 
دارو از دسترس مصرف کننده واقعی خارج 

می شود. 
ë عرضه بی حساب و کتاب دارو

وی افزود: ما به عنوان انجمن داروســازان 
ایــران بارها و مکررا از  ســازمان غذا و دارو 
خواســته ایم که قیمت دارو واقعی شود تا 
هم از  مصرف بی رویــه دارو و هم از قاچاق 
معکوس آن جلوگیری شود. در  این صورت 
می تــوان مابه التفاوت نرخ واقعی و یارانه ای 
را مستقیما به  بیمار پرداخت کرد. زمانیکه 
دارو بی حساب و کتاب و با قیمت  غیرواقعی 
در داروخانه عرضه شــود، طبیعی اســت 
که ممکن است از  ســطح پخش، توزیع و 
حتی از داروخانه به ســمت شبکه های غیر 
رسمی  نشت کند. متاسفانه همین موضوع 
یعنی کوچک نگه داشــتن بازار دارو  باعث 
شده که هم داروخانه ها متضرر شوند و هم 
هزینه های سازمان های  بیمه گر که بار مالی 
دارو را به دوش می کشــند، افزایش یافته 
و از  پرداخت مطالبات داروخانه ها و ســایر 

موسسات پزشکی باز بمانند. 
ë  بدهی ۲ سازمان بیمه گر به

داروخانه ها
فاطمی ادامــه داد: بارها اعلام کرده ایم که 
سازمان بیمه سلامت چهار ماه  از مطالبات 
ســال قبل را هنوز به داروخانه ها پرداخت 
نکرده اســت. زیرا  آنها هم پــول ندارند و 
این موضوع فشــار زیادی را به داروخانه ها 

وارد  می کند. ســازمان تامین اجتماعی هم 
به همین شکل اســت. در حال حاضر  هم 
بیمه تامین اجتماعی و هم بیمه سلامت به 
طور متوسط هفت ماه به  داروخانه ها بدهی 
دارند. البته بدهی سازمان تامین اجتماعی 
مربوط به  ســال ۹۸ اســت، اما چهار ماه از 
بدهی بیمه ســلامت مربوط به سال ۹۷ و 

 سه ماه مربوط به سال ۹۸ است. 
ë زیان هنگفت ارزانی دارو

وی بــا تاکید بر لزوم واقعی شــدن قیمت 
دارو، گفــت: متاســفانه در لایحه  بودجه 
سال آینده هم مجددا برای دارو ارز ۴۲۰۰ 
تومانی در نظر  گرفته اند. البته ظاهرا پایین 
نگه داشتن قیمت دارو خوب و به نفع مردم 

 است، اما در واقع اینطور نیست. 
وی با اشاره به آنچه که افزایش مصرف دارو 
در ســال ۹۸ نســبت به ۹۷  خواند، گفت: 
بخــش عمده ای از این موضــوع مربوط به 
خروج دارو از  شبکه رســمی توزیع دارو و 
قاچاق معکوس دارو از کشــور است. قیمت 
 پایین دارو در ظاهر به نفع جامعه است، اما 
در واقع هزینه زیــادی را  به دولت تحمیل 

می کند و زیان هنگفتی را به دنبال دارد. 
فاطمی تاکید کرد: در حــال حاضر تعداد 
داروسازانی که به دلیل  چک های برگشتی 
به زندان می روند، افزایش زیادی پیدا کرده 
اســت.  عمده این افراد در تهران هســتند؛ 
چراکه داروسازان به دلیل شرایط  اقتصادی 
داروخانه هایشــان مجبور بــه اخذ وام های 
ســنگین شــده اند و وثایقی  گذاشته اند تا 
بتواننــد دارو را خریــداری کنند، اما وقتی 
بیمه پول شان را  نمی دهد دچار مشکل شده 
و با چک های برگشتی مواجه می شوند و با 
 داروســازان زندانی مواجه شده ایم که روند 

بسیار نگران کننده ایست. 
فاطمی افــزود: در حال حاضر این ســند 
از ســوی ســازمان غذا و دارو  ابلاغ شده و 
کمیته کشوری خدمات نوین در داروخانه ها 
و کارگروه های  آن ایجاد و جلساتی با حضور 
انجمن داروسازان، نظام پزشکی و...  برگزار 
شده است تا شــرح خدمات داروخانه ها و 
اســتانداردهای آن ها  اســتخراج شده و در 

آینده تعرفه گذاری شوند. 

حســینعلی حاجی دلیگانی عضو 
کمیسیون برنامه و بودجه مجلس 
گفت:عمدتا  شــرکت های دولتی 
و وابســته به دولت از ارائه کالا به 
بازار امتنــاع می کنند  یا به نوعی 
کالا را بــه بــازار عرضه می کنند 
که موجب افزایش قیمت ها  شده 

است. 
حاجی دلیگانی مجلس شــورای 
وزیر  از  قدردانــی  بــا  اســلامی 
نیرو بــه جهت  تصویب بخشــی 
از حقآبه کشــاورزان دشــتها، در 
با  به  اردکانیانگفت:  تذکر شفاهی 

اعزام کارشناســان به این منطقه 
و رســمیت شناختن حقوق  مردم 
در حوزه آب امید تازه ای را ایجاد 

کرد. 
نماینده مردم شاهین شهر، میمه 
و برخــوار در مجلــس شــورای 
اسلامی  تصریح کرد: دولت حدود 
یک سال فرصت برای پیدا کردن 
راه حل تامین  هزینه های کشــور 
و ایجــاد منابع جدید برای هزینه 
ها داشــت اما در لایحــه  بودجه 
سال 99 بخشی از منابع درآمدی 
صوری است و این لایحه در  جهت 

بهبــود وضعیت اقتصــادی مردم 
نیست. 

وی خطــاب بــه وزیــر ورزش و 
جوانان تاکید کرد: قرارداد مربیان 
خارجی با  باشــگاه ها باید شفاف 
و گزارش آن ها بــه مجلس ارائه 

شود. 
حاجی دلیگانی با اشــاره به اخبار 
مربــوط بــه قرص هایــی که در 
کیک دیده  شده، گفت: مسئولان 
مربوطه باید این موضوع را بررسی 

و با خاطیان  برخورد کنند. 
عضو کمیســیون برنامه و بودجه 
مجلس دهم یادآور شد: مسئولان 
ذیربط در  خصوص کنترل قیمت 
باید اقــدام عاجلانه ای کنند  ها 
زیرا وضعیت جامعه  مناسب نیست 
های  شــرکت  عمدتا  متاســفانه 
دولتی و وابســته به دولت از  ارائه 
کالا به بازار امتنــاع می کنند یا 
به نوعی کالا را به بازار عرضه می 
 کنند که موجب افزایش قیمت ها 

شده است./ 

 :
 

علی اکبر کریمی عضو کمیسیون 
اقتصادی مجلس گفت: ۲۰ درصد 
سهم  صندوق توسعه ملی از محل 
فــروش نفــت هم قرار اســت در 
بودجه ســال   ۹۹ برداشــت شود؛ 
یعنی تقریبا بخش عمده ای از این 
منابع؛ بنابراین  عمــلا ما از محل 
فــروش نفت واریــزی به صندوق 
توسعه ملی در سال  آینده نخواهیم 

داشت. 
کریمی در ارزیابی خود از ســهم 
صنــدوق توســعه ملــی از محل 
فروش  نفت در بودجه ســال ۹۹ 
گفــت: طبق قانــون برنامه پنجم 
دولت موظف بود  که ۲۰ درصد از 
درآمد های حاصل از فروش نفت را 
به صندوق توسعه  ملی واریز کند 
که این رقم در برنامه ششم به ۳۰ 

درصد افزایش پیدا  کرد. 
وی افزود: در عین حال حکم قانون 
این بود که هر ساله باید ۲ درصد 
 هم به این رقم اضافه شــود یعنی 
در پایان برنامه ششم نهایتاً سهم 
صندوق  به ۴۰ درصد برســد که 
قاعدتاً با توجه به اینکه 3 ســال از 

برنامه ششم  توســعه گذشته این 
ســهم باید برای ســال ۹۹ به ۳۸ 

درصد می رسید. 
اقتصادی مجلس  عضو کمیسیون 
شورای اسلامی گفت: متاسفانه با 
توجه  به مشکلات مالی که دولت 
در ســال گذشته داشت و مجوزی 
کــه از  رهبری اخــذ و در مجلس 
هم مطرح شــد، این رقم واریزی 
به صندوق بــه   ۲۰ درصد کاهش 

پیدا کرد. 

این نماینده مجلس بیان داشــت: 
با این حــال و با توجه به جزئیات 
بودجه،   ۲۰ درصد ســهم صندوق 
توســعه ملی از محل فروش نفت 
هم قرار است  برداشت شود؛ یعنی 
تقریبا بخش عمده ای از این منابع. 
بنابراین عملا مــا  از محل فروش 
نفــت واریزی به صندوق توســعه 
ملی در سال آینده  نخواهیم داشت 
می تواند مشکلات  مسئله  این  که 

زیادی در کشور ایجاد  کند. 

شرکت های دولتی
 از ارائه کالا به بازار امتناع می کنند

محمــد حســینی عضــو کمیســیون برنامه و 
بودجه مجلس با بیــان اینکه لایحه  بودجه ۹۹، 
لایحــه ای کاملا نفتی اســت گفــت: دولت در 
لایحه بودجــه ۹۹  برای تامین هزینه های جاری 

ساختمان هایش را می فروشد. 
عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس لایحه 
بودجه ســال ۹۹ را بودجه ای  ناپایدار و متزلزل 
خواند  و گفت: در بودجه سال ۹۹ منابع جدیدی  
نســبت  به سنوات گذشــته در نظر گرفته شده 
اســت، این بودجه از ناپایداری و  شرایط خاصی 
برخوردار اســت. این منابــع جدید موجب عدم 

شفافیت در  قانون بودجه سال ۹۹ شده است. 
دولت کسری بودجه را پنهان می کند

وی اظهار داشــت: دولت به جای اینکه صادقانه 
بــه مردم اعلام کند که به  خاطر شــرایط خاص 
ناچار به انتشــار اوراق مشــارکت و یا استقراض 
از  بانک مرکزی است، کســری بودجه را در لابه 
لای یکســری از ابزارهای  بازار سرمایه در لایحه 
بودجه پنهان می کند. این شــیوه بودجه ریزی 

شفاف  نیست. 
لایحه بودجه ۹۹ متزلزل و غیر شفاف است

عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس با بیان 
اینکه دستور مقام معظم  رهبری مبنی بر اصلاح 
ســاختار بودجه ریزی به هیچ وجــه در لایحه 
بودجه  سال ۹۹ اعمال نشده است، گفت: امسال 
ســه منبع درآمدی در لایحــه بودجه   ۹۹ پیش 
بینی شده است، اول درآمدهای عمومی که برای 

هزینه های جاری  پیش بینی شده است. 
حســینی ادامه داد: در این بخــش، درآمدهای 
مالیاتی از رشــد ۳۰ درصدی  نســبت به ســال 
گذشــته برخوردار است. در شــرایطی که رشد 
اقتصادی  کشــور اگر منفی خواهد بود، نمی توان 

مالیــات بیشــتری از مردم گرفــت.  دولت پایه 
مالیــات جدیدی در بودجه پیــش بینی نکرده 
است و لذا  قصد دارد  از مودیان مالیاتی موجود، 

مالیات بیشتری اخذ کند. 
وی گفــت: درآمد مالیاتی کشــور از ۱۴۰ هزار 
میلیارد تومان در قانون  بودجه ۹۸ به ۱۹۵ هزار 
میلیارد تومان در لایحه بودجه ۹۹ افزایش یافته 

 است. 
عضو ناظر مجلس بر صندوق توسعه ملی تصریح 
کرد : در کل مجموع  درآمدهای عمومی کشــور 
در سال ۹۹ حدود ۲۰۶هزار میلیارد تومان دیده 
 شــده اســت در حالی که هزینه جاری کشــور 
۳۷۶هزار میلیارد تومان است،  عملا منفی ۱۰۷ 
هزار میلیارد تومان کســری منابع فقط در بحث 

هزینه های  جاری کشور داریم. 

حســینی با بیان اینکه دولت از محل درآمدهای 
حاصل از تملک دارایی های  سرمایه ای به دنبال 
جبران کسری بودجه اســت، اظهار داشت: این 
درآمدها  شامل فروش نفت و فروش دارایی های 
منقول و غیــر منقول اســت.  درآمدهای نفتی 
کشور هر سال رقم قابل ملاحظه ای بود که تراز 
منفی  منابع عمومی را جبران می کرد. امســال 
دولت اعلام کرده اســت که  نمی خواهد از منابع 

نفتی در هزینه های جاری استفاده کند. 
وی با اشــاره به اینکه ۴۸ هــزار میلیارد تومان 
از منابع فروش نفــت و ۵۰  هزار میلیارد تومان 
هم از محل فروش امــوال غیرمنقول در بودجه 
ســال   ۹۹دیده شده اســت، افزود: دولت اعلام 
کرده است همه درآمدهای نفتی  برای اعتبارات 
عمرانــی در نظر گرفته شــده اســت. در لایحه 

بودجه ۹۹  حــدود ۷۰ هزار میلیــارد اعتبارات 
عمرانی پیش بینی شده است. 

عضــو کمیســیون برنامــه و بودجــه تاکیــد 
کرد:همیشه بودجه های عمرانی از  محل فروش 
اوراق مشــارکت تامین می شد اما امسال بودجه 
های عمرانی  از محل فروش نفت جبران می شود 
بنابراین اگر ۴۸ هزار میلیارد تومان  مســتقیم به 
اعتبارات بودجه عمرانی داده شــود، باید کسری 
بودجــه را از  فروش امــوال و دارایی های دولت 

جبران کنیم. 
ë  دولت در بودجه ۹۹ برای تامین هزینه

های جاری ساختمان هایش را می  فروشد
حسینی اظهار داشــت: طبق لایحه بودجه سال 
۹۹ عملًا دولت ساختمان های  خود را می فروشد 
و به حقوق و مزایــای کارکنان دولت اختصاص 
می دهد و  صرف هزینه های جاری می کند. اینکه 
دارایی های بودجه صرف هزینه های  جاری شود 
به معنای اصلاح ســاختار نظــام بودجه ریزی و 

اجرای  سیاستهای اقتصاد مقاومتی نیست. 
وی در مورد بخش تملــک دارایی های مالی در 
بودجه سال ۹۹، گفت: ۱۲۵  هزار میلیارد تومان 
درآمد پیش بینی کردیم که در یک قلم ۸۰ هزار 
میلیارد  تومان فروش اوراق و اسناد خزانه است. 
این کار به معنای انتقال بدهی به  ســنوات آتی 

است. 
نماینده مردم تفرش در مجلس گفت: اگر دولت 
به جای انتشــار اوراق  مشارکت از بانک مرکزی 
استقراض می کرد، لااقل پول نقد دریافت  می کرد 
نه اینکه اوراق را در سر رسید دو ساله چاپ کند 

و سالی ۲۰ تا   ۲۵ درصد سود برای آن بپردازد. 
حســینی ادامــه داد: انتشــار اســناد خزانه و 
اوراق مشــارکت و پرداخت آن بــه  جای بدهیِ 

پیمانکاران، قیمت پروژه های عمرانی را افزایش 
داده اســت و  آثار منفی در زمــان اجرای پروژه 

های عمرانی داشته است. 
وی اظهار داشــت: دولت در لایحه بودجه سال 
۹۰ و ۹۱ حــدود ۱۱ هزار  میلیارد تومان فروش 
اوراق سهام و سهم الشرکه دیده است که هر ساله 
 عملکرد آن نسبت به عدد پیش بینی شده بسیار 
پایین تر بوده اســت به همین  جهــت این رقم، 
رقمــی غیر واقعی و غیر قابــل تحقق در بودجه 

است. 
عضــو کمیســیون برنامه و بودجــه اضافه کرد: 
علاوه بر این دولت تلاش  دارد تا در بودجه سال 
۹۹ از صندوق توســعه ملی بــه میزان ۳۰ هزار 
 میلیارد تومان برداشت داشته باشد. علاوه بر این 
برداشت، دولت سهم  صندوق از در آمدهای نفتی 

را از ۳۶ درصد به ۲۰ درصد کاهش داده  است. 
حســینی با بیان اینکه علاوه بر این دو برداشت 
از درآمد های نفتی، دولت  همیشــه در تبصره ۴ 
بودجه از صندوق توسعه ملی جهت آبرسانی به 
 روســتاها، کمک به صدا و سیما و کمک به بنیه 
دفاعی برداشــت دارد،  اظهار داشت: امسال نیز 
این برداشــت در تبصره ۴ به میزان ۲ میلیارد و 

  ۳۴۰ میلیون دلار خواهد بود. 
وی تاکیــد کرد : همــه این موارد بــه معنای 
برداشت از منابع نفتی است و  نشان می دهد که 
بودجه جاری ســال ۹۹ از نفت به هیچ وجه جدا 

نشده است. 
عضو کمیسیون برنامه و بودجه اظهار داشت: در 
بخش تملــک دارایی های  مالی، ۸۰هزار میلیارد 
تومان اســناد خزانــه و اوراق، ۱۱ هزار میلیارد 
 تومان فروش ســهام و ۳۰ هــزار میلیارد تومان 
برداشت از صندوق توسعه  ملی دیده شده است 
این عددتراز مثبت ۷۰ هزار میلیارد تومانی دارد. 

حسینی گفت: در تملک دارایی های سرمایه ای 
هــم تراز مثبت ۲۸ هزار  میلیــارد تومانی وجود 
دارد که این دو عدد جمع شده و کسری بودجه 
ســال   ۹۹ در هزینه های جاری که حدود ۱۷۰ 

هزار میلیارد تومان است را  پوشش می دهند. 

سهم شهرداری از محل مالیات نقل و 
انتقال املاک تعیین شد

نماینــدگان مجلس بــا واریز ۲ درصد و یک درصد ســهم عوارض 
 شــهرداری از محل مالیات نقل و انتقال قطعی املاک و انتقال حق 

 واگذاری به این میزان موافقت کردند. 
در جلســه مجلس شــورای اســلامی نمایندگان در جریان بررسی 
لایحــه  درآمد پایدار و هزینه شــهرداری ها و دهیاری ها با ماده ۱۱ 

این لایحه  موافقت کردند. 
  از مجموع ۲۱۷ نماینــده حاضر، آنان با ۱۲۴ رأی موافق، ۳۵ رأی 

 مخالف و ۴ رأی ممتنع با این ماده موافقت کردند. 
در ماده ۱۱ آمده اســت: ســازمان امور مالیاتی موظف است هنگام 
 دریافــت مالیات مــاده)۵۹( قانون مالیات مســتقیم با اصلاحات و 
الحاقات  بعدی موضــوع مالیات نقل و انتقال قطعی املاک و انتقال 
حق واگذاری  بــه ترتیب دودرصد)۲%( ویک درصــد)۱%( به عنوان 

عوارض دریافت و  به حساب شهرداری محل واریز نماید. 
همچنیــن در ماده ۵۹ قانون مالیات مســتقیم آمده؛ نقل و انتقال 
قطعــی  املاک به مأخذ ارزش معاملاتی و به نرخ پنج درصد )۵%( و 
همچنین  انتقال حق واگذاری محل به  مأخذ وجوه دریافتی مالک یا 
صاحب حق و  به نرخ دو درصد )۲%( در تاریخ انتقال از طرف مالکان 

عین یا  صاحبان حق مشمول مالیات  می باشد. 
تبصره ۱ـ چنانچه برای مورد معامله ارزش معاملاتی تعیین  نشــده 
باشــد،  ارزش معاملاتی نزدیکترین محل مشــابه مبنای محاســبه 
 مالیات خواهد  بود. تبصره ۲ـ حــق واگذاری محل از نظر این قانون 
عبارت است ازحق  کسب یا پیشه یا حق تصرف محل یا حقوق ناشی 

از موقعیت  تجاری  محل . 

محمدحسینی:

بودجه ۹۹ کاملا نفتی است

خبر:

خبر کریمی:

سال آینده عملا واریزی به صندوق توسعه ملی نداریم

چک های برگشتی داروخانه ها و افزایش آمار داروسازان زندانی

روزنامه یادگار امروز  منتظر
 ارائه پیشنهادات و نظرات شما می باشد 

yadegar_emrooz@yahoo.com
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مسئولیت جان کارگران
 در کارگاه با چه کسی است

برابر بررســی ها بیش از ۹۰ درصد حوادث ناشــی از کار به 
دلیل خطای  انســانی و ســهل انگاری رخ  می دهد و نزدیک 
بــه ۵۰ درصد حوادث منجر  به فــوت متعلق به بخش های 
معدن و ســاختمان است. هر ســاله در جهان ده ها میلیون 
کارگر قربانی حوادثی می شــوند که به  کشته شدن یا از کار 
افتادگی عده بسیاری از آنها منجر می شود. در آسیا  سالانه 
از هر ۱۰۰ هزار کارگر حدود ۱۳ درصد دچار حادثه منجر 
به  فوت می شوند که این رقم در اروپا به ۳.۵ درصد می رسد. 
 کم توجهی به مقوله ایمنی و حفاظت کار افزایش حوادث، 
 آسیب دیدگی ها  و پرداختهای فراوان به افراد غرامت دیده 
را بــه دنبال دارد و هرگونه  حادثه ناشــی از کار ولو جزیی 
موجــب درد و ناراحتی فرد حادثــه دیده و  اعضای خانواده 
او می شــود.حوادث کار به هر صورت و درجه ای که  باشــد 
برای کارگر، کارفرما و جامعه زیان های اقتصادی بسیاری در 
 بردارد که هزینه های درمانی، خسارت ناشی از توقف کار به 
دلیل  حادثه و خســارات پرداختی در صورت از کارافتادگی 
از جمله آنها به  شمار می رود. کارشناسان معتقدند حوادث 
ساختمانی و معدن بیشــترین آمار تلفات  نیروی کار را به 
خود اختصاص داده است؛ به نحوی که حوادث بخش  معدن 
در صدر اســت و بیش از ۵۰ درصد حوادث ناشی از کار نیز 
در  ساختمان ها اتفاق می افتد. به زعم آنها در وقوع ۸۵ درصد 
حوادث کار،  عامل انســانی دخیــل بوده و بخش اعظمی از 
حوادث به دلیل عدم نظارت  در محیط کار و ســهل انگاری 
رخ می دهد. برابر اعلام معاونت روابط کار وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی  سال گذشته بیش از ۴۵۰ هزار فقره بازرسی 
درون کارگاهی از  کارگاههای تولیدی مشمول قانون کار در 
سراســر کشور صورت گرفته  است. بر اساس آمارها در شش 
ماهه نخست امسال، ۸۹۸ نفر در اثر حوادث  کار جان خود 
را از دســت دادند که علت ۳۹.۴ درصد تلفات حوادث  کار، 
ســقوط از بلندی بوده است.در این مدت ۳۵۴ نفر به دلیل 
ســقوط از  بلندی، ۲۳۲ نفر به دلیل اصابت جســم سخت، 
۱۴۰ نفر به دلیل  برق گرفتگی، ۷۸ نفر به دلیل ســوختگی، 
۴۳ نفر به دلیل کمبود اکســیژن  و ۵۱ نفر به ســایر دلایل 
دیگر جان خود را در حوادث کار از دســت  داده اند. گزارش 
مرکز آمــار و و اطلاعات راهبــردی وزارت کار از اداره کل 
 بازرسی کار هم نشان می دهد، تعداد حوادث شغلی در سال 
گذشــته نسبت  به ســال ۱۳۹۶ با ۶ درصد کاهش و تعداد 
آسیب های شــغلی ۶.۶ درصد  کاهش روبه رو بوده است. در 
سال ۱۳۹۷ تعداد آسیب های شغلی، ۹۹۹۶ نفر حادثه بوده 
کــه ۹۷.۲  درصد مربوط به مــردان و ۲.۸ درصد مربوط به 
زنان اســت. در سال   ۱۳۹۶ تعداد حوادث شغلی ۱۰ هزار و 
۵۱۳ مورد بوده که در ســال   ۱۳۹۷ به ۹۸۸۶ حادثه شغلی 
کاهش یافته اســت. در بررسی حوادث شغلی سال گذشته، 
۱۲ عامل سقوط اشیا، آتش  سوزی، مسمومیت ناشی از مواد 
شــیمیایی، تماس با اجسام و ســطوح  داغ، انفجار، خفگی، 
ســقوط کردن و لغزیدن، ریزش و مانــدن زیر آوار،  تماس 
با مواد شــیمیایی خطرناک، گیر کردن داخل یا بین اشیا 
و ماشــین،  برخورد با اشــیا و تجهیزات و جریان برق نقش 
داشته اند که بیشترین  آمار حادثه مربوط به سقوط کردن و 
لغزیدن با ۳۵۵۶ مورد، برخورد با  اشیا و تجهیزات با ۲۰۷۰ 
مورد و گیر کردن داخل یا بین اشیا و ماشین  با ۲۰۲۷ مورد 
بوده است. علی مظفری مدیرکل بازرسی کار وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی  در گفت وگو با ایسنا، می گوید: بیش از 
۹۰ درصد حوادث ناشــی از کار  به دلیل عدم برخورداری از 
آموزش های لازم و خطای انســانی رخ  می دهد و متاسفانه 
موجب از دست رفتن ســرمایه های مالی و انسانی  بسیاری 

می شود. 

اجتماعی

محمد فاطمی رییــس انجمن جمعیت 
بیماران ســوخته)ققنوس(  از  حمایــت 
 گفت: ســوختگی در ایران هشــت برابر 
متوسط جهانی اســت و سالانه ۳۰  هزار 
نفر در بیمارســتان ســوختگی بستری 
می شوند که سه هزار نفر از آنها  می میرند. 
فاطمــی افزود: بر اســاس مصوبه وزارت 
بهداشــت، درمان و آموزش  پزشکی قرار 
بود ۱۰ درصد بخش بیمارستانها، متعلق 
به ســوختگی باشــد که  این امر محقق 
نشــد، اکنون هیچ بیمارستان خصوصی 
بخش سوختگی ندارد  و فقط ۲۵۰ تخت 
ویژه سوختگی داریم، مشکلات بسیاری 
در حوزه درمان  بیماران ســوخته وجود 
دارد که قابــل حل نیســت، باید مردم 
فرهنگ پیشــگیری  از سوختگی را ارتقا 

دهند. 
ë  بیش از ۲ برابر متوسط جهانی

مرگ ومیر سوختگی داریم
وی اظهار داشت: بیش از دو برابر متوسط 
ومیر ســوختگی  داریم،  مــرگ  جهانی 
درمان ها استاندارد نیست، افراد سوخته 
ای که زنده می مانند  درصد قابل توجهی 
از آنها دچار معلولیت شــده و مشکلات 

جدی برای آنها  بوجود می آورد. 
فاطمی با بیان اینکه به استاندارد سازی 
توجــه نمی کنیم، ادامــه داد: طلاق  در 
خانواده های سوخته بسیار شایع است و 
درصد زیادی از آنها دچار  افسردگی می 
شوند، باید بتوانیم مشکل سوختگی را با 
پیشــگیری حل کنیم،  همه ما در خطر 
سوختن هستیم، رســانه ها باید کمک 
کنند به مــردم بگویند  که ســوختگی 
خطر جدی اســت و لازم است به سمت 

استاندارد سازی  بروند. 
ë  پانسمان های سوختگی وارداتی

است
وی افزود: سوختگی بیماری هزینه بری 
است، هر درصد ســوختگی اگر  بخواهد 
خوب درمان شود به پنج میلیون تومان 
هزینه نیاز اســت، اکنون  پانسمان های 
سوختگی وارداتی اســت و تولید داخل 
نداریم بــا توجه به گران  شــدن دلار و 
تحریم مشــکلات زیــادی در این زمینه 
وجود دارد و روش هــای  قدیمی و غیر 
اســتاندارد درمان مرگ و میر را زیاد می 

کند. 
ë   آموزش فراموش نشود

به گفته فاطمی، پیشــگیری بحث بسیار 
مهمی اســت باید به مردم آموزش  دهیم 
که اگر در خانه بوی گاز احســاس شــد 
کلید بــرق را نزنند و یا اینکــه از  ورود 
کودکان به آشــپزخانه هنگام طبخ غذا 
خودداری کنند و یا مسایل ایمنی  و غیره 

را رعایت کنند. 
وی افزود: شــایع ترین علت ســوختگی 
در کودکان ســهل انگاری والدین است 
 آموزش به سمت پیشگیری از سوختگی 

باید افزایش یابد و استانداردسازی  شود. 
انجمــن ققنوس اظهار داشــت:  رئیس 
یک ریال ســرمایه گذاری در پیشگیری 
 از ســوختگی ۲۸ ریال ســوددهی دارد. 
سالانه ۲ هزار ســوختگی الکتریکی  در 
ایــران داریم که ۶۵ درصد این افراد یک 
عضو از بدن آنها قطع شد اگر  پیشگیری 
کنیم ســالانه هزار میلیارد تومان بودجه 

کشور کمک می شوند. 
فاطمــی ادامه داد: مشــکلات در حوزه 
درمان ســوختگی زیاد است و مشکل  از 
مسوولان ناکارآمد، اتش نشانی و سازمان 
استانداردســازی است که  قدرت اجرایی 
ندارد و اعمال زیبایی ناشی از سوختگی 

را بیمه ها پوشش  نمی دهد. 
روز سوختگی در تقویم ثبت رسمی شود

وی به روز ملی پیشــگیری از سوختگی 
اشــاره کرد و اظهار داشت: این  موضوع 

بســیار مســئله مهمی اســت و باید در 
تقویم ملی کشور ثبت شود،  امیدواریم با 
همکاریهای بین بخشــی بتوانیم آموزش 
پیشــگیری از ســوختگی  را در سراسر 
کشور به مردم ارایه دهیم واکنون انجمن 
ققنوس این کار را  در مدارس و ســرای 

محله ها آغاز کرده است. 
ë  تفریحات خانوادگی، کودکان

را در معرض آتش سوزی قرار می 
دهد

قائم مقام معاونت درمان وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشــکی نیــز  در این 
نشســت تاکید کرد: تفریحــات خانواده 
ماننــد آتــش روش کردن، کــودکان  را 
در معرض آتش ســوزی قــرار می دهد 
و مراجعان کودکان بر اثر  ســوختگی به 
بیمارســتان مطهری بســیار زیاد است 
و افــراد مســنی که قادر بــه  مراقبت از 
خود نیســتند نیز بــه راحتی در معرض 

سوختگی قرار می گیرند. 
طیب قدیمی گفت: از ســال ۹۱ تا سال 
۹۷ حدود ۳۰ هزار نفر بر اثر  ســوختگی 
در کشــور بستری شــدند که یک هفتم 
آنها نیازمند به بســتری شدن  در بخش 
های ویژه بودند و آمار مرگ و میر ناشی 
از سوختگی در کشــور  در سال ۱۳۹۶، 

یکهزار و ۶۰ نفر ود. 
وی ادامــه داد: هزینه مهاجران از جمله 
افغانســتانی )کارگران ســاختمانی( که 
 دچــار ســوختگی می شــوند را وزارت 

بهداشــت پرداخــت مــی کند کــه بار 
 ســنگینی را به نظام سلامت کشور می 

افزاید. 
قدیمــی تصریح کــرد: اکنــون برخی 
داروهای درمان سوختگی از جمله پماد 
 سوختگی مرحله حاد تولید داخل و تحت 
پوشــش بیمه اســت و پمادی که  برای 
جلوگیری از گوشــت اضافه استفاده می 

شود خارجی و گران قیمت  است. 
ë  بیش از ۹۰ درصد بیماران

سوخته هزینه درمان ندارند
مدیر کل اعتبارات معاونت درمان وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش  پزشکی نیز در 
ادامه این نشست گفت: سوختگی آسیب 
فقرا اســت، بیــش از   ۹۰ درصد بیماران 

سوخته هزینه های درمان ندارند. 
رضــا رضایی با نتقــاد از اینکه در کتب 
از ســوختگی جای  درسی پیشــگیری 
 نــدارد، افــزود: بخش های ســوختگی 
در بیمارســتان ها وجود ندارد ســازمان 
 تامین اجتماعی یک تخت سوختگی در 
بیمارســتان ها ندارد، و برای راه  اندازی 
هر تخت سوختگی بیش از پنج میلیارد 
تومــان هزینــه می خواهــد. وی با بیان 
اینکــه اکنون ۹۳۵ تخت ســوختگی در 
کشــور وجود دارد، اظهار  داشت: اگر در 
تمام کشــور تخت سوختگی ایجاد کنیم 
تــا در زمینه پیشــگیری  کار نکنیم، باز 
هم مشــکلات زیادی در حــوزه درمان 

سوختگی بوجود می  آید. 
افزایــش نــرخ ارز تجهیــزات درمــان 

سوختگی را با مشکل مواجه کرده است
رئیس بیمارســتان شــهید مطهری نیز 
در این نشســت گفت: ۹۰ تا ۹۵ درصد 
 بیماران ســوخته به بیمارستان مطهری 
مراجعــه مــی کنند کــه اگــر قوانین 
 پیشگیری رعایت می شد، نمی سوختند. 

مصطفی ده مرده یی با بیان اینکه سهل 
انگاری، ســوختگی در اثــر آب  جوش، 
سوختگی با ســرب مذاب، سوختگی با 
اســید و وســایل الکتریکی  بسیار شایع 
است، افزود: به لحاظ ایمنی و پیشگیری 
از ســوختگی فقیر  هســتیم و اگر تمام 
بودجــه وزارت بهداشــت بــرای درمان 
ســوختگی هزینه  شــوند باز هــم افراد 

سوخته به زندگی عادی بر نمی گردند. 

مشاهده کیک های حاوی قرص 
در ۴ شهرستان لرستان

معاون غذا و دارو دانشــگاه علوم پزشکی لرســتان از مشاهده کیک های 
حاوی قرص در چهار شهرستان این استان خبر داد. 

امین حســنوند با اشــاره به مشــاهده کیک های حاوی قــرص در چهار 
شهرستان لرستان، اظهار داشت: در شهرستان های الیگودرز،  ازنا، بروجرد 

و خرم آباد این قرص ها مشاهده و گزارش داده شده است. 
وی، بیان داشت: ما اقدام به جمع آوری این قرص ها و کیک ها کرده ایم 
و در حال حاضر در معاونت غذا و دارو هســتند و طی  فردا به آزمایشــگاه 

مرجع ارسال می شوند. 
معاون غذا و داروی دانشــگاه علوم پزشــکی لرستان، افزود: طی چند روز 

آینده نتایج در این زمینه اعلام می شود. 
حســنوند، تاکید کــرد: تا جایی که من اطلاع دارم گزارشــی در رابطه با 
استفاده از این قرص ها داده نشده است و باید از طریق  معاونت درمان در 

این رابطه پیگیری کرد.مهر

رئیسستادانتخاباتلرستان

انصراف ۷ داوطلب نمایندگی مجلس
 در لرستان

رئیس ستاد انتخابات لرستان از انصراف هفت داوطلب نمایندگی مجلس 
شــورای اســلامی در این اســتان خبر داد. محمود ثمینی در گفت و گو 
با رســانه ها از انصــراف هفت داوطلب در ادامه رقابــت انتخابات مجلس 
شــورای اسلامی لرستان خبر  داد و اظهار داشــت: این داوطلبان از حوزه 
های انتخاباتی بروجرد، دورود و ازنا، کوهدشت، الیگودرز، دلفان و سلسله 
هستند. وی، افزود: با احتساب انصراف این افراد، آمار داوطلبان ثبت نامی 
استان ۴۰۰ نفر است. رئیس ســتاد انتخابات لرستان، عنوان کرد: بررسی 
صلاحیت داوطلبان انتخابات مجلس طبق قانون تا ۲۶ آذر در هیئت های 
اجرایــی  ادامــه دارد و از ۲۷ آذر ماه نیز نتایج بررســی هیئت اجرایی به 
داوطلبان اعلام خواهد شــد. ثمینی، ادامه داد: داوطلبانی که صلاحیتشان 
در هیئت های اجرایی رد شــده چهار روز فرصت دارند شکایت خود را به 

هیئت های  نظارت ارائه دهند

رییسانجمنحمایتازبیمارانسوخته:

سوختگی در ایران ۸ برابر متوسط جهانی است
خبر خبر

افزایش خطر ناباروری در پسرهایی
 که زیر وزن طبیعی متولد می شوند  

نتایج یک مطالعه جدید انجام گرفته در دانمارک، نشان 
می دهد مردانی که  در زمان تولد با وزنی زیر وزن طبیعی 
به دنیا می آیند، با مشکلات  بیشتری برای باروری روبه رو 
هســتند. محققان دانمارکی در ایــن مطالعه پنج هزار و 
۵۹۴ هزار نوزاد پســر و پنج  هــزار و ۳۴۲ نوزاد دختر را 
کــه در فاصله زمانی ســال های ۱۹۸۴ و   ۱۹۸۷ به دنیا 
آمده بودند، مورد بررســی قرار دادنــد و آنها را تا پایان 

  ۲۰۱۷ یعنی زمانی که به طور متوســط به ۳۲ ســالگی 
رسیدند، مورد  پیگیری قرار دادند.  محققان متوجه شدند، 
پســرهایی که با وزنی زیر ۶.۶ پوند )۲.۹۹ کیلوگرم(  به 
دنیا آمده بودند در مقایسه با پسرانی که در محدوده وزنی 
مناســب با ســن  بارداری به دنیا آمده بودند، ۵۵ درصد 
بیشتر احتمال داشت که در  بزرگسالی به ناباروری مبتلا 
شــوند.  با وجود اینکه در جمعیت معمولی انتظار می رود 
که حدود ۵.۷ درصد از  مردان با مشکلات باروری روبه رو 
شــوند اما این رقم برای مردانی کــه در  زمان تولد وزن 
زیر طبیعی دارنــد به ۸.۳ درصد افزایش می یابد. در این 
 مطالعه هیچ ارتباطی میان وزن در زمان تولد و ناباروری 

در زنان  مشاهده نشــد. »آنه تورستت« محقق ارشد این 
مطالعه از بخش بهداشــت عمومی دانشــگاه   »آهروش« 
گفت: یک محیط رشد زیر حداکثری برای جنین، به هر 
دلیلی،  خود می تواند برای تکامل تولید اسپرم و اندام های 
تولیــد مثلی خطرناک  باشــد. وی ادامــه داد: همچنین 
حدس زده می شــود که سلامتی و شــیوه زندگی مادر 
 در دوران بــارداری می تواند هم بر رشــد جنین و هم بر 
تکامل عملکردهای  تولید مثلی تأثیر بگذارد.  این محقق 
تاکید کرد: این مطالعه نشــان می دهد که برخی اوقات 
باید در  اوایل زندگی به دنبال توضیح برای بروز مشکلات 
سلامتی بود که در  سال های بعدی زندگی روی می دهند. 

آگهی موضوع ماده 3 قانون و 13 آئین نامه تعیین 
تکلیف وضعیت اراضی و  ساختمانهای فاقد سند رسمی  

 
  آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود 
 بشرح ذیل : رسیدگی و تایید و انشاء گردید . مراتب در اجرای ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت 
 اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی دو نوبت به فاصله 15 روز جهت اطلاع مالکین و سایر 
صاحبان  حقوق در روزنامه کثیر الانتشــار و محلی آگهی انتشار و علاوه بر آن در روستاها الصاق تا 
چنانچه  اشخاص نسبت به مورد تقاضا اعتراض دارند از تاریخ نشر اولین آگهی و در روستاها از تاریخ 
الصاق  به مدت دو ماه اعتراض خود را کتبا به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود تسلیم دارند 
و برابر  مقررات معترض مکلف اســت ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
 دادخواســت به مراجع قضائی ذیصلاح اقدام و گواهی تقدیم دادخواست تحویل ثبت اسناد نماید و 
 ادامه عملیات ثبتی موکول به ارائه حکم نهائی می باشد در غیر اینصورت متقاضی با ارائه گواهی  عدم 
تقدیم دادخواســت و پس از انقضای مدت مذکور و یا عدم وصول اعتراض سند مالکیت مورد  تقاضا 
بر اســاس مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد شــد در هر حال صدور سند مالکیت مانع  مراجعه 

متضرر به مراجع قضائی نخواهد بود .  
پرونده کلاسه 1398114425005000100 و رای شــماره 139860325005001774 مورخه 
98/08/20   به تقاضای آقای: علی بهمنی  فرزند : قربانی  نســبت به ششدانگ یک باب ساختمان 
به مساحت :   73/15  متر مربع مفروز و مجزا شده از پلاك 1 فرعی از 118 اصلي واقع در بخش 4 

شهرستان دورود   . خروجی از مالکیت : عبدالحسین باجلان فرزند حسین.  
م الف 1162  

انتشار نوبت اول : 98/09/09  
انتشار نوبت دوم : 98/09/25                                                        

مصطفي امان اله بهاروندي  - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک دورود

آگهی موضوع ماده 3 -آئین نامه تعیین تکلیف 
وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 
  آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مســتقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان خرم 

آباد بشرح ذیل: 
پرونده کلاسه  76 و رای شماره  3723 مورخه 1398/06/27  به تقاضای مهدی مختاری کیا  فرزند 
کاظم  نســبت به ششدانگ  یکباب مغازه  به مساحت 45/28  متر مربع  مجزی شده  از  پلاک 37  
اصلی  واقع در بخش 2 شهرســتان خرم آباد خروجی از  مالکیت مالک اولیه )رســمی( آقای / خانم 

رستم خان میردریکوندی    
سیدگی و تائید و انشاء گردید، مراتب در اجرای ماده 3 قانون تعیین تکلیف و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی دو نوبت به  فاصله 15 روز جهت اطلاع مالکین و سایر صاحبان حقوقی در روزنامه 
کثیرالانتشــار و محلی آگهی انتشــار و علاوه بر آن در روستاها  الصاق تا چنانچه اشخاص نسبت به 
مورد تقاضا اعتراض دارند از تاریخ نشــر اولین آگهی و در روســتاها از تاریخ الصاق به مدت دو  ماه 
اعتراض خود را کتبا" به ادراه ثبت اســناد و املاک شهرستان خرم آباد تسلیم دارند و برابر مقررات 
معترض مکلف است ظرف  مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض و مبادرت به تقدیم دادخواست به 
مراجع قضایی ذیصلاح اقدام و گواهی تقدیم دادخواســت  تحویل ثبت اسناد نماید و ادامه عملیات 
ثبتی موکل به ارائه حکم نهایی می باشــد در غیر این صــورت متقاضی با ارائه گواهی عدم  تقدیم 
دادخواست و پس از انقضای مدت مذکور و یا عدم وصول اعتراض سند مالکیت مورد تقاضا براساس 
مدلول رای وفق  مقررات صادر خواهد شــد در هر حال صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به 

مراجع قضایی نخواهد بود. 
  تاریخ انتشار نوبت اول : 1398/09/09 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1398/09/25 

ملک نیاز اسدالهی- رئیس ثبت و اسناد املاک شهرستان خرم آباد

آگهی موضوع ماده 3 -آئین نامه تعیین تکلیف 
وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

  آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مســتقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان خرم 
آباد بشرح ذیل: 

پرونده کلاسه  149 و رای شماره  3904 مورخه 1398/07/04  به تقاضای محسن بازگیر     فرزند 
علایار    نسبت به ششدانگ  یکباب  عمارت به مساحت 170/593  متر مربع  مجزی شده  از  پلاک 
60 فرعی از 10   اصلی  واقع در بخش 2 شهرستان خرم  آباد خروجی از مالکیت مالک اولیه )رسمی( 

آقای / خانم شیرولی  بیرانوند   
رسیدگی و تائید و انشاء گردید، مراتب در اجرای ماده 3 قانون تعیین تکلیف و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی دو نوبت به  فاصله 15 روز جهت اطلاع مالکین و سایر صاحبان حقوقی در روزنامه 
کثیرالانتشــار و محلی آگهی انتشــار و علاوه بر آن در روستاها  الصاق تا چنانچه اشخاص نسبت به 
مورد تقاضا اعتراض دارند از تاریخ نشــر اولین آگهی و در روســتاها از تاریخ الصاق به مدت دو  ماه 
اعتراض خود را کتبا" به ادراه ثبت اســناد و املاک شهرستان خرم آباد تسلیم دارند و برابر مقررات 
معترض مکلف است ظرف  مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض و مبادرت به تقدیم دادخواست به 
مراجع قضایی ذیصلاح اقدام و گواهی تقدیم دادخواســت  تحویل ثبت اسناد نماید و ادامه عملیات 
ثبتی موکل به ارائه حکم نهایی می باشــد در غیر این صــورت متقاضی با ارائه گواهی عدم  تقدیم 
دادخواست و پس از انقضای مدت مذکور و یا عدم وصول اعتراض سند مالکیت مورد تقاضا براساس 
مدلول رای وفق  مقررات صادر خواهد شــد در هر حال صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به 

مراجع قضایی نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1398/09/9 

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1398/09/25 
ملک نیاز اسدالهی-رئیس ثبت و اسناد املاک شهرستان خرم آباد

آگهی موضوع ماده 3 -آئین نامه تعیین تکلیف 
وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

  آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مســتقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان خرم 
آباد بشرح ذیل: 

پرونده کلاسه  980/97 و رای شماره  3706 مورخه 1398/06/27  به تقاضای محمدرضا دوستان   
فرزند بگ شیر نسبت به  ششدانگ یکباب  عمارت به مساحت 133/32  متر مربع  مجزی شده  از  
پلاک 612 فرعی از 2086   اصلی  واقع در بخش 1  شهرستان خرم آباد خروجی از مالکیت مالک 

اولیه )رسمی( آقای / خانم محمدرضا  دوستان    
رسیدگی و تائید و انشاء گردید، مراتب در اجرای ماده 3 قانون تعیین تکلیف و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی دو نوبت به  فاصله 15 روز جهت اطلاع مالکین و سایر صاحبان حقوقی در روزنامه 
کثیرالانتشــار و محلی آگهی انتشــار و علاوه بر آن در روستاها  الصاق تا چنانچه اشخاص نسبت به 
مورد تقاضا اعتراض دارند از تاریخ نشــر اولین آگهی و در روســتاها از تاریخ الصاق به مدت دو  ماه 
اعتراض خود را کتبا" به ادراه ثبت اســناد و املاک شهرستان خرم آباد تسلیم دارند و برابر مقررات 
معترض مکلف است ظرف  مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض و مبادرت به تقدیم دادخواست به 
مراجع قضایی ذیصلاح اقدام و گواهی تقدیم دادخواســت  تحویل ثبت اسناد نماید و ادامه عملیات 
ثبتی موکل به ارائه حکم نهایی می باشــد در غیر این صــورت متقاضی با ارائه گواهی عدم  تقدیم 
دادخواست و پس از انقضای مدت مذکور و یا عدم وصول اعتراض سند مالکیت مورد تقاضا براساس 
مدلول رای وفق  مقررات صادر خواهد شــد در هر حال صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به 

مراجع قضایی نخواهد بود. 
  تاریخ انتشار نوبت اول : 1398/09/9 

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1398/09/25 
ملک نیاز اسدالهی- رئیس ثبت و اسناد املاک شهرستان خرم آباد

آگهی موضوع ماده 3 -آئین نامه تعیین تکلیف 
وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

  آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مســتقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان خرم 
آباد بشرح ذیل: 

پرونده کلاســه  1064 و رای شماره  1222 مورخه 1398/03/11  به تقاضای محسن قبادی الوار  
فرزند اســکندر     نسبت به  ششدانگ یکباب  عمارت به مساحت 113/23  متر مربع  مجزی شده  
از  پلاک 37 اصلی  واقع در بخش 2 شهرســتان خرم آباد  خروجی از مالکیت مالک اولیه )رسمی( 

آقای / خانم محمد کریم  بهاروندی   
رسیدگی و تائید و انشاء گردید، مراتب در اجرای ماده 3 قانون تعیین تکلیف و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی دو نوبت به  فاصله 15 روز جهت اطلاع مالکین و سایر صاحبان حقوقی در روزنامه 
کثیرالانتشــار و محلی آگهی انتشــار و علاوه بر آن در روستاها  الصاق تا چنانچه اشخاص نسبت به 
مورد تقاضا اعتراض دارند از تاریخ نشــر اولین آگهی و در روســتاها از تاریخ الصاق به مدت دو  ماه 
اعتراض خود را کتبا" به ادراه ثبت اســناد و املاک شهرستان خرم آباد تسلیم دارند و برابر مقررات 
معترض مکلف است ظرف  مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض و مبادرت به تقدیم دادخواست به 
مراجع قضایی ذیصلاح اقدام و گواهی تقدیم دادخواســت  تحویل ثبت اسناد نماید و ادامه عملیات 
ثبتی موکل به ارائه حکم نهایی می باشــد در غیر این صــورت متقاضی با ارائه گواهی عدم  تقدیم 
دادخواست و پس از انقضای مدت مذکور و یا عدم وصول اعتراض سند مالکیت مورد تقاضا براساس 
مدلول رای وفق  مقررات صادر خواهد شــد در هر حال صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به 

مراجع قضایی نخواهد بود. 
  تاریخ انتشار نوبت اول : 1398/09/9 

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1398/09/25 
  ملک نیاز اسدالهی-رئیس ثبت و اسناد املاک شهرستان خرم آباد

آگهی موضوع ماده 3 -آئین نامه تعیین تکلیف 
وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

  آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مســتقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان خرم 
آباد بشرح ذیل: 

پرونده کلاســه  1205 و رای شــماره  9380 مورخه 1397/11/25  به تقاضای حمید خیری نژاد  
فرزند علی جان نســبت به ششــدانگ  یکباب  عمارت به مساحت 133/10  متر مربع  مجزی شده  
از  پلاک 37  اصلی  واقع در بخش 2 شهرســتان خرم آباد خروجی از  مالکیت مالک اولیه )رسمی( 

آقای / خانم صفقلی میردریکوند  
رسیدگی و تائید و انشاء گردید، مراتب در اجرای ماده 3 قانون تعیین تکلیف و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی دو نوبت به  فاصله 15 روز جهت اطلاع مالکین و سایر صاحبان حقوقی در روزنامه 
کثیرالانتشــار و محلی آگهی انتشــار و علاوه بر آن در روستاها  الصاق تا چنانچه اشخاص نسبت به 
مورد تقاضا اعتراض دارند از تاریخ نشــر اولین آگهی و در روســتاها از تاریخ الصاق به مدت دو  ماه 
اعتراض خود را کتبا" به ادراه ثبت اســناد و املاک شهرستان خرم آباد تسلیم دارند و برابر مقررات 
معترض مکلف است ظرف  مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض و مبادرت به تقدیم دادخواست به 
مراجع قضایی ذیصلاح اقدام و گواهی تقدیم دادخواســت  تحویل ثبت اسناد نماید و ادامه عملیات 
ثبتی موکل به ارائه حکم نهایی می باشــد در غیر این صــورت متقاضی با ارائه گواهی عدم  تقدیم 
دادخواست و پس از انقضای مدت مذکور و یا عدم وصول اعتراض سند مالکیت مورد تقاضا براساس 
مدلول رای وفق  مقررات صادر خواهد شــد در هر حال صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به 

مراجع قضایی نخواهد بود. 
  تاریخ انتشار نوبت اول : 1398/09/9 

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1398/09/25 
ملک نیاز اسدالهی- رئیس ثبت و اسناد املاک شهرستان خرم آباد

اخطاریه ماده 1۰1 - مورد وثیقه   
پیرو آگهی منتشــر شده در روزنامه یادگار امروز مورخه   98/7/20 در خصوص پرونده 
اجرایی کلاســه 9800395 صادر  له بانک صنعت و معدن شعبه خرم آباد و علیه شما 
) سید سعید  موسوی السادات و شرکت تعاونی 5748 آروین آراز افلاک و  سیدمهدی 
موسوی ( اعلام میگردد ، طبق گزارش کارشناس  رسمی دادگستری پلاک ثبتی فرعی 
1173 از پلاک اصلی 37 در  بخش 2 خرم آباد متعلق به شرکت تعاونی 5748 آروین 
آراز  افلاک ، مورد وثیقه ســند رهنی شماره 80681 مورخه   1393/09/05 تنظیمی 
دفتر خانه اسناد رسمی شماره 2 شهر خرم  آباد استان لرستان به مبلغ شانزده میلیارد 
و صد و هشتاد و یک  میلیون و چهارصد هزار ریال ارزیابی گردیده .لذا بدین وسیله به 
 شما اخطار میگردد چنانچه به مبلغ ارزیابی پلاک مذکور معترض  می باشید  ،اعتراض 
کتبــی خود را ظرف مدت پنج روز از تاریخ  ابلاغ این اخطاریه به ضمیمه فیش بانکی 
دستمزد کارشــناس تجدید  نظر بصورت علی الحساب به مبلغ نوزده میلیون ریال به 
دفتر این  اجرا تسلیم نمایید. ضمناً به اعتراضی که خارج از موعد یا فاقد  فیش بانکی 

دستمزد کارشناس تجدید نظر باشد ترتیب اثر داده  نخواهد شد.  

علی رحیمی  
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی خرم آباد  

آگهی موضوع ماده 3 –آئین نامه تعیین تکلیف 
وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 
 آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مســتقر در اداره ثبت اســناد و املاک 

شهرستان خرم آباد بشرح ذیل: 
پرونده کلاسه  1053 و رای شــماره  3673 مورخه 1398/06/25  به تقاضای ناصر 
صفایی  فرزند وکیل  نســبت به ششدانگ  یکباب  عمارت به مساحت 152/78  متر 
مربع  مجزی شده  از  پلاک 18فرعی از -10 اصلی  واقع در بخش 2 شهرستان خرم 
آباد  خروجی از مالکیت مالک اولیه )رســمی( آقــای / خانم عیدی مراد پاپی چگنی  

رسیدگی و تایید و انشاء گردید.   
رسیدگی و تائید و انشاء گردید، مراتب در اجرای ماده 3 قانون تعیین تکلیف و اراضی 
و ســاختمانهای فاقد سند رســمی دو نوبت به  فاصله 15 روز جهت اطلاع مالکین و 
سایر صاحبان حقوقی در روزنامه کثیرالانتشار و محلی آگهی انتشار و علاوه بر آن در 
روســتاها  الصاق تا چنانچه اشخاص نسبت به مورد تقاضا اعتراض دارند از تاریخ نشر 
اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق به مدت دو  ماه اعتراض خود را کتبا" به ادراه 
ثبت اســناد و املاک شهرستان خرم آباد تسلیم دارند و برابر مقررات معترض مکلف 
اســت ظرف  مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض و مبادرت به تقدیم دادخواست به 
مراجع قضایی ذیصلاح اقدام و گواهی تقدیم دادخواســت  تحویل ثبت اسناد نماید و 
ادامه عملیات ثبتی موکل به ارائه حکم نهایی می باشــد در غیر این صورت متقاضی 
با ارائه گواهی عدم  تقدیم دادخواســت و پس از انقضای مدت مذکور و یا عدم وصول 
اعتراض ســند مالکیت مورد تقاضا براساس مدلول رای وفق  مقررات صادر خواهد شد 

در هر حال صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجع قضایی نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1398/09/9 

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1398/09/25 

ملک نیاز اسدالهی
رئیس ثبت و اسناد املاک شهرستان خرم آباد
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سهم ۹۴ درصدی حمل ونقل دریایی 
در تجارت کشور

محمدســعید اصل ســعیدی پور مدیرکل تعرفــه و موافقت نامه های 
بین المللی  ســازمان بنادر و دریانوردی اعلام کرد: ســهم حمل ونقل 
دریایی از  تجارت ایران حدود ۹۴ درصد بوده و با توسعه زیرساخت های 
ریلی  بنادر به دنبال افزایش این ســهم و استفاده بیشتر تجار از قطار 
برای  جابه جایی کالاهای شــان هستیم. اصل ســعیدی پور اظهار کرد: 
ســالانه بیش از ۱۵۰ میلیون تن کالا از  بنادر شمالی و جنوبی کشور 
عبور می کند و این میزان تجارت نشــان  می دهــد به غیر از صادرات 
نفت خام، ســهم حدود ۹۴ درصدی در میان  دیگر شقوق حمل و نقل 
دارد. وی افزود: بیش از ۹۴ درصد صادرات کشــور و بیش از ۹۳ درصد 
 واردات از طریق بنادر و به وسیله حمل و نقل دریایی صورت می گیرد 
 که البته به غیر از صادرات نفت خام تجارت فرآورده های نفتی از جمله 
 مازوت، گازوئیل، بنزین و قیر و غیره از این طریق انجام می شود. مدیر 
کل تعرفه و موافقت نامه های بین المللی ســازمان بنادر و دریانوردی 
 ادامه داد: در راســتای کاهش و به حداقل رســاندن قیمت تمام شده 
کالا باید  ســهم حمل و نقل را در این میان کم کنیم که در این راستا 
با همکاری  شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران سهم حمل و نقل 
ریلی کالاهایی  که به بنادر کشــور وارد یا خارج می شــوند را افزایش 
خواهیم داد. سعیدی پور با بیان این که همه بنادر کشور به شبکه ریلی 
متصل نیســتند،  گفت: با وجود این که زیر ســاخت های ریلی تقریبا 
در همه بنادر اصلی  کشــور وجود  دارد، همه این بنادر به شبکه ریلی 
متصل نیستند و این  امکان در بنادر رجایی، امام خمینی، خرمشهر و 
امیرآباد وجود دارد. به  عنوان مثال در بندر شهید رجایی ۵۳ کیلومتر 
ریل داریم که حتی  اروپایی ها در بازدیدهایشــان از آن تعجب کرده اند 
و برایشــان قابل تحسین  است. وی گفت: با این وجود به دنبال توسعه 
شبکه ریلی و رسیدن آن به بنادر  کشور هستیم و گرچه در این زمینه 
مســئولیت با شرکت راه آهن  جمهوری اســلامی ایران است اما ما به 
شدت از آن اســتقبال می کنیم. در  این میان برخی تجار از ریل برای 
جابه جایی کالا اســتفاده نمی کنند و  دلیل آن را بالا رفتن هزینه های 
حمل و نقل شان عنوان می کنند اما با  توسعه زیرساخت های ریلی بنادر 
قطعا این هزینه ها کمتر از حمل و نقل  جاده ای خواهد شــد. مدیر کل 
تعرفه و موافقت نامه های بین المللی سازمان بنادر و دریانوردی  به غیر 
از کاهــش آلودگی ها و ترافیک مزایای بســیاری در جابجایی کالا   از 
طریــق حمل و نقل ریلی به جای جــاده ای وجود دارد که می توان به 
 بسیاری از پیامدهای اجتماعی، عملیاتی، اقتصادی و غیره اشاره کرد. 
 همچنین معافیت ها و تخفیف های بسیاری برای آن دسته از صاحبان 
کالا  وتجاری که ریل را برای جابه جایی کالاهای شــان از بنادر انتخاب 
 می کنند، در نظر گرفته ایم که به عنوان مثال ۱۰ روز از پرداخت هزینه 
 انبارداری معاف می شوند و کالای شــان را مستقیما به ترمینال ریلی 

 منتقل می کنیم.

یک کارشــناس اقتصادی با اشــاره به 
انتشــار ۵۰ هزار میلیــارد تومان اوراق 
 توســط دولت تا پایان امســال و پیش 
بینی انتشــار ۸۰ هــزار میلیارد تومان 
 اوراق دیگر در سال آینده گفت: دولت 
بعدی باید این حجم بالای انتشار  اوراق 

را باز پرداخت کند. 
احســان خاندوزی بــا بیــان این که 
اســتقراض دولت از بانک مرکزی یک 
 روش بســیار پر خطر است چون منجر 
به افزایــش پایه پولی و به تبع رشــد 
 حجم نقدینگی در جامعه خواهد شــد 
افــزود: این روش ریســک های زیادی 
 براقتصاد مملکــت تحمیل می کند از 
اینرو همیشه به عنوان آخرین و بدترین 
 گزینه باید از سوی دولت ها برای تامین 

کسری بودجه مدنظر باشد. 
البته کسی  وی همچنین اظهارداشت: 
اکنون در دل لایحه بودجه ســال 99 
 بطور شــفاف با عدد و رقمی به منظور 
استقراض دولت از بانک مرکزی  مواجه 
نیست به جهت اینکه بودجه سال آینده 
به شــکل ظاهری و صوری  تراز تهیه و 
منتشر می شود و باید صبر کرد تا دید 

در فرآیند عملیات سال  بعد چه اتفاقی 
خواهد افتاد. 

ایــن کارشــناس اقتصــادی و مدرس 
دانشگاه گفت: بدیهی است که با آشکار 
نفتی  درآمدهای  واقعی  میزان   شــدن 
کشور در اثر تحریم های شدید آمریکا 
 دولت هم امروز و هم چشــم انداز سال 
99 باید به فکر راه های جایگزینی  برای 

کسری بودجه خود باشد. 
وی افزود: دولت برای کاهش وابستگی 
بودجه به نفت در ســال های قبل  می 

توانســت چاره اندیشی اساسی کند اما 
متاســفانه در این زمینه کاری  نکردو با 

تاخیر زمانی مواجه شد. 
خاندوزی بیان داشت: اکنون که کشور 
با کاهش درآمد نفتی مواجه شده  دولت 
می خواهــد این کســری بودجه را به 
شــیوه ای از جمله برداشت از  صندوق 
توسعه ملی، استقراض از بانک مرکزی 

و انتشار اوراق جبران  کند. 
وی با اشــاره به اینکه برداشت از منابع 
صندوق توسعه ملی جزء کم  خطرترین 

راه ها محســوب می شود، گفت: یکی 
از وجوه صنــدوق این بود  که بتواند در 
روزهای سخت و بارانی به کمک اقتصاد 

کشور بیاید. 
این کارشناس اقتصادی راه دوم تامین 
کســری بودجه را اســتقراض از بانک 
 مرکزی عنوان کرد و افزود: این مســیر 

بسیار پر خطر است. 
بودجه  تامین کسری  اظهارداشت:  وی 
دولــت از طریــق اســتقراض از بانک 
 مرکزی منجر به افزایش پایه پولی و به 
تبع حجم نقدینگی در جامعه می  شود. 

خانــدوزی با بیان اینکــه آخرین جزء 
اســتقراض کــه باقــی خواهــد ماند 
 استقراض از مردم و شبکه بانکی است، 
گفت: این حجم استقراض که به  معنی 
انتشار اوراق دولت می باشد در بودجه 
ســال آینده با روند چشمگیری  مواجه 

است. 
وی افزود: دولت در هشــت ماهه سال 
جــاری 35 هزار میلیــارد تومان  اوراق 
منتشــر کرده و شاید تا پایان سال این 
عدد به 50 هزار میلیارد تومان  نزدیک 

شود. 

هرچند که بر اساس قانون هوای پاک قرار بود امسال 
آخرین فرصت  خودروسازان برای تولید و شماره گذاری 
خودروهای یورو ۴ باشد اما  روز گذشته شرکت ایران 
خودرو پیش فــروش چهار مدل از محصولات  خود را 
برای ســال آینده شــروع کرد. این درحالیست که به 
گفته دبیــر  کمیته فنی صــدور مجوزهای خودرویی 
سازمان محیط زیست، موضوع  تحریم و نبود سوخت 
یورو ۵ بهانه خودروسازان است و البته در حال  حاضر 
نیــز ۵۰ درصد خودروهای یــورو ۵ در آزمون  تطابق 

تولید  مردود شده اند. 
بــر اســاس مــاده ۴ و آیین نامه فنی مــاده ۲ قانون 

هوای پــاک قرار بود کــه از  ابتدای ســال ۹۸ کلیه 
خودروهای داخلی با اســتاندارد یورو ۵ تولید شــوند 
 اما خودروســازان اجرای این قانون را تا ابتدای سال 
۹۹ به تعویق  انداختند و بنابراین قرار شــد که اسفند 
ماه امســال آخرین مهلت  خودروسازان برای تولید و 

شماره گذاری خودروهای یورو ۴ باشد. 
در حــال حاضر حــدود ۱۰۰ مدل خــودروی تولید 
داخل تاییدیه زیســت  محیطی دارنــد که حدود ۴۸ 
مدل آن بر اساس اســتاندارد یورو ۵ تولید  می شوند. 
به گفته اشــجعی ۵۰ درصد خودروهای یورو ۵ تولید 
داخــل در  آزمون های تطابق تولید رد شــده اند و این 

نشــان می دهد که این محصولات  یورو ۵ بویی از این 
اســتاندارد نبرده اند. همچنین بر اســاس آزمون های 
 دوره ای تطابــق تولید ۲۰ درصــد خودروهای یورو ۴ 

نیز مردود شده اند. 

یک کارشناس اقتصادی گفت: با توجه به پیش بینی درآمدهای 
غیرواقع  بینانه در لایحه بودجه ۹۹، احتمالا با کســری بودجه 

قابل توجهی در سال  آتی روبه رو خواهیم شد. 
سیدمحمد هادی سبحانیان درباره ماهیت کلی لایحه بودجه 
۹۹ اظهار  داشت: انتظار می رفت با توجه به الزاماتی که رهبر 
معظم انقلاب در  خصوص  اصلاحات ســاختاری بودجه تاکید 
داشتند و همچنین اقتضای  شــرایط تحریمی موجود را دارد 
در تدوین لایحه بودجه سال آتی لحاظ  می شد و با اصلاحات 
ســاختاری به مجلس شورای اسلامی تقدیم می شد  ولی یک 
بررسی اجمالی از این لایحه نشان می دهد عملا شاهد انجام 

 اصلاحات ساختاری در تدوین بودجه نیستیم. 
وی افزود: متاسفانه لایحه بودجه سال ۹۹ مشابه لوایح سالهای 
گذشته  تقدیم مجلس شد و به نظر می رسد دولت عزمی برای 
آنکه بتواند در دو  ســال باقی مانــده از عمر دولت دوازدهم را 
صرف تدوین لوایح منطبق با  شــرایط تحریمی و دارای اصلاح 

ساختاری کند، ندارد. 
عضو هیئت علمی دانشــکده اقتصاد دانشگاه خوارزمی یادآور 
شد: لایحه  بودجه سال ۹۹ تناسبی با شرایط تحریمی موجود 
ندارد و تنها تفاوت آن  با نحوه تدوین لوایح بودجه ســالهایی 
که تحریم نبودیم این اســت که  مقــداری از درآمد نفتی کم 

شده است. 
ســبحانیان تاکید کرد: بدیهی ترین انتظــار از لایحه بودجه 
۹۹ این بود که  درآمدهــای نفتی در آن واقع بینانه دیده می 
شــد. این موضوع مورد تاکید  رهبر معظم انقلاب و نمایندگان 
مجلس در ســنوات مجلس بوده اســت.  نباید در لایحه سال 
آینده درآمدی موهومی و غیرواقع بینانه از نفت  لحاظ می شد 

که تبعات منفی در پی دارد. 
وی افزود: متاسفانه در لایحه بودجه سال آتی حتی اصلاحات 
مقدماتی و  ابتدایی هم اعمال نشــده و عملا با نگاهی بســیار 

خوشــبینانه کــه به دیــدگاه  غیرواقع بین نزدیک تر اســت 
درآمدهای نفتی را لحاظ کرده ایم. به  عنوان مثال به نظر می 
رســد درآمد دولت از فروش نفت در لایحه  بودجه ۹۹ فروش 
روزانه یک میلیون بشــکه نفت اســت. در حالی که می  دانیم 

کمتر از نیمی ازاین رقم محقق خواهد شد. 
کارشناس اقتصادی تصریح کرد: توجیه دولت این است که در 
لایحه  بودجه ســال آینده درآمد نفتی دولت ۴۸ هزار میلیارد 
تومان تعیین شده که  تنها ۱۰ درصد کل منابع دولت را شامل 
می شود. در حالی که از محل  درآمدهای نفتی انتظار می رود 

نزدیک ۲۵ هزار میلیارد تومان کسری  بودجه داشته باشیم. 

وی خاطرنشان کرد: معتقدم بخشــی از سایر منابع درآمدی 
دولت نیز که  در لایحه بودجه ۹۹ ذکر شــده، محقق نشــود 
و مجموعــا بیش از ۱۸۰  هزار میلیارد تومان کســری بودجه 
خواهیم داشــت؛ این موضوع بدون در  نظــر گرفتن ۸۰ هزار 
میلیارد تومانی اســت که دولت از محل فــروش  اوراق مالی 

اسلامی در نظر گرفته است. 
مدرس دانشگاه درباره آسیب هایی که ارقام غیرواقعی درآمدی 
به بودجه  وارد می کنند گفت: به نظر من اتفاقی که در قانون 
بودجه ســال جاری   )۹۸( رخ داد عینا در سال آینده هم تکرار 
خواهد شــد. زمانی که لایحه  بودجه ۹۸ به مجلس ارائه شــد 

کارشناســان، غیرواقعی بودن درآمدها را  گوشزد می کردند و 
می گفتند پیش بینی فروش روزانه یک میلیون بشــکه  نفت 

محقق نخواهد شد. 
سبحانیان تصریح کرد: اما دولت در آن زمان استدلال می کرد 
که اگر  میزان درآمدهای نفت را در لایحه بودجه کاهش دهیم 
نشــان دهنده ضعف  ما دربرابر آمریکا است.  در نتیجه دولت 
توجیــه می کرد که باید درآمد  نفتی را بالا اعلام کنیم اما این 

استدلال چندان دقیق نیست. 
وی بیان داشــت: به نظر من دولت باید به طور کل درآمدهای 
نفتی را  ازبودجه جدا کند و هر آنچه می تواند به فروش برساند، 
درآمد آن را به  صندوق توسعه واریز کند اما اینکه بخواهیم با 
این استدلال، درآمدهای  فروش نفت را وارد بودجه کرده و یک 
لایحه غیرواقع بینانه تنظیم کنیم  روش درستی نیست و صرفا 

یک تعادل صوری در لایحه ایجاد کرده  ایم. 
کارشــناس اقتصادی ادامه داد: آســیب این اقدام، قطعا وقوع 
کسری بودجه  خواهد بود کما اینکه در بودجه سال جاری نیز 
این کســری دیده می شود.  نتیجه اینکه دولت به جای آنکه از 
ابتدا لایحه واقع بینانه در خصوص  بودجه ۹۸ به مجلس بدهد 
مجبور شد در میانه سال و از طریق سازوکار  شورای هماهنگی 
اقتصادی ســران قوا کسری بودجه را جبران کند.  همین روند 

قطعا سال آینده هم تکرار می شود.   
وی به یکی دیگر از آسیب های بودجه ریزی غیرواقعی اشاره و 
اظهار  کرد: وقتی منابع درآمدی پوشالی هنگفتی در لایحه وارد 
می شــود دیگر  عزم جدی برای مدیریت مصارف و منابع دیده 
نخواهد شد. کما اینکه در  بودجه امسال هم نمی بینیم که رویه 
مناسبی در خصوص کنترل  مصارف دستگاهها خصوصا بخش 

سلامت ایجاد شده باشد. 
سبحانیان درباره معافیت های مالیاتی و همچنین فرار مالیاتی 
تاکید کرد:  دولت در لایحه بودجه ســال آینده عزم جدی در 
خصوص جلوگیری از  فرارهای مالیاتی نداشــته است که این 
هم از نتایج و آســیب های بودجه  ریزی غیرواقع بینانه است؛ 
ساماندهی درآمدهای مالیاتی و ایجاد پایه  های جدید مالیاتی 
می تواند به انضباط مالی دولت منجر شود که عملا  در لایحه 

بودجه ۹۹ مغفول مانده است. 

اقتصادی

مردودی ۵۰ درصد خودروهای یورو ۵ در آزمون  تطابق تولید

ترافیک و ارز ۴۲۰۰ تومانی

رضا خسروی

بسیاری از اقتصاددانان و آنهایی که مبانی اقتصاد 
را خوانده اند و آن را  فهم کرده اند، راه حل بسیاری 
از مشــکلات را مکانیزم بــازار می دانند؛  زیرا آنان 
برخلاف بســیاری از افراد خیال باف دریافته اند که 
بشر تا  انتهای ســال ۲۰۱۹ هنوز راه  بهتری برای 
حل مشکلات پیش پا افتاده ای  از جمله کنترل نرخ 
ارز، تــورم، ترافیک و قیمت کالاها به ویژه کالایی 

 مانند بنزین  پیدا نکرده است. 
پدیده بازار البته از نظر اقتصاددانان که سوادی در 
حد معمول دارند،  پدیده عجیب و اصطلاحا غول 
بی شــاخ و دمی نیست و منشــأ اصلی آن  همان 
رفتار و تصمیمات مردم اســت. مردمی که بدون 
سواد اقتصادی  می دانند زمانی که قیمت کالاها در 
تمام فروشــگاه ها افزایش پیدا کند،  دیگر با پدیده 
گرانی روبه رو نیستیم، بلکه با تورم سر و کار داریم 
و  چــاره آن برخورد فیزیکی با فروشــنده بیچاره 
نیســت. چاره این است که  فرد یا باید درآمدش را 
زیاد کند یا اساسا چیزی نخرد که این رفتار همان 

 مفهوم بازار است. 
بازار حتی در دنیای انحصار محض کمونیستی هم 
وجود دارد و فقط  نوع آن متفاوت است. اصولا در 
زندگی مادی بشــر در هر لحظه برای  هر چیزی 
بازار وجود دارد و قیمت گذاری در بازار هم چیزی 
جز  توافق برای مبادله نیســت. اما تمام راه حل ها، 
قیمت گذاری بازار با پول  نیســت و در واقع قیمت 
همیشه با پول سنجیده نمی شود. به عنوان مثال، 
 ترافیک شــهر خوش آب و  هوای تهران را به خاطر 
بیاوریــد. یکی از  راه حل های بازار اعمال جریمه بر 
افرادی اســت که با ماشین وارد  محدوده ترافیک 

می شوند. 
راه حل دیگــر می تواند این باشــد که هیچ کس 
نمی تواند در محدوده ترافیک  ماشین بیاورد؛ مگر 
اینکه تعداد سرنشینان خودرو چهار نفر یا بیشتر 
 باشــد. این طرح یک راه حل مبتنی بر بازار است 
که در آن قیمت الزاما  با ســنجه پول اندازه گیری 
نمی شــود. این راه حل کارآیی بیشــتری خواهد 
 داشت؛ زیرا افراد را مجبور خواهد کرد تا به عنوان 
مثال همسایگان  خود را به محل کار برسانند. این 
طرح البته احتمالا درآمد کمتری را به  شهرداری 
خواهد رســاند که البته با کارنامه ضعیف این نهاد 

به نظر  نتیجه بهتری است! 
قصــه دلار ۴۲۰۰ تومانــی کــه در لایحه بودجه 
امســال نیز گنجانده شده،  مشــابه همین بحث 
ترافیک اســت. می توان دلار را به قیمت یک سوم 
به  واردکننده داد تا گندم و دارو و ذرت وارد کند و 
این وارد کننده باشد که  گاهی تصمیم بگیرد همین 
کالاهــا را وارد کند و گاهی هم کالاهای لوکس  را 

وارد کند تا اقشار پردرآمد لذت بیشتری ببرند. 

و بعــد از آن می تــوان دادگاه و قاضی و عســس 
را مامــور کرد که دزد را  پیــدا کنند و با برگزاری 
محاکمــه و تلویزیون و اعتراف و هزار ترفند  دیگر 
به واردکننــده محترم بفهمانند، ایــن دلار برای 
واردات شــکلات   »مرســی« نبوده و بــرای دانه 
ذرت مرغ های لاغر دشــت قزوین بوده  است. این 
روش ها نشان دهنده نفهمیدن مکانیزم بازار است. 
یک راه حل  آلترناتیو و مبتنی بر بازار اما، می تواند 
فروش دلار به قیمت واقعی به  واردکننده باشــد و 
ســپس اگر واردکننده همان کالا را وارد کرد و به 
 مرغ های لاغر دشت قزوین داد، دولت مابه التفاوت 
قیمت خرید با دلار   ۴۲۰۰ تومانی را محاسبه کند 
و از بدهی مالیاتی واردکننده کم کند و در  نهایت 
اگر دولت بدهکار شــد، این بدهی را بپردازد. این 
راه حل جایی  برای فساد باقی نمی گذارد و در آخر 
قیمــت کالاهایی مانند گنــدم و ذرت و  به دنبال 
آن مــرغ و تخم مرغ کاهش پیــدا می کند. تجربه 
۱۸۰ کشــور دیگر  دنیا این ادعا را اثبات می کند. 
مبانی اقتصاد موضوعات سختی نیست،  فقط کافی 
است افرادی با هوش کمی بالاتر از متوسط آن را 
بخوانند و  بعد در مکانی مناسب مشغول کار شوند. 

آسیب های بودجه ریزی غیرواقعی

پس از استقبال کاربران از شماره های رند پیشین 
شــاتل موبایل، این  اپراتور از ارائه ســری جدید 
شــماره های رند خود در ســه دسته بندی چهار 

 ستاره، پنج ستاره و شش ستاره خبر داد. 
بنابر اعلام روابط عمومی شاتل موبایل، این اپراتور 
نســل جدید تلفن  همراه کشــور با پیش شماره 
0998 و کد یک، پس از عرضه موفق  شماره های 
رند یک ستاره، دوســتاره و سه ستاره در مرحله 
اول،  رندترین شماره های خود در سه دسته بندی 
جدید چهار ستاره، پنج ستاره  و شش ستاره را نیز 

به بازار ارائه کرد. 
شماره های رند چهار ســتاره، پنج ستاره و شش 

ستاره شاتل موبایل به  ترتیب با قیمت های ۲۰۰ 
هزار تومان، ۳۰۰ هزار تومان و ۵۵۰ هزار  تومان به 
همراه بسته ی آغازین یک ماهه شامل ۱ گیگابایت 
اینترنــت  همراه، مکالمه و پیامک نامحدود درون 
شبکه و ۱۰۰ دقیقه مکالمه و   ۱۰۰ پیامک برون 

شبکه، بدون نیاز به مزایده به فروش می رسند. 
امکان خریــد شــماره های رند شــاتل موبایل 
باقابلیت انتخاب شــماره از میــان  هزاران گزینه 
shop.  موجود، از طریــق فروش اینترنتــی در
shatelmobile.ir، فــروش تلفنــی از طریق 
تماس با   09981000000، ارســال حرف  R  از 
طریق پیامک بــه شــماره   09981000000 و 

همچنین فــروش حضوری در بیــش از ۱۳۰۰ 
 نمایندگی شــاتل موبایل در سراسر کشور، وجود 

دارد. 

عرضه سری جدید رندترین سیم کارت های شاتل موبایل به بازار

احمــد انارکی محمدی، عضو کمیســیون اقتصادی 
مجلس گفت: زمانی که  اوضاع کشــور کمی ملتهب 
می شود سوداگران ســرمایه خود را در  بازارهای غیر 
مولــد می برند و هیچ جایی هــم این معاملات ثبت 
نمی شود.  مالیات بر عایدی ســرمایه راهکاری برای 

مقابله با این پدیده است. 
عضو کمیســیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
در گفت وگو با  خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تسنیم، 
درباره لــزوم برنامه ریزی برای  افزایــش درآمدهای 
مالیاتی در بودجه ســال 99 گفت:  با توجه به فاصله 
 گرفتــن بودجه از درآمدهای نفتی، قطعا برای تامین 
هزینه ها باید به ســمت  مالیات رفت. در این راســتا 
تولیدکنندگان، کارمندان و کارگران مالیات  حقه خود 

را پرداخت می کنند اما ما با بخش بزرگی از فرارهای 
مالیاتی  نیز روبرو هستیم. 

وی ادامه داد: زمانی که اوضاع کشــور کمی ملتهب 
می شــود عده ای  ســرمایه خــود را در بازارهای غیر 
مولدی همچون سکه، دلار، مسکن و  خودرو می برند. 
بعضا قراردادهای ســوری هم منعقد می کنند. یعنی 
برای  دلالی این کار را انجام می دهند و هیچ جایی هم 
این معاملات ثبت  نمی شود. مالیات بر عایدی سرمایه 

راهکاری برای مقابله با پدیده  مذکور است. 
نماینده مردم رفســنجان تصریح کرد: این مساله با 
سیستم جامع مالیاتی  جدید تا حد زیادی قابل حل 
است. البته در این راســتا باید دستگاه های  مختلف 
همراهی کنند تا این قبیــل مراودات مالی کنترل و 
پیگیری شــوند.  متاسفانه سیستم دستگاه ها مجزا از 

هم کار می کنند و با یکدیگر مرتبط  نیستند. 
انارکی محمدی با اشــاره به وجود حسابهای بانکی 
نیابتــی افزود: در این  حــوزه اقداماتی را اخیرا بانک 
مرکزی انجام داده اســت تا وضعیت را  شــفاف کند. 

روشن شــدن این مسائل موجب می شــود، درآمد 
حاصله در  یارانه های  کمک معیشتی مصرف شود. 

وی با اشــاره میزان بالای معافیت های مالیاتی گفت: 
بعضی از دستگاه ها  دنبال این هستند که از این معافیت 
برخوردار باشند ولی ما در کمیسیون  اقتصادی بحث 
معافیت ها را سخت گرفتیم اکنون تعداد آنها نسبت 
به  سالهای گذشته کمتر شدند. کمیسیون اقتصادی 
مایل اســت کمترین  معافیت وجود داشــته باشد تا 
درآمد مالیاتی دولت افزایش یابد. در این  رابطه مرکز 
پژوهشهای مجلس و نمایندگان هم مخالف معافیت 

مالیاتی  هستند. 
عضو کمیســیون اقتصادی مجلس در پایان تصریح 
کــرد: در حال حاضــر   1400 هزار میلیــارد تومان 
یارانه پنهان در قالب یارانه کالاهای اساسی  پرداخت 
می شــود. معافیت مالیاتی هم به این شــکل عمل 
می کند. اگر  معافیت ها آزاد باشــد هر کسی میتواند 
براســاس رقابت کارش را پیش  ببرد و براین اساس 

میزان معافیت ها امسال به حداقل رسیده است. 

بدهی پشت بدهی برای دولت های بعدی

مالیات بر عایدی سرمایه کلید مقابله با سوداگران
خبرکوتاه

یادداشت

روزنامه یادگار امروز  منتظر
 ارائه پیشنهادات و نظرات شما می باشد 

yadegar_emrooz@yahoo.com
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اخبارخبر کوتاه طی  8 ماه نخست سال جاری رقم خورد ؛ 

تحویل یک میلیون تن اسلب در بازار داخل و خارج در فولاد هرمزگان

ایلام-اسما عظیمی-خبرنگاریادگار امروز : 
مدیر عامل پالایشگاه گاز ایلام با اشاره به اینکه تیم 
فوتبال بانوان پالایش گاز ایلام نمادی از توانمندی 
و پتانسیل ورزشی بانوان استان است، گفت: تیم 
فوتبال بانوان پالایش گاز ایلام بیش از 10 ســال 
اســت که به طور مداوم در لیگ برتر قرار دارد و 
این نشان از پتانسیل ویژه بانوان ورزشکار استان 

در این رشته ورزشی است.
به گــزارش روابط عمومی، مهندس ” شــهریار 
داری پــور” در دیدار مدیــرکل ورزش و جوانان 
اســتان که در محل تمرین تیم فوتبال بانوان در 
زمین چوار برگزار شد، افزود: قرار گرفتن این تیم 
در رده ســوم جدول رده بندی این هفته از فصل 
مسابقات، نتیجه مدیریت و برنامه ریزی مناسب، 

کادر مربیگری توانمند، جوان گرایی و همدلی تیم اســت. وی اظهار داشت: انتظار می رود که با 
حمایت و همکاری ادراه کل ورزش و جوانان استان بتوان بستر مناسبی برای تمرینات تیم فراهم 

نمود تا در مسابقات باقی مانده این فصل از لیگ برتر، تیم با آرامش خاطر بیشتری بازی کند.
وی ابــراز امیدواری کرد با توجه جایگاه خوب تیم در جدول رده بندی این فصل، در کنار تجربه 
های گذشته و با حمایت اداره کل ورزش و جوانان استان مسیر بهبود و تعالی تیم فراهم شود تا 

تیم فوتبال بانوان پالایش گاز ایلام بتواند نماینده 
ایی لایق در لیگ برتر کشــور بوده و در راستای 
اعتلای ورزش بانوان مشوق و الگویی مناسب برای 

دیگر بانوان ورزشکار در سطح استان باشد. 
همچنین مدیرکل ورزش و جوانان استان در این 
دیدار گفت: اداره کل ورزش و جوانان از تیم های 
فوتبال بانوان، بیمه ســلامت کبدی و تکواندو در 

استان حمایت ویژه می کند.
“مظفر علی شائی” افزود: تیم هایی که عملکرد 
خوبی در مسابقات داشته باشند و معرف بهتری 
برای توانمندیهای استان باشند به یقین اداره کل 
ورزش و جوانــان اســتان از آنها حمایت ویژه ای 

خواهد کرد.
وی با بیان اینکه در شــورای ورزش مشــکلات، 
مســائل و مشــوق های بانوان مورد بحث قرار می گیرد، اظهار داشت: بار فوتبال استان به دوش 
تیم بانوان پالایش گاز ایلام است که انتظار می رود با درخشش در لیگ برتر، پیام رسان پتانسیل  

ورزشی بانوان این استان در کشور و سطح ملی ورزش باشد.
در پایان این دیدار به منظور حمایت، تشویق و بالابردن روحیه تیم، از سوی پالایشگاه گاز ایلام و 

اداره کل ورزش و جوانان استان به بازیکنان و اعضای کادر تیم پاداش اهدا شد.

مشهد-مرضیه یاری-خبرنگاریادگار امروز : 
صفری با اشاره به اینکه تقریبا ۴0 درصد از تملک املاک 
معارض در فاز سوم پروژه شارستان قاطع ٢ از محل تقاطع 
بولوار رضوان تا خیابان طبرســی باقی مانده از پیشرفت 
٧۵درصدی فــاز دوم یکی از خیابان هــای اصلی جدید 

الاحداث در نزدیکی حرم مطهر رضوی خبر داد.
»فریدون صفری«  از پیشرفت ٧۵درصدی فاز دوم یکی از 
خیابان های اصلی جدیدالاحداث در نزدیکی حرم مطهر 
رضوی خبر داد و افزود:فاز دوم احداث بولوار شارســتان 
رضوی قطاع٢)حدفاصل خیابان آیت الله شیرازی )ره( تا 

خیابان طبرسی( در حال اجرا می باشد.
سرپرســت معاونت فنی و عمران شهرداری منطقه ثامن 

مشهد با اشــاره به اینکه فاز اول این پروژه مهم در تیرماه سال 
جاری، به طول ٢۵0 متر و عرض ۵0 متر به بهره برداری رسیده 
است، تصریح کرد:ادامه مسیر شارستان تا تقاطع بولوار رضوان با 
پیشرفت بیش از ٧۵ درصدی در حال اجراست، که با تکمیل فاز 
دوم این پروژه مسیر تردد سواره از خیابان شهید محسن کاشانی 

تا خیابان آیت الله شیرازی در ٢ باند ترافیکی خواهد شد.
صفری اظهارداشت:تا کنون برای اجرای این پروژه بیش از 10٧ 
هزار متر مکعب عملیات خاکبرداری و به منظور زیرسازی آن 
نیز حدود ٧0 هزار متر مکعب خاک ریزی صورت گرفته است.

وی با اشــاره به اینکه در طول مســیر اجرای بولوار شارستان، 
طبق طرح مصوب نوسازی و بهسازی بافت پیرامون حرم مطهر 
رضوی، تونل مشــترک انرژی با هدف آماده سازی بستر گذر 
خطوط حامل های انرژی و شــبکه آبرســانی در اطراف حرم 
مطهررضوی و نیز حذف حفاری هــای پس از اجرای خیابان 
در حال احداث می باشــد، اظهار کرد: 1٣۶۴ متر تونل انرژی 
با اجرای عملیات آرماتور بندی با اســتفاده از ٩۶٧0کیلوگرم 
آرماتور مســلح در بتن و حــدود ۶٣۵0 متر ایزولاســیون و 
عایق بندی به صورت همزمان با اجرای بولوار عملیاتی شــده 
همچنین آیلند میانی بولوار با طول تقریبی ۴00 متر در دست 

اجرا می باشد.
سرپرســت معاونت فنی و عمران شهرداری منطقه ثامن 
مشــهد ادامه داد: در حال حاضر بانــد اول این بولوار از 
سمت تپل محله به طرف خیابان شیرازی آسفالت شده 
و عملیات اجرایی آســفالت لاین دوم هم در دست اجرا 

می باشد.
صفری گفت: برای اجرای کامل این فاز از بولوار شارستان 
که قطعه سوم از بولوار شارستان و حلقه اتصال ٨ خیابان 
منتهی به حرم مطهررضوی اســت، حدود ٢00 میلیارد 

ریال اعتبار در نظر گرفته شده است.
سرپرســت معاونت فنی و عمران شهرداری منطقه ثامن 
مشهد خاطرنشان کرد:با توجه به اینکه تقریبا ۴0 درصد 
از تملک املاک معارض در فاز ســوم پروژه شارستان قاطع ٢ 
از محــل تقاطع بولوار رضوان تا خیابان طبرســی باقی مانده، 
امیدواریم با تملک این پلاک ها، به زودی شــاهد اجرای ادامه 
مسیر و برقراری مسیر حرکت سواره و پیاده از خیابان آیت الله 
شــیرازی به خیابان طبرسی و از طرفی تردد زائران و مجاوران 
از ضلع شــمالی حرم مطهر و از ایســتگاه راه آهن به ســمت 
بارگاه امام مهربانی ها باشیم که به طور یقین تاثیر بسزایی در 
کاهش بار ترافیکی هســته مرکزي شهر و خیابان های اطراف 

حرم خواهد داشت.

سرپرست معاونت فنی و عمران شهرداری منطقه ثامن مشهد:

حلقه اتصال خیابان های پیرامون حرم مطهر رضوی در حال تکمیل شدن است

مدیرعامل پالایشگاه گاز ایلام :

تیم فوتبال پالایش گاز ایلام نمادی از توانمندی ورزشی بانوان استان است

مدیرکل پست لرستان خبر داد؛

اجرای برنامه ستاپ در پست لرستان 

خرم آباد-مهری پهلوانی-خبرنگاریادگارامروز : 
مدیرکل پست لرستان از اجرای برنامه ستاپ در پست استان خبر داد.

محمد ناظری با بیان اینکه ۵۰ نامه رسان در استان داریم، اظهار کرد: در لرستان هر 
نامه رسان در روز به ۳۱۴۴ مکان مراجعه می کند.

وی در خصوص برنامه در دســت اقدام شرکت ملی پست، بیان کرد: شرکت ملی 
پست جمهوری اســلامی ایران، برنامه ای تحت عنوان سکوی تجارت الکترونیک 

پست ایران«ستاپ« را در دست اقدام دارد.
مدیرکل پست لرستان گفت: براین اساس و با این برنامه تحول گرا تمام ظرفیت های 
پســت را در اختیار بخش خصوصی قرار دهیم و شرکت های نوپا، دانش بنیان و 
استارت آن ها با استفاده از پلت فرم و زیرساخت های شرکت ملی پست، خدمات 

خود را در قالب فرآیندهای پستی ارائه دهند.
ناظری افزود: این برنامه ۱۱ محور دارد و به دنبال این است که خدمات پست را به 

مرحله ای برسانند که حداکثر خدمات را ارائه دهند.
وی بیان کرد: چنانچه بخش های دانش بنیان، اقتصادی و بخش خصوصی رغبت 
دارند که شــرکت ملی پست در راستای رونق تولید کارگاه ها، کارخانه ها و ایده ها 

می تواند یاری رسان آن ها باشد از خدمات این شرکت بهره مند شوند.
مدیرکل پســت لرستان با بیان اینکه در هفت ماهه امسال رتبه پنجم کشوری را 
کســب کرده است و این درحالیست که شــرایط سیل بر موضوع کمی و کیفی 
عملکرد ما تاثیر منفی گذاشت، یادآور شد: سال گذشته رتبه پست استان نهم در 

کشور بوده است.
ناظری بیان کرد: موضوع سیل مانع شد که به اهداف خودمان برسیم و در ماه های 

باقی مانده از سال این مهم جبران خواهدشد و به دنبال بهبود رتبه استان هستیم.

مشاور وزیر بهداشت : هدف هیات پاکستانی، 
آشنایي با نظام مراقبت هاي اولیه در مازندران 

است
ساری-امیری فر-خبرنگاریادگار امروز : 

مشاور وزیر بهداشت در امور بهداشتی در نشست هماهنگی بازدید هیئت پاکستاني 
از مراکز بهداشتي مازندران گفت: استان مازندران طرح پزشک خانواده را به خوبي 

اجرا کرده است .
دکتر محمد آسایی در این نشســت با بیان این که استان مازندران طرح پزشک 
خانواده را از  ۷ سال قبل آغاز کرده است و این طرح پایلوت به خوبي اجرا شده است 

و باید در كل كشور اجرایي شود.
وی یکی دیگر از اهداف این بازدید را آشنایي با مراقبت بهداشتي و ادغام آموزش 
پزشــکي عنوان کرد و افزود: کشور پاكستان نیز نكات مثبتي از جمله مشاركت 
بخش خصوصي، فعالیت NGO و امور طب ســنتی دارد که ما می توانیم از آن 

استفاده کنیم.
دکتر آسایی با بیان اینکه از بین رفتن رابطه مالي بین پزشک و بیمار یکي از مزیت 
هاي طرح پزشــك خانواده اســت، ادامه داد: در این طرح جمعیت تحت پوشش 
پزشك مشخص و براي همه آن ها پرونده الكترونیك تشكیل شده كه قابل پیگیري 

است.
مشاور وزیر بهداشت در امور بهداشتی با بیان اینکه مردم زماني به سیستم بهداشت 
و درمان اعتماد مي کنند که به راحتي به سیستم ارجاع دسترسي پیدا کنند، گفت: 
اگر كیفیت طرح پزشك خانواده ما درست باشد قطعا مردم وقت و انررژي خود را 

براي گرفتن وقت ویزیت براي سطوح بعدي هزینه نمي كنند

رئیس دانشگاه علوم پزشکی مازندران :

دانشجو نماد آگاهی و پویایی است
ساری-امیری فر-خبرنگاریادگار امروز : 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی مازندران مراسم روز دانشجو در سالن 
همایش پیامبر اعظم)ص( برگزار شد.

دکتر سید عباس موسوی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی مازندران در این مراسم روز 
دانشجو را نماد آگاهی و پویایی دانشجو دانست و گفت: روز دانشجو یکی از روزهای 
افتخارآمیز تاریخ ایران و یادآور ایستادگي دانشجویان در برابر استعمار غرب ومبارزه 

با استکبار است.
وی به نقش دانشجو در توسعه کشور اشاره کرد و افزود: دانشجویان و دانشگاهیان 
همواره در مقاطع حساس تاریخ از انقلاب شکوهمند اسلامی گرفته تا هشت سال 
دفاع مقدس و سال های پس از آن در  بازسازی، پیشرفت و آبادانی کشور در صف 

مقدم نقش آفرینی و حماسه سازي قرار دارند.
دکتر موســوی به فراهم کردن امکانات لازم برای دانشــجویان اشاره کرد و ادامه 
داد: هدف دانشــگاه علوم پزشکی مازندران فراهم کردن بستر مناسب جهت ورود 
فعالانه دانشجویان به عرصه های اجتماعی جهت هموار کردن مسیر توسعه کشور 

می باشد.
دکتر محمدرضا حق شــناس، معاون فرهنگی دانشجویی دانشگاه علوم پزشکی 
مازندران با گرامیداشت روز دانشجو، گفت: دانشجویان در پیروزی انقلاب اسلامی 
و دفاع مقدس نقش ویژه ای داشــتند و با ایثار خود سبب آرامش و آسایش امروز 

جامعه شدند بنابراین باید قدر آن را بدانیم زیرا به آسانی به دست نیامده است.
وی به نقش دانشجویان و دانشگاه در پیشرفت و توسعه کشور اشاره کرد و افزود: 
دانشجویان در دفاع مقدس اداره امور جنگ را برعهده داشتند و امروز نیز می توانند 

در عرصه اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی نقش ویژه ای ایفا کنند.

رونمایي از دو محصول فنآور مركز رشد 
واحدهاي فناوري دانشگاه شهركرد 

شهرکرد - احسان محمودی -خبرنگار یادگار امروز :
از دو محصول فناورمركز رشــد واحدهاي فناوري دانشگاه  شهركرد در نمایشگاه 

دستاوردهاي پژوهش و فناوري استان  چهارمحال و بختیاری رونمایی شد.
در آیین افتتاح جشــنواره و نمایشگاه دســتاوردهای پژوهش، فناوری و فن بازار 
استان چهارمحال و بختیاری با حضور لیلا محمدیان معاون توسعه مدیریت و منابع 
استانداری چهارمحال و بختیاری، دکتر سعید کریمی رییس دانشگاه شهرکرد و 
حجت الاسلام دکتر سعید صفی شلمزاری مسئول دفتر نهاد نمایندگی رهبری 
در دانشگاه، دکتر محسن مبینی معاون پژوهش و فنآوری دانشگاه، دکترویشتاسب 
ســلیمانیان رییس مرکز رشد واحدهای فناور دانشگاه و جمعی دیگر از مسئولان 
استان در دانشگاه شهرکرد از »دستگاه هایپرترمیاي مغناطیسي« طراحي و توسعه 
یافته  توســط دكتر ابراهیم شریفي عضوهیات علمي دانشگاه شهركرد و« تستر 
ECU خودرو با قابلیت تست قطعات الکترونیکی« طراحی و ساخته شده توسط 

سید متین غروي دانشجوی دانشگاه شهرکرد رونمایي شد.
مراحل تحقیق، توســعه و تجاري سازي این دو محصول در مركز رشد واحدهاي 

فناور دانشگاه شهركرد انجام شده است.

اصفهان - مریم مومنی-خبرنگاریادگار امروز: 
 یکی از شــاخص های بسیار مهم هر سازمان 
موفقی، کســب رضایت مشــتری، شناسایی 
دقیق نیازها و انتظــارات خریداران در جهت 
تأمین بــه موقع آنها اســت. شــرکت فولاد 
هرمــزگان در حوزه فــروش محصولات با به 
کارگیری رویکرد بهبود مستمر در فعالیتهای 
جاری و نیز اتخاذ استراتژی توسعه بازار همراه 
با بهره گیری از مطالعات و تحقیقات بازاریابی 
همواره ســعی کرده است از فرصتهای بدست 

آمده بازار استفاده حداکثری را ببرد. 
مهــدی شــکریزاده مدیرفــروش و بازاریابی 
شرکت فولاد هرمزگان  پایه گذاری مأموریت 
ســازمانی فروش و بازاریابی را مبتنی بر سه 
عنصر کلیــدی، شــامل نقش محــوری در 
بازارهای صادراتی هدف، حضور فعال در بازار 
داخل جهت تأمین نیاز حداکثری نورد کاران 

و ارتقاء مداوم رضایت مشتریان دانست.
وی بر این باور است شرکت فولاد هرمزگان در 
حوزه فروش با اتخاذ هدف گذاریهای مناسب 
می تواند در ســال های آتی هر ســه عنصر 

کلیدی مأموریت خود را جامه عمل بپوشاند.
شــکریزاده با تاکید بر لزوم حضور شــرکت 
فــولاد هرمــزگان در بازارهــای صادراتــی 
عنوان کرد : حضور مقتدرانه شــرکت فولاد 
هرمزگان به عنوان یک شرکت صادر کننده 
در عرصه بیــن المللی، علاوه بر تأمین منابع 
ارزی کشــور و توسعه طرح های شرکت می 
تواند اهداف عالیه کشــور را در زمینه اجرای 

اقتصــاد مقاومتی محقق کنــد. وی در ادامه 
گفت : علی رغــم محدودیتهای بین المللی 
در بازارهای جهانی با کســب دستاوردهای 
ارزنده ای در زمینه صادرات محصول اســلب 
مواجه بوده ایم و مصمم هستیم ضمن حفظ، 
تــداوم و ارتقای موفقیت های حاصل شــده 
ضمن مقابله با تحریم هــای ظالمانه آمریکا 
به صورت پایــدار در بازارهای جهانی حضور 
موثر داشــته باشیم. رشد  1 درصدی فروش 
محصول اســلب در بازارهــای صادراتی می 
تواند روشــنگر این موضوع باشد که علیرغم 

تحریــم های ظالمانــه ، در حفــظ جایگاه 
صادراتی اســلب فولاد هرمزگان موفق عمل 

کرده ایم .
مدیــر فــروش و بازاریابی فــولاد هرمزگان 
تأمین نیاز بــازار داخل و به بــرآورده کردن 
نیاز حداکثری نورد کاران داخلی را به عنوان 
یک اصل اساســی پذیرفته شده در مأموریت 
ســازمانی این شرکت دانست که به گفته وی 
رشــد 1٩ درصدی فروش محصول اسلب به 
بازار داخل و طی هشــت ماهه منتهی به آبان 
ماه ســال جاری نسبت به مدت مشابه ٩٧ را 

مؤید این مطلب است.
وی رویکرد این شرکت را عدم وابستگی صنایع 
بــه واردات تختال های ویژه دانســت و گفت 
تلاش شرکت فولاد هرمزگان تامین حداکثری 
نیاز مشتریان در جهت قطع وابستگی به خارج 
از کشــور است که نمونه آن ها تولید و تامین 
نیاز بازار داخل به   تختال های ویژه فروآلیاژها 
 ، S6٩0Q، S460Q ، P460NL1 از جمله

CK50 و ...
شــکریزاده روند صعودی افزایش سهم و رشد 
فروش در بازارهای داخلی و صادراتی را نتیجه 
اقداماتی از جملــه تدوین برنامه ریزی جامع 
فروش و شناســایی صحیــح بازارهای هدف 
دانســت که ماحصل فعالیتهای صورت گرفته 
در این راســتا تحویل بیش از یک میلیون تن 
محصول اسلب به بازارهای داخلی و صادراتی 
رشــد 1٢ درصدی کل فروش محصول اسلب 
به بازارهای داخلی و صادراتی در هشت ماهه 

سال ٩٨ بوده است .
وی با اشاره به اینکه کسب درامد در بنگاه ها 
و شرکت های تولیدی باعث رشد اقتصادی و 
پویایی این شــرکت ها می گردد گفت فولاد 
هرمزگان در ٨ ماهه منتهی به آبان ســال ٩٨ 
نسبت به مدت مشابه ســال قبل با رشد ٧6 
درصدی کســب درآمد فروش در بازار داخل، 
رشــد 60 درصدی کســب درآمد فروش در 
بازارهای صادراتی و رشد 6٧ درصدی کسب 
کل درآمد فروش توانست کارنامه خوبی را در 

این مدت ثبت کند .

برگزاری نماز مشترک ادارات تابعه وزارت 
نیرو در شهرستان گناباد

مشهد-مرضیه یاری-خبرنگاریادگار امروز : 
نماز جماعت مشترک ادارات تابعه وزارت نیرو به میزبانی شرکت 
توزیع برق گناباد با حضور حداکثری کارکنان ادارات زیر مجموعه 
برگزار شد.دبیر کارگروه مشــترک شورای فرهنگی ادارات تابعه 
وزارت نیرو در گناباد هدف از برگزاری نماز مشــترک را همدلی 
و مشــارکت بیشتر همکاران زیر مجموعه وزارت نیرو در فعالیت 
های فرهنگی در شهرستان اعلام کرد.همچنین پس از اقامه نماز 
تمامی نماز گزاران دقایقی از مباحث اخلاقی و دینی امام جماعت 
بهره مند شــدند و در پایان نیز از فعالان حوزه فرهنگی تجلیل 

به عمل آمد.

دانشگاه علوم پزشکی مازندران میزبان 
هیات پاکستانی

ساری-امیری فر-خبرنگاریادگار امروز : 
نشســت هماهنگی بازدید هیات پاکســتانی از برنامه پوشش 
همگاني سلامت و برنامه پزشــک خانواده استان مازندران در 

هتل میزبان بابلسر برگزار شد.
دکتر ســید عباس موســوی، رئیس دانشــگاه علوم پزشکی 
مازندران  در این نشســت که با حضور  مدیران ارشــد وزارت 
بهداشــت پاکســتان از ایالت هاي مختلف این كشــور، دكتر 
محمد آســایي مشاور وزیر بهداشــت در امور بهداشتي، دكتر 
جعفر صــادق تبریزي رئیــس مركز مدیریت شــبكه وزارت 
بهداشت  ، معاونین بهداشت، درمان و توسعه مدیریت، منابع و 
برنامه ریزي دانشگاه علوم پزشكي مازندران و جمعي از مدیران 
حوزه  ســلامت مازندران در بابلســر برگزار شــد. اظهار کرد: 
دانشگاه های علوم پزشکی در ساختار وزارت بهداشت و درمان 
و آموزش پزشکی همه امور مربوط به سلامت، نظارت بر غذا و 

دارو و آموزش و تحقیقات پزشکي را برعهده دارد.
وی با بیان اینکه دانشــگاه علوم پزشــکی مازنــدران داراي ۷ 
معاونت مي باشــد، گفت: ۳۷۹ مدیــر در حوزه هاي مختلف، 
۲۰۰ هزارنفر پرسنل و ۴۴۳ عضو هیات علمي در دانشگاه علوم 

پزشکي مازندران فعالیت مي کنند.
 دکتر موســوی به تخت های درمانی اشاره کرد و افزود: حدود 
۴۱۴۳ تخت درمانی در ۴۰ بیمارســتان فعالیت مي کنند که 

سرانه تخت بیمارستاني در استان ۱.۵ مي باشد.
رئیــس دانشــگاه علوم پزشــکی مازندران با بیــان اینکه ۱۰ 
دانشکده در ۴ شهرستان مســوول آموزش رشته های مرتبط 
با علوم پزشــکی است، ادامه داد: دانشجویان علوم پزشکی این 
دانشکده ها در ۱۰۴ رشته مرتبط در مقاطع مختلف تحصیلی 

تحصیل می کنند.
وی به فعالیت اورژانس شــهری، جاده ای و هوایي اشاره کرد و 
گفت: زمان رسیدن آمبولانس بر سر بیمار در شهر ۷.۲۵ ثانیه 

و در بین جاده ها ۱۲:۳۰ می باشد.
دکتر موســوی به فعالیت ۲۳۰ مرکز خدمات جامع ســلامت 
روستایی اشاره کرد و گفت: در این مراکز ۳۲۲ مراقب سلامت 
فعالیت می کنند و به ازای هر ۴ هزار نفر یک پزشک و به ازای 

۷ هزار نفر یک مراقب سلامت وجود دارد.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی مازندران با اشاره به فعالیت ۱۰۱ 
مرکز جامع ســلامت شــهری، افزود: در ایــن مراکز ۴۰۲ نفر 
فعالیت می کنند و پزشــکان تک شــیفت حدود ۱۵۰۰ نفر و 
در دو شــیفت حدود ۲۰۰۰ تا ۳۰۰۰ نفر را تحت پوشش قرار 

می دهند.
وی به تشــکیل پرونده الکترونیک ســلامت بــرای ۹۵ درصد 
جمعیت اشــاره کرد و گفت: در دانشــگاه علوم پزشــکی ۸۷ 
پزشــک خانواده به صورت نیمه وقت و ۴۴۷پزشک تمام وقت 
ارائه می دهند کــه از این تعداد ۷۹ درصد از بخش خصوصی 

هستند.
دکتر موســوی افزود: ۵۳۴ پزشک خانواده شهری فعالیت می 

کنند که ۷۵ در صد از بخش خصوصی هستند.ف
وی پیشــگیری از بیماري ها را یکي از اهداف حوزه بهداشتي 
دانست و افزود: استان مازندران در شناسایي بیماران دیابتي و 

Cancer رتبه دوم را در کشور دارد.
گفتنی اســت هیاتی از مدیران ارشد وزارت بهداشت پاکستان 
در ایالت هاي مختلف این کشــور در ســفر دو روزه به استان 
مازندران جهت آشــنایي و الگو برداري از نظام شبکه بهداشت 
استان مازندران شــامل پزشــک خانواده، پرونده الكترونیك 
ســلامت و برنامه پوشش همگاني سلامت از مراكز بهداشتي و 

درماني برخي شهرهاي مازندران بازدید خواهند كرد.

برگزاری اولین کنگره دانشجویی 
دندانپزشکي شمال کشور

ساری-امیری فر-خبرنگاریادگار امروز : 
نخســتین کنگره دانشــجویی دندانپزشکي شــمال کشور با 
حضور ۲۵۰ نفر از دانشجویان دندانپزشکی کشور با محوریت 
ارتودنســي، ایده هــاي فناورانــه در دندانپزشــکي، پروتز، 
پریودنتیكس، اندودنتیكــس، جراحي فك و صورت، ترمیمي 
و زیبایي و علوم پایه در دندانپزشــكي بــا هدف ارتقاء علم و 
دانش در ســلامت دهان دندان طي دو روز در ســالن مصباح 
مجتمع دانشــگاهي پیامبر اعظم)ص(  دانشگاه علوم پزشكي 

مازندران برگزار شد.
تعداد ۳۷۰مقاله به دبیر خانه این کنگره ارســال شــد که از 
این تعداد ۲۵۳ مقاله بعنوان پوستر و سخنران انتخاب شدند. 
از ویژگــی هــای این کنگره برگــزاري ارائه پوســتر بصورت 
الکترونیــک بود كه ســبب كاهش مصرف كاغــذ جهت ارائه 
پوســتر شــده بود. همچنین برای توانمند سازی حرفه اي و 
متولوژیک دانشــجویان دندانپزشکي دو کارگاه در حوزه علوم 

دندانپزشكي و یك كارگاه در حوزه متولوژیك برگزارشد.
برگزاری ســمینار  بازآموزی با هدف ارائه اخرین دســتاورد و 
اطلاعات روز دندان پزشکي همراه با امتیاز باز آموزي از دیگر 

برنامه هاي این کنگره بود.

ارومیه- مینا اصلانی-خبرنگاریادگارامروز:
مدیرعامل شرکت گاز آذربایجان غربی از جمع آوری 
اطلاعات ۸۲ درصد از مشــترکین گاز اســتان از 

ابتدای مهرماه خبر داد.
به گزارش روابط عمومی شرکت گاز آذربایجان غربی، 
علیرضا شیخی، با اشاره به آغاز جمع آوری اطلاعات 
مشــترکین گاز در قالب اجــرای مقدمات برنامه 
حذف قبوض کاغذی از ابتدای مهرماه، اظهار کرد: 
در همین راستا، شماره تلفن همراه معتبر ۸۲ درصد مشترکین و نیز کدپستی ۹۴ درصد از آنان 

جمع آوری شده است.
وی تعداد کل مشترکین گاز استان را ۹۷۰ هزار و ۹۱۸ مشترک اعلام کرد و افزود: ۷۹۶ هزار 
و ۵۹۱ مشــترک از این تعداد دارای شماره تلفن همراه هستند که شماره ۸۲ درصد آنها و به 

عبارتی ۷۸۰ هزار و ۱۶۹ مشترک اخذ و در سامانه ثبت شده است.
مدیرعامل شــرکت گاز آذربایجان غربی با بیان اینکه ۳۱۰ هزار و ۸۷۵ مشترک گاز در ارومیه 
وجود دارد، گفت: ۲۴۵ هزار و ۵۱۰ مشترک از این تعداد دارای شماره تلفن همراه معتبر هستند 

که شماره ۷۹ درصد از آنها تاکنون اخذ و در سامانه به ثبت رسیده است.
شیخی همچنین ۹۱۲ هزار و ۸۴۴ مشترک از کل مشترکین گاز در استان را دارای کدپستی 
معتبر اعلام و اظهار کرد: تاکنون کدپســتی ۹۴ درصد از این مشــترکین نیز اخذ و در سامانه 

ثبت یافته است.
وی در ادامه از اشــنویه و بوکان به ترتیب با ۹۲ و ۸۸ درصد به عنوان در مرکز شهرستانی یاد 
کرد که به نسبت تعداد مشترکین خود، بیشترین میزان جمع آوری اطلاعات مربوط به شماره 

تلفن همراه را داشته اند.

کرج-اکبری-خبرنگاریادگار امروز : 
 فرماندار مرکــز حوزه انتخابیه شهرســتانهای 
کرج، فردیس و اشتهارد گفت:  نتایج صلاحیت 
داوطلبــان یازدهمیــن دوره نمایندگی مجلس 
شورای اســلامی ٢٧ آذر ماه به داوطلبان اعلام 
می شــود.به گزارش کمیته تبلیغــات و اطلاع 
رســانی ســتاد انتخابات فرمانداری شهرستان 
کرج، »غفور قاســم پور« با اعلام این خبر افزود 

: در روز ۲۷ آذرماه نتایج اســتعلامات داوطلبان به فرمانداران و شخص داوطلب اعلام می 
شود.وی افزود:  از آن تاریخ این افراد فرصت دارند تا حداکثر چهار روز بعد برای اعتراض و 
دعوی به هیات های نظارت مراجعه کنند.فرماندار کرج با اشــاره به رصد تخلفات داوطلبان 
نیــز بیان کرد: برای گزارش تخلف داوطلبان، مردم می توانند هم به ســتاد پیشــگیری از 
تخلــف در قوه قضاییه و هم به فرمانداری ها و ســتاد های انتخاباتی مراجعه کنند.بنابراین 
گزارش؛ مراجع چهارگانه شــامل دادسرا، اطلاعات، نیروی انتظامی و ثبت احوال حداکثر تا 
۲۱ آذرماه پاســخ استعلامات را  اعلام می نمایند و هیات های اجرایی نیز تا ۲۶ آذرماه کار 
رسیدگی به صلاحیت ها را انجام خواهند داد.براین اساس طبق قانون، در تاریخ ۲۷ آذرماه 
نیز نتایج رد صلاحیت ها به داوطلبان اعلام می شــود و پس از آن طی دوره های تاریخی 
مشخصی بررســی شــکایات داوطلبان نمایندگی مجلس یازدهم انجام خواهد شد.اسامی 
قطعی نامزد ها به مراکز حوزه انتخابیه در تاریخ ۲۲/۱۱/۹۸ از ســوی وزارت کشــور اعلام 
خواهد شد و از ۲۳ تا ۳۰ بهمن ماه نیز به مدت یک هفته فرصت تبلیغات انتخاباتی نامزد 
ها است و پس از آن نیز در دوم اسفند ماه اخذ رای از واجدین شرایط انتخابات یازدهمین 

دوره مجلس شورای اسلامی انجام می گیرد.

جمع آوری اطلاعات ۸۲ درصد 
از مشترکین آذربایجان غربی

صلاحیت داوطلبان انتخابات مجلس ۲۷ آذر 
اعلام می شود

استاندار گلستان:

۹۶ میلیارد تومان غرامت بخش کشاورزی 
در گلستان پرداخت شد
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هر سال با صرف هزینه و وقت زیاد برای تبلیغ و ترویج گیاهخواری  درصد بیشتری 
از مردم رژیم های غذایی مبتنی بر گوشت را کنار  می گذارند. علت اصلی این همه 
تلاش برای گیاهخواری جز حفظ  ســلامت و البته کمک به محیط زیســت چیز 

دیگری نیست اما آیا  گیاهخواری هر دوی این اهداف را برآورده می سازند؟
امروزه گیاهخواری به داشتن مزایای زیاد برای سلامت مشهور شده و  هر روز اخبار 
و مقالات مختلفی در مورد فواید آن منتشــر می شود. اما  کمتر کسی به تأثیرات 
دیگر این تغییر روند در رژیم غذایی توجه  می کند. همزمان با گســترش پذیرش 
رژیم های گیاهخواری، احتمال  ارتباط این سبک با افزایش سکته مغزی و مواردی 
مثل افســردگی و  ریزش مو مطرح هم شده است؛ پس باید دید آیا تحقیقاتی که 
اثرگذاری  منفی این نوع رژیم غذایی را بر ســلامت انســان تایید کند وجود دارد 

یا  نه؟
گیاهخواری یک مدل ثابت غذاخوردن نیست که فقط در آن منابع حیوانی  حذف 
شــود؛ انواع مختلفی از گیاهخواری وجود دارد کــه در آنها درجه  های مختلفی 
از منابع حیوانی حذف می شــود و اکنون یک هشــتم جمعیت  جهان گیاهخوار 

هستند. 
برخی کارشناســان تغذیه بر این باورند که گیاهخواری برای افراد سالم  مشکلی 
ایجاد نمی کند. هر چند که این رژیم غذایی می تواند برای برخی  افراد مشکل ساز 
باشــد. مهم تر از آن اینکه میزان فواید گیاهخواری برای  سلامت انسان به  شدت 
بســتگی به کیفیت و سلامت گیاهانی دارد که  مصرف می شود. همچنین وقتی از 

گیاهخواری صحبت می شود، منظور  هر نوع گیاه و با هر نوع روش طبخ، نیست. 
به گفته آنان، رژیم گیاهخواری شــامل تمام غذاها به غیر از ترکیبات  گوشــتی، 
ماهی ها، مرغ و پرنده ها می شود. در برخی انواع رژیم های  گیاهخواری محصولات 
لبنی و حیوانی مانند شیر، پنیر، تخم مرغ و  غیره هم جزو فهرست غذاهای ممنوعه 

هســتند و به  طور کلی در این  رژیم سعی می شود تمام محصولات و اقلام مربوط 
به حیوانات حذف  شود. 

عباس رهامی کارشــناس موسسه تغذیه و سلامت عمومی کشور در این  زمینه به 
خبرنــگار ایرنا می گوید: یکی از چالش هایی که در مورد بحث  گیاهخواری مطرح 
است، احتمال آسیب رسیدن به  سلامت مغز در اثر  تداوم رژیم گیاهخواری است. 
مواد و ترکیبات مختلفی در گوشت وجود  دارد که ترکیبات گیاهی نمی توانند در 
اختیار بدن قرار دهند. به عنوان  مثال رژیم های گیاهخواری به  شدت از نظر میزان 
ترکیبی به نام کولین  فقیر هســتند. این در صورتی اســت که خوردن چند عدد 
تخم مرغ در هفته  می تواند این مشکل را به  کلی حل کند. به همین دلیل توصیه 
می شــود  افرادی که به رژیم های گیاهی روی می آورند، اســتفاده از مکمل های 
 مختلف را حتماً در نظر داشته باشند. در مورد انتخاب این مکمل ها هم  باید مورد 

تایید بودن آنها بررسی شود.  

حساب های بانکی نیابتی
ابزار فرار مالیاتی

قلی ا... قلی زاده، عضو کمیسیون عمران مجلس گفت: در حال حاضر 
 سودجویان با استفاده از حساب های بانکی دیگران و اجاره کارت های 

 بازرگانی افراد غیر مطلع اقدام به فرار مالیاتی می کنند. 
عضو کمیســیون عمران مجلس شــورای اســلامی درباره مقابله با 
فرارهــای  مالیاتی گفت: درآمد اصلی دولــت ها در ایران از دو محل 
فروش نفت و  میعانات گازی و همچنین مالیات اســت. ولی به دلیل 
ضعف دولت تا  امروز از عده ای مالیات اخذ نشــده که باید براساس 
قانون به ســراغ این  افراد رفــت. زیرا در حالی که کارمندی با حقوق 
دو میلیــون تومانی در  ماه، مالیات می پــردازد، عدم وصول مالیات 
از اشــخاصی که درآمدهای  کلان دارند ناعدالتی و تبعیض محسوب 

می شود. 
وی تصریح کرد: داشــتن درآمد زیاد بد نیســت و ای کاش تجار و 
فعالین  اقتصادی ما درآمدهای به مراتب بیشــتری داشــتند تا می 
توانستند مالیات  بیشتری هم بپردازند. در این صورت عموم مردم از 
آن بهره مند می  شدند. بنابراین در شرایط کنونی دولت باید به سراغ 

همه صنوف برود،  ولی نه با روش سنتی ای که داریم. 

وی ادامه داد:  تا زمانی که ســامانه هوشــمند الکترونیکی و جامعی 
برای  همه فعالیت ها از جمله اخذ مالیات نداشته باشیم، با مشکلات 
اینچینی  دســت به گریبان خواهیم بود. زیرا مودی و ممیز مالیاتی 
مســتقیم در  ارتباط با هم هســتند و متاسفانه هر کسی هم قیمتی 
دارد. بنابرایــن ایــن  افراد می توانند به راحتی بــا هم کنار بیایند و 

معامله کنند. 
نماینده مردم کلیبر در مجلس خاطر نشــان کرد: اما وقتی سیستم 
اخذ  مالیات الکترونیکی شود، اپراتور اجازه دخل و تصرف و کم و زیاد 
 کردن مالیات ها را نمی دهد و در نتیجه هر شخصی مطابق درآمدی 
که  دارد مالیات می پردازد. من رقم دقیقی از میزان فرارهای مالیاتی 
ندارم  اما ســوال اینجاست وقتی بر وجود چنین پدیده ای صحه می 
گذاریم چرا  نســخه منطقی، قابل قبول، علمی و الکترونیکی برایش 
نمی  پیچیم؟ در  این خصوص یک ســاعت زودتر اقدام کنیم به نفع 

مردم و مملکت است. 
قلی زاده با بیان اینکه حساب های نیابتی و کارت های بازرگانی اجاره 
 ای فرار مالیاتی را تسهیل می کنند، گفت: در حال حاضر سودجویان 
با  استفاده از حســاب های بانکی دیگران و اجاره کارت های بازرگانی 
افراد  غیر مطلع اقدام به فرار مالیاتی می کنند. در صورت الکترونیکی 
شدن  سازوکارهای مالیاتی دیگر این ابزارها محلی از اعراب نخواهند 
داشــت.  زیرا همه چیز شفاف می شود. در این صورت کسی کارت یا 
حســاب  بانکی خود را اجاره نمی دهد زیرا می داند مسئول این کار 

خودش است  و باید مالیاتش را بپردازد. 
   وی در مورد پاسخ به این سوال که چرا بانک مرکزی چنین سامانه 
 ای را راه اندازی نمی کند گفت: مشــکل ما در این چهل سال فقط 
آمریکا  نیست. آمریکا درصدی از گرفتاری های ما را باعث شده است. 
اصل  مشــکل خودمان هســتیم. درگیری های داخلی، باندبازی ها، 
سیاسی   کاری ها و ضعف مدیریت علت اصلی است. علی رغم اینکه 
ما مدیران  توانمندی در کشور داریم این ضعف وجود دارد. ما جوانانی 
داریم که  می توانند موشک دور برد بسازد تا جایی که امروز آمریکا و 
ایادی اش  جرات نزدیک شدن به ما را نداشته باشند، اما کسی نیست 
که این  پتانسیل را سامان دهد و در سایر بخش ها هم استفاده کند. 

  عضو کمیســیون عمران ادامه داد: کشوری که در انرژی هسته ای و 
 سیســتم نظامی و دفاعی حرف برای گفتن دارد، چرا نمی تواند در 
 خودروسازی موفق باشــد؟ چرا در اداره کارخانه ها و تولید فرآورده  
 های نفتی مشکل دارد؟ یکی از بدبختی های ما این است که نه تنها 
نفت  را خام می فروشــیم بلکه سایر کانی ها را هم خام فروشی می 
کنیم. با  عنایت به تاکیدات رهبری به نظر من خام فروشی گناه دارد 
و حرام  است. اما تا زمانی که نتوانیم بحث مدیریت را تقویت کنیم و 
مدیران  پایین دستی را از امروز برای آینده تربیت نکنیم، این مشکل 
را خواهیم  داشت که البته معمولا برای این موضوعات برنامه نداریم. 

درهمایشپایشبازارلرستان:

انتقاد از کم کاری اتحادیه های لرستان

 معاون ســازمان صنعت، معــدن و تجارت لرســتان با انتقــاد از کم کاری 
اتحادیه های این اســتان، گفت: در حال حاضر شــاهد گران  فروشی و تخلف 

در بازار استان هستیم. 
حســین دالوند در همایش پایش بازار لرســتان با تاکید بــر اینکه اصناف و 
بازاریان رکن اصلی دوام و قوام یک جامعه هســتند، اظهار  داشــت: در حال 
حاضر ۲۵ درصد تولید ناخالص و ۴۷ درصد اشــتغال کشــور توسط اصناف 

تامین و ایجاد شده است. 
وی با بیان اینکه نیمی از اشــتغال کشــور را اصناف ایجــاد کرده اند، گفت: 
همچنین ۴.۲ درصد اشتغال ایجاد شده در لرستان توسط  اصناف ایجاد شده 

است. 
  معاون سازمان صنعت، معدن و تجارت لرستان با تاکید بر اینکه اصناف نقش 
انکار ناپذیری در تولید ثروت و اشتغال کشور بر  عهده دارند، گفت: بازاریان به 

راحتی می توانند نبض بازار را در دست بگیرند. 
دالوند با تاکید بر اینکه روســای اتحادیــه ها و اتاق اصناف اگر همت کنند و 
کمیسیون های زیر مجموعه را فعال کنند به طور حتم  خیلی از مشکلات حل 

خواهد شد، افزود: در جنگ اقتصادی اصناف تاثیر گذار هستند. 
وی با اشاره به انجام گشت های مشترک از سطح بازار لرستان، بیان داشت: در 
این گشت ها مشترک کم فروشی، تخلف و ... در  بازار مشاهده شد و ضرورت 

دارد که این امر از سوی اصناف رفع شود. 
  معاون ســازمان صنعت، معدن و تجارت لرستان با تاکید بر اینکه اصناف از 
خودشان شــروع کنند تا بازار را کنترل کنیم، عنوان  کرد: کمیته های فنی 
اتحادیه ها و همچنین اصناف تشکیل شود، کمیته نظارت و بازرسی اتحادیه 
فعال نیست، قرار نیست سازمان  صنعت، معدن و تجارت با کمترین نیرو کل 
بــازار را کنترل کند، بازار را بایــد بازاریان، اتاق اصناف و اتحادیه ها کنترل و 

مدیریت  کنند. 
دالوند با تاکید بر اینکه کمیسیون ها باید فعال شوند و تنها برای هنگام رای 
گیری نباید فعال شوند، افزود: رئیس اتحادیه باید مسئولیت  پذیر باشد و شرح 

وظایف خود را باید بداند. 
وی، بیان داشت: ما در برخی اتحادیه ها فقط یک رئیس اتحادیه و یک دبیر 

اجرایی داریم، چرا روسای اتحادیه های ما در استان  کم کاری می کنند؟
معاون ســازمان صنعت، معدن و تجارت لرستان، تاکید کرد: روسای اتحادیه 
ها کمیته های ذیر مجموعه خود به خصوص کمیته  فنی، نظارت و بازرســی 

را فعال کنند. 

پدیده اجاره مجوز مدارس غیردولتی
 و برخورد با متخلفان

مجتبی زینی وند رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی وزارت  آموزش و 
پرورش با اشاره به تخلفاتی مبنی بر واگذاری مجوز تاسیس  مدارس غیردولتی 
با انگیزه تجاری گفت:  با متخلفینی مواجه شده ایم که  مجوز مدرسه را واگذار 
می کننــد. به عنوان مثال یک همکار فرهنگی که  حائز شــرایط بوده آمده و 

مجوز تاسیس مدرسه گرفته اما آن را به یک  سرمایه گذار واگذار کرده است. 
زینی ونــد با اشــاره به تخلفاتی مبنــی بر واگذاری مجوز تاســیس مدارس 
 غیردولتی با انگیزه تجاری اظهار کرد:  با متخلفینی مواجه شــده ایم که  مجوز 
مدرسه را واگذار می کنند. به عنوان مثال یک همکار فرهنگی که  حائز شرایط 
بوده، آمده و مجوز تاسیس مدرسه گرفته اما آن را به یک  سرمایه گذار واگذار 

کرده است و آن سرمایه گذار هم انتظار سوددهی  دارد. 
وی افزود: هرچند مدارس با توجه به وضعیت اقتصادی که از حیث  اجاره، حق 
التدریسها، هزینه بیمه معلمان و غیره وجود دارد به  سوددهی نمی رسند، اما 
متاسفانه آنها که این اقدام را انجام می دهند  نهایت دو سه سال کار می کنند 

و اگر هم مدرسه به علت تخلف تعطیل  شوند برایشان چندان مهم نیست. 
رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی با اشاره به برخی مشکلات  مدارس 
غیردولتی گفت: به عنوان مثال موســس باید ماهانه به ازای هر  معلم حدود 
۵۰۰ هزار تومان حق بیمه بپردازد. اجاره بها و نگه داری  از تاسیسات و تامین 
تجهیزات مدرســه را هم در نظر بگیرید. با وجود  این مشکلات، مثلا یک فرد 
بازاری رفته مجوز تاسیس مدرسه را اجاره  کرده و می خواهد پول فضای خوبی 

که اجاره  کرده به علاوه سود آن را  از شهریه در بیاورد. 
زینی وند ادامه داد: یکی از برنامه های جدی ما برخورد با اینگونه  موارد است. 
تخلفاتی داشــته  و حکم به توقف فعالیت مدرســه هم داده ایم.  در آیین نامه 
اجرایی قانون تاسیس مدارس غیردولتی نیز پیشنهاداتی  برای تشدید برخورد 

با این مدارس داشته ایم. 
وی درباره اجازه مجوز تاســیس مراکز آموزش از راه دور نیز گفت:   آموزش از 
راه دور سود زیادی ندارد و مشکلی که الان داریم در  مدارس غیردولتی است. 

ابوالحســن فیروزآبادی دبیر شــورای عالی 
فضای مجازی گفت: بــه وزیر  ارتباطات ۳ 
هفته فرصت داد تا طرح تکمیلی شبکه ملی 
اطلاعات را  ارائه کند. این طرح ظرف ۲ ماه 

در شورای فضای مجازی بررسی می  شود. 
فیروزآبــادی با بیــان اینکه بــرآورد مرکز 
ملی فضای مجازی نســبت به  پیشرفت ۸۰ 
درصدی شــبکه ملی اطلاعات که از سوی 
وزارت  ارتباطات گزارش شــده است، کمتر 
از این مقدار اســت، اظهار داشت:  در جلسه 
شــورای عالی فضای مجازی که عصر شنبه 
۲۳ آذرمــاه  برگزار شــد، جزئیات کاملی از 
بخــش های مختلف شــبکه ملی اطلاعات 
 در حوزه های مختلف زیرســاخت ارتباطی 
و اطلاعاتــی، خدمات پایه  کاربردی، امنیت 
و تعرفه ها مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

وی با اشــاره به اینکه حتی در حوزه تعرفه 
ها نیز شاهد هســتیم که هزینه  استفاده از 
اینترنــت در بســیاری از کاربردهای اداری 
برای ارتباطات  دولتی، بانکی و زیرســاختی 
نسبت به استفاده از شــبکه ملی اطلاعات 
 ارزان تــر اســت، گفــت: وزارت ارتباطات 
مشکلات این شبکه را در  حوزه های مختلف 
از جملــه تعرفه ، پیام رســان هــا و موتور 

جستجو  پذیرفته است. 
دبیر شــورای عالی فضای مجازی ادامه داد: 
در زمان قطع اینترنت که  ماه گذشته اتفاق 
افتاد شــاهد بروز مشکلاتی در حوزه اطلاع 
رسانی،  شبکه های اجتماعی و رسانه بودیم 
و مشــخص شــد که موتورهای  جستجوی 
بومی و پیام رســانها توان پوشــش ملی را 

نداشته و نیاز به  حمایت و تصمیم گیری در 
این زمینه وجود دارد. با توجه به محورهای 
 مورد بحث در جلسه شــورای عالی فضای 
مجازی، وزیر ارتباطات قــول  داد که طرح 
تکمیلی کلان شــبکه ملی اطلاعات را تا ۳ 

هفته آینده برای  ارائه به شورا، آماده کند. 
وی با اشاره به وابستگی ۹۸ درصدی کشور 
به موتور جســتجوی گوگل  و وجود انحصار 
در اســتفاده از برخی سرویس های فضای 
مجازی،  گفت: بررســی ها نشــان می دهد 
برخی طرح ها مانند موتور جستجوی  بومی 
و پیام رسانها را باید به عهده بخش خصوصی 

بگذاریم و دولت  تنها نقش پشتیبان داشته 
باشد. از سوی دیگر در سطح سخت افزاری 
 شبکه ملی اطلاعات نیز نیاز به تکمیل برخی 

زیرساختها داریم. 
فیروزآبادی اضافه کرد: براین اســاس مقرر 
شــد طرح کلان وزارت  ارتباطات در جلسه 
بعدی شورای عالی فضای مجازی ارائه شود 
و این  شــورا نیز ظرف ۲ ماه این طرح را به 
تصویب برســاند و پس از آن،  جدول زمانی 

برای اجرای آن اعلام خواهد شد. 
اینترنت به هیچ وجه قطع نمی شود

بیر شورای عالی فضای مجازی درخصوص 

نگرانی مردم از قطع  دسترســی به اینترنت 
جهانی و جایگزینی شبکه ملی اطلاعات به 

جای  اینترنت، توضیح داد. 
فیروزآبادی با اشــاره به اینکه شــبکه ملی 
اطلاعات زیرســاخت شبکه  ارتباطی کشور 
است، گفت: هم اکنون بیش از ۱۵۰ میلیون 
دستگاه  مرتبط به شبکه اینترنت در کشور 
وجود دارد و ۶۳ میلیون گوشــی  هوشمند، 
میلیــون ها کامپیوتــر، ۷ میلیــون مودم 
خانگی، ۸ میلیون دستگاه  پوز بانکی و یک 
میلیون تلویزیون هوشمند متصل به نمایش 
درخواســتی   ) VOD  ( نشان می دهد که 
زندگی اقشار وســیعی از مردم روی شبکه 

 اینترنت است. 
وی با اشــاره به ضریب نفــوذ بیش از ۱۰۰ 
درصدی موبایل در کشور و  با بیان اینکه ۶۱ 
میلیون ایرانــی از امکانات اینترنت باندپهن 
موبایل  اســتفاده می کننــد و ۸ میلیون از 
منازل و ۳ میلیون از ادارات دارای  اینترنت 
باندپهن هستند، گفت: روی شبکه اینترنت 
و زیرساخت شــبکه  ملی اطلاعات، اقتصاد 
بزرگی شــکل گرفته و شاهد ایجاد مشاغل 

مختلف  خانگی و روستایی هستیم. 
دبیر شــورای عالی فضای مجــازی گفت: 
کشــوری که میزان تولید آن   ۴۵۰ میلیارد 
دلار، قدرت خرید آن ۱۲۰۰ میلیارد دلار و 
میزان  صادرات غیرنفتی آن ۵۰ میلیارد دلار 
در سال است و میلیون ها  دانشجوی نخبه 
دارد که رتبه علمی یک رقمی برای منطقه 
و جهان از  جمله دستاوردهای آن است، به 
هیــچ وجه به دنبال قطع اینترنت و محدود 

 کردن آن نیست. 
وی با بیــان اینکه امکان اینکــه بخواهیم 
اینترنت را قطع کنیم وجــود ندارد،  افزود: 
کســانی قصد دارند با انتشــار این مفاهیم، 
موفقیت های ما در  شــبکه ملی اطلاعات را 

پنهان کنند. 
فیروزآبادی با اشــاره به اینکه شــبکه ملی 
اطلاعات تحت عناوین مختلف  در ۲۸ کشور 
جهــان مانند ژاپن و آلمان نیــز راه اندازی 
شده اســت، ادامه  داد: حتی فرانسه نیز به 
طور جدی موضوع اینترنت اروپایی را مطرح 
 کرده تا شبکه ای داخلی با ملاحظات جامعه 
اروپایی و با مزایایی مانند  خدمات کیفی تر، 

ارزان تر و امن تر ایجاد شود. 
وی با بیان اینکه زیست بوم فضای مجازی 
ما روی شــبکه ملی  اطلاعــات قرار گرفته 
است، یکی از موضوعات مورد تاکید کشورها 
را  در این فضا، بحث اعتمــاد عنوان کرد و 
گفت: اعتماد امنیتی برای حریم  خصوصی 
افراد، افزایش کیفیت و پایداری سیستم از 
جمله محورهایی  اســت که در شبکه های 

ملی مورد تاکید کشورها قرار دارد. 
دبیر شورای عالی فضای مجازی با اشاره به 
اینکه بانک های بزرگ  اطلاعاتی در دنیا این 
روزها حریم خصوصی مــردم را هدف قرار 
داده  اند، اضافه کرد: امروزه شــاهد بازاریابی 
های هدفگرا با شــخصی سازی  اطلاعات و 
پردازش دیتا مبتنی بر ذائقه افراد در فضای 
مجازی هســتیم  و تنها جایی که می تواند 
از حریم خصوصی افــراد دفاع کند، دولتها 

 هستند. 

مهلت 3 هفته ای به جهرمی برای تکمیل طرح شبکه ملی اطلاعات
خبر

گوناگون

تکخبر
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افقي :

  1 - كتــاب تورگنیف - فرمانروایی، حكومت - 
دستگاه نمابر

 2 - در اثــر ســوء هضم بوجــود میاید، هیكاپ 
فارســی - درجــه حــرارت، حــرارت و گرمی - 

شهری در خراسان 
3 - خــط كش مهندســی، چــای خارجــی - قند 

سفید - اسرار، جمع رمز 
4 - ای دل - پارچــه ظریفت بافــت - از علوم 

تحصیلی

 5 - نــام بازیگــر - گرســنه نیســت، دوســت 
بدبوی پیاز، ســیرتها، مقابل گشــنه 6 - زمین 
بایر و بی آب - حســاب كننــده، داروغه، مأمور 
حكومــت كه وظیفه اش امر به معروف و نهی از 
منكر اســت 7 - زباندار بــی زبان، گنگ - جای 
پا، رفوزه - پیشــوای زرتشــتی 8 9 - تكیه - 
سوســن زرد - درخت لــرزان، درخت مجنون، 
حشره پشم خوار 10 - مردم ولگرد، اوباش - 
خجستگی 11 - نیم تنه زنانه - لقب كریم خان 
زند 12 - آســان گرفتن - خســیس و فرومایه 
- درخت كریســمس 13 - فوتبالیســت بزرگ 
برزیــل متولد 1928 - چنگ . قلاب - دریا 14 
- ترتیــب، نظم، نظم و ترتیــب - صدا، صوت، 
نغمه و بانگ - پافشاری كردن، اصرار ورزیدن 
15 - اژدها - غذای بسته بندی شده - طحال

عمودي :

 1 - درخواســت شــده، درخواست كننده - از 
روش هایی كه داور با قاضی مسابقه در كشتی 

صحبت می كند 
2 - از فیلمهای جمشــید حیــدری - مردم اهل 

بزم 
3 - فلــز ســرخ، فلز بادیه، فلز رســانا - ســد 
آذربایجان شــرقی - فرهنگستان، باغ افلاطون 
4 - آشــیانه پرنده - واحد فروش گردو، حافظ 
را به شاخه نبات ســوگند دهند و از او گیرند، 
فــال گیر می گیرد - مو وارونه - وســط. بین 5 
- از مــزه ها، مزه حرف حق - زخمی 6 - پســر 
- قدیمی 7 - مدرســه ها - قدر و مرتبه، كار، 
مرتبه 8 - در امان بودن، آســایش و آسودگی، 
پلیــس حافــظ آن اســت - درون دهــان 9 - 
اندیشه، همنشین برهمن - برگزیدگان، نیكان 
10 - آهو - شــب 11 - نیمه صورت - سرحد 
و كنــاره ، مــوش، فیلمــی از جمشــید حیدری، 
همنشــین بوم 12 - خلیج معروف دریای جنوب 
ایــران، اســتان ادب پــرور ایــران - مجــازات 
شــرعی، اندازه - خریــدن - درس خوانده 13 
- نوعــی آش - خامــه - درك 14 - مرام كارل 
ماكــس كــه جهان رو بــه زوال اســت - فیلمی 
از كویــن رینولــدز 15 - نوعــی خــاك كردن با 

گروگیری - نام این مكان تاریخی
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 ارائه پیشنهادات و نظرات شما می باشد 
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خبر خبر 

yadegar_emrooz@yahoo.com

  : امروز  مومنی-خبرنگاریادگار  اصفهان-مریم 
مدیرعامل شــرکت گازاستان اصفهان، گفت: 
۶۸ درصد مشــترکین گاز شهری و روستایی 
اســتان برای تکمیــل اطلاعــات و دریافت 
پیامکی قبض گاز با ارائه شــماره اشتراک از 
طریق وب سایت شــرکت، سامانه پیامکی و 
تکمیل فرم پیوســت قبوض تلفن همراه در 

اجرای این طرح همکاری کرده اند.
ســید مصطفی علوی با اعلام این خبر، اظهار 
کرد: از مجمــوع یک میلیــون و ۸۷۰ هزار 
مشترک گاز در استان، تاکنون یک میلیون و 
۲۷۱ هزار مشترک معادل ۶۸ درصد، در طرح 

حذف کاغذی قبوض گاز مشارکت کردند.
وی بــا قدردانی از تعامل خوب شــهروندان 
در اجــرای این طرح ملی، افزود: بیشــترین 
آمار ارســال اطلاعات مربوط به شــهرهای 
اژیه،حســن آباد، خور، محمدآباد، نیک آباد 
و نصرآباد اســت که ۱۰۰ درصد مشــترکین 

مشارکت کرده اند.
 مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان با اشاره 

به اینکه ارســال قبض پیامکی از ۲۵ آذرماه 
همزمان با مراســم تقدیر از مشترکین نمونه 
شرکت گاز اســتان اصفهان در سال ۹۷ آغاز 
خواهد شــد، گفت: تا زمان جمع آوری کامل 
شــماره تلفن های همراه مشــترکین، قبض 
گاز عــلاوه بر پیامک به صــورت کاغذی نیز 
برای مشــترکین ارسال می شود و پس از آن 

مطابق دستورالعمل های ابلاغی صورتحساب 
گازبهای مصرفی صرفاً به شــماره همراه ثبت 

شده مشترکین پیامک می شود.
وی با بیان اینکه تــلاش می کنیم تا اجرای 
طرح حذف قبوض کاغذی گاز بدون دغدغه 
برای شهروندان انجام شود، گفت: مشترکین 
می توانند برای ثبــت و تکمیل اطلاعات به 

صورت غیرحضوری، شــماره اشتراک خود را 
به ســامانه پیام کوتــاه ۱۰۰۰۱۹۴ با الگوی 

)شماره اشتراک*۱( ارسال کنند.
علوی ادامه داد: با مراجعه به ســایت شرکت 
www.nigc. ملــی گاز ایــران بــه آدرس

ir امکان تغییر شــماره تلفن همراه دریافت 
کننده پیامک نیز از طریق مراجعه به ســایت 

فراهم است.
وی افزود: جمع آوری شماره همراه مشترکین، 
از اواســط آبان ماه امسال به صورت حضوری 
توسط نیروهای بخش پیمانکاری کنتورخوان 

این شرکت نیز در حال انجام است.
مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان، اجرای 
طــرح حذف کاغــذی قبــوض گاز را تکریم 
مشتری، بهره مندی از فناوری های نو، حفظ 
محیط زیســت و صرفه جویــی در هزینه ها 
اعلام کرد و افزود: مشــارکت مردم در اجرای 
موفق ایــن طرح موجب صرفــه جویی قابل 
ملاحظه ای در مصــرف کاغذ و جلوگیری از 

قطع هزاران درخت خواهد شد.

کرمانشاه- فریده محمدی-خبرنگاریادگار امروز : مدیرکل 
آموزش فنی و حرفه ای اســتان کرمانشــاه گفت: امسال 
سهمیه 2 هزار و 800 نفری برای مهارت آموزی سربازان 

استان در نظر گرفته شده است.
فارس به نقل از اداره کل آموزش فنی و حرفه ای اســتان 
کرمانشــاه، یاور محمدی اظهار داشت: اجرای طرح »هر 
سرباز، یک مهارت« در پادگان ها سبب می شود سربازان 
پس از پایان دوران خدمتی خود دســت پر وارد بازار کار 

شوند.
مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان کرمانشاه، با اشاره 

به اجرای این طرح در پادگان های استان کرمانشاه از سال 
گذشته، گفت: در این طرح سربازان پس از گذراندن دوره 
آموزشی، زمانی که وارد یگان های خدمتی خود می شوند 

باید دوره های مهارت آموزی را سپری کنند.

 وی با بیان اینکه این طــرح در پی تاکیدات مقام معظم 
رهبــری مبنی بر ضرورت کســب یک مهارت از ســوی 
ســربازان در طول دوران خدمتی خود برای فراهم شدن 
زمینه کســب و کار آن ها پــس از پایان خدمت در برنامه 
قرار گرفته، تاکید کرد: اجرای این طرح سبب خواهد شد 

تا سربازان پس از پایان دوران خدمت سربازی خود دست 
پر وارد بازار کار شوند.

محمدی با بیان اینکه امسال سهمیه 2 هزار و 800 نفری 
برای مهارت آموزی سربازان اســتان در نظر گرفته شده، 
پیش بینی کرد، بیشــتر از این سهمیه، مهارت آموزی به 

سربازان را داشته باشیم.
به گفته این مسؤول، سال گذشته سهمیه 2 هزار و 100 
نفری برای مهارت آموزی سربازان استان در نظر گرفته 
شده بود که در نهایت این طرح برای 2 هزار و 509 نفر 

از سربازان اجرا شد.
محمدی در ادامه با اشــاره به اجرای این طرح در سنوات 
آتی برای همه ســربازان، گفت:  قرار شده تا سال 1401 
اخــذ کارت پایان خدمت ســربازان منوط بــه گذراندن 

دوره های آموزش مهارتی شود.

ساوجبلاغ –  عبدالله مظفری-خبرنگار یادگار امروز : 
شهرداری شهرجدید هشــتگرد با انعقاد چندین قرارداد اقدام 
به اجرای پروژه های ضروری و مورد درخواســت شهروندان در 

راستای تسهیل در کیفیت زندگی شهروندان شهر نموده است.
به گزارش روابط عمومی شورای اسلامی و شهرداری شهرجدید 
هشتگرد، شهرداری در راســتای عمل به وظایف ذاتی خود به 
بررسی، پیگیری و تعریف پروژه های مورد درخواست شهروندان 
نمود که در حال حاضر بخشی از آن در شهر انجام شده، بخشی 
در حال اجرا می باشد و بخشی نیز در آینده اجرایی خواهد شد.
مهندس آقائی شــهردار شهرجدید هشــتگرد در این خصوص 
گفت: شــهرداری شهرجدید هشــتگرد با حمایت همه جانبه 
شورای اسلامی و با اولویت قراردادن سامانه 137 شهری نسبت 
به اولویت بندی مشکلات واقعی شهروندان اقدام نموده است که 
در این راســتا چندین پروژه را تعریف و از طریق مزایده عمومی 

اجرایی نموده است.
مهندس آقائی با برشــمردن پروژه های اجرایی شده شهرداری 

گفت: شهرداری در راستای رفع نیاز مبرم به استفاده از ماشین آلات جدید در بحث جمع آوری 
زباله و نظافت معابر اقدام به خرید دو دســتگاه خودرو حمل مکانیزه زباله و یک دستگاه خودرو 
جاروب مکانیزه مجموعاً به ارزش 17 میلیارد رالت جهت افزودن به سیستم نظافت شهری نموده 

است.
این خودروهای مکانیزه جمع آوری زباله و نظافت شهری به کمک همکاران خدمات شهری آمده 

و مدت زمان نظافت را کاهش بخشیده و دقت نظافت شهری را در پی خواهد داشت.
شــهردار ادامه داد: عملیات رنگ آمیزی جداول، خط کشی محوری و خط کشی عابر پیاده نیز 
از جمله پروژه هایی است که با اعتباری بالغ بر 3 میلیارد رالا با هدف ارتقای ایمنی عبور و مرور 
عابر پیاده، رعایت صحیح اصول ترافیکی و کاهش خسارت ناشی از حوادث در سطح شهر اجرایی 
گردیده است که موجب ســاماندهی امورات ترافیکی سواره و پیاده در سطح شهر شده، ایمنی 

و تسهیل تردد شهروندان را در پی خواهد داشت و زیبا سازی منظر شهری را میسر می کند.
آقایی توضیح داد: درخواست های شهروندی بسیاری در خصوص ترمیم و اجرای کفپوش پارک 
های بازی کودکان به سامانه 137 شهری ارجاع شد که در این خصوص شهرداری در قراردادی 
2 میلیارد ریالی نسبت به اجرای کفپوش پارک های سطح شهر با هدف ایمن سازی فضای بازی 
کودکان اقدام نمود که پروژه های فوق با توجه به سطح اهمیت و گستردگی پروژه در اولویت قرار 

گرفته و در سطح شهر اجرایی گردیده است.
مهندس آقائی در ادامه پروژهای در دســت اجرای شهرداری را 
برشمرد و توضیح داد: با توجه به کمبود و فرسودگی وسایل بازی 
کودکان در برخی از پارک های ســطح شهر، شهرداری با انعقاد 
قرارداد 3 میلیارد ریالی نســبت به تعمییر و تجهیز ست های 
ورزشــی کودکان اقدام نموده است که در حال حاضر در دست 
اقدام بوده و اجرایی می گردد. این وسایل بازی به منظور بهبود 
فضاهای عمومی جهت تفریح و بازی کودکان عزیز شهرمان به 
ترتیب در پارک های شــهر نصب خواهد شد. همچنین در این 
پروژه تهیه و نصب مبلمان شهری نیز در نظر گرفته شده است 

که اجرایی می گردد.
شــهردار با اشــاره به پارک های محله ای، ناحیه ای و عمومی 
شــهرجدید هشــتگرد باتوجه بــه پراکندگی شــهری گفت: 
متخصصین و کارشناسان شهرداری با در نظر گرفتن پراکندگی 
شهری سعی در تعریف ایجاد فضاهای سبز، پارک ها و بوستان 
های محله ای و ناحیه ای در سطح شهرجدید را دارند که ضمن 
درنظر گرفتن درخواست های شهروندی در حال حاضر احداث پارک ناحیه ای بلوار شهریار واقع 
در فاز2 به مساحت 12960 متر مربع و با اعتباری بالغ بر 17 میلیارد رالا آغاز شده و به مرور زمان 

طبق جدول زمانبندی پروژه پیش خواهد رفت.
مهندس آقایی در ادامه با اشاره به انعقاد قرارداد در خصوص پروژه های خدماتی و زیر ساختی 
شــهر که به زودی اجرایی خواهد شــد توضیح داد: یکی از برنامه های شهرداری در آینده 
نزدیک بحث نوســازی و بازسازی ایستگاه های اتوبوس سطح شهر در جهت رفع مشکلات 
موجود این ایستگاه ها می باشد که در این خصوص با انعقاد قراردادی به ارزش 5 میلیارد رالا 
شامل بازسازی و نوسازی ایستگاه های اتوبوس سطح شهر و همچنین نصب تابلو های علایم 
ترافیک و نصب چراغ های راهنمایی و رانندگی باهدف بهبود عبور و مرور شــهری، کاهش 
تصادفات و تأمین ایمنی شهروندان در تلاش هستیم که این موارد را طوری عملی کنیم که 

بهترین عملکرد را داشته و موجبات افزایش رضایت شهروندان و مسافرین را فراهم آوریم.
مهندس آقائی تأمین روشنایی بوستان های شهر، تأمین امنیت خانواده ها و کودکان و ایجاد 
زیبایی بصری در ساعات شب در فضاهای  سبز شهری را از جمله اهداف تأمین اعتبار پروژه 
ایجاد روشــنایی بوستان های شهری دانست که با انعقاد قراردادی بالغ بر 2 میلیارد رالم به 

زودی در سطح شهر اجرایی خواهد شد.

پاییزی گرم با اجرای پروژه های زیر بنایی در شهرجدید هشتگرد

2 هزار و 800 سرباز وظیفه در کرمانشاه مهارت  های بازار کار را فرا می گیرند

ســاوجبلاغ –  عبدالله مظفری-خبرنگار یادگار 
امروز : طی نشستی با حضور دکتر امیر بهمنی 
شهردار هشتگرد و  علی شجری پور رئیس شورای 
اسلامی شهر از زحمات نیروی انتظامی شهرستان 
ســاوجبلاغ در زمینه ساماندهی دستفروشان و 
وانت بارها تقدیر و تشکر گردید.بهمنی شهردار 
هشــتگرد در این دیدار ضمن اشــاره به اقدام 
شهرداری و شورای اسلامی شهر در زمینه احداث 
بازار دائمی حمایت از کالای ایرانی جهت تمرکز 
دستفروشان ، همکاری و تعامل دادستان محترم 
و نیروی انتظامی را موجب تحقق اهداف مشترک 
دانســت که ضمن رفع بســیاری از مشکلات 
موجود در شــهر ، محل کسبی دائمی برای این 
قشــر زحمتکش فراهم گردیده است .شهردار 

هشتگرد گفت : خوشبختانه با حمایت امام جمعه 
، فرماندار و اعضای محترم شورای اسلامی شهر ، 
این طرح به نتیجه مطلوبی رسیده و راه اندازی 
سرویس رایگان از مرکز شهر به بازارچه و اجرای 
برنامه های مختلف فرهنگی و جشن ها و ... و نیز 

برخورد جدی گشت مشترک شهرداریو نیروی 
انتظامی با کسانی که موجب سد معابر عمومی 
شده بودند تمامی معابر شهری آزاد سازی و ضمن 
ایجاد رضایت شهروندان ، بازارچه دستفروشان نیز 
از رونق خوبی برخوردار گردیده .علی شــجری 

پور رئیس شــورای اسلامی شهر نیز با تقدیر از 
همکاری نیروی انتظامی ، به ایجاد ســد معبر 
توســط مغازه داران اشاره کرد و گفت : متاسفانه 
علیرغم تلاش های صورت گرفته شاهد سد معبر 
و دپوی اجناس مغازه داران در پیاده روهای شهر 
می باشــیم و نیاز است تا اتحادیه اصناف و سایر 
دستگاه های مرتبط در این طرح مشارکت کنند 
.در پایان این نشست از زحمات سرهنگ فضلی 
علیشاه فرمانده نیروی انتظامی ، سرهنگ عبدی 
جانشین فرمانده ، سرهنگ کلانتری رئیس پلیس 
پیشگیری ، ســرهنگ دهواری رئیس کلانتری 
مرکزی ، ســرهنگ نادری فرمانــده یگان امداد 
نیروی انتظامی شهرســتان ساوجبلاغ با اهدا 

لوح یادبودی تقدیر و تشکر گردید .

تقدیر مدیریت شهری هشتگرد از فرمانده و پرسنل نیروی انتظامی ساوجبلاغ

کشف کالای قاچاق ۵ میلیاردی
 در شهرستان ازنا

خرم آباد-مهری پهلوانی-خبرنگاریادگار امروز :  فرمانده انتظامی لرستان از توقیف 
۵ دستگاه خودرو شوتی حامل بار قاچاق به ارزش پنج میلیارد ریال در شهرستان 

ازنا خبر داد.
سردار حاجی محمدمهدیان نســب در جمع خبرنگاران، اظهار کرد: مأموران 
انتظامی ازنا در اجرای طرح مبارزه با قاچاق کالا و ارز در محور ازنا- شــازند ۵ 

دستگاه خودرو )شوتی( حامل بار قاچاق را متوقف کردند.
وی تصریح کرد: مأموران در بازرســی خودروهای توقیفی، کالای قاچاق شامل 
۹۰ طاقه پارچه، ۱۱۱۲ عدد ساعت مچی، ۱۲۰۰ عدد سررسید و ۲۸۰۰ عدد 
اسباب بازی، ۱۸۰۰ تراش و یک دستگاه یخچال دوقلو کشف و ۵ نفر را در این 

رابطه دستگیر کردند.
فرمانده انتظامی لرســتان بیان کرد: کارشناسان ارزش کالاهای مکشوفه را ۵ 
میلیارد ریال اعلام کردند و دستگیرشدگان با تشکیل پرونده به مراجع ذی صلاح 

معرفی شدند.

برگزاری جلسه نظارت بهینه بر جذب و توزیع گاز 
مایع در منطقه چهارمحال و بختیاری

شهرکرد - احسان محمودی -خبرنگار یادگار امروز :به منظور نظارت بهینه بر 
جذب ، توزیع و رعایت قیمت مصوب گاز مایع جلسه ای در منطقه چهارمحال 

و بختیاری برگزار شد .
در این نشســت که نمایندگان سازمان اســتاندارد و سازمان صنعت ، معدن و 
تجارت )صمت( ، تعزیرات حکومتی ناجا و نماینده معاون سیاســی ،امنیتی و 
اجتماعی استانداری حضور داشتند مدیر منطقه جعفر سالاری نسب اظهار کرد 
با توجه به اینکه شــرکت های موزع می بایست گاز مایع مورد نیاز استان را به 
موقع از مبادی پالایشگاهی جذب و نسبت به حمل و تبدیل به سیلندر و توزیع 
آن اقدام نمایند ، نظارت بیشتر بر انجام این امر برای پیشگیری از کمبود گاز مایع 

در سطح استان نیاز به اقداماتی سریع و ویژه دارد .
مدیر منطقه چهارمحال و بختیاری  تصریــح کرد نظارت بر توزیع و عملکرد 
شرکت های موزع گاز مایع به عهده سازمان صنعت ، معدن و تجارت بوده و با 
شروع فصل سرما با هدف پیشگیری از هر گونه بحران همکاری همه سازمانهای 
مرتبط و شرکت های موزع جهت تامین نیاز متقاضیان امری ضروری است در 
همین راســتا شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه پیشنهاد می دهد 
جهت همکاری با سازمان صمت ،کارشناسان شرکت در بازه های زمانی مختلف 
به صورت دوره ای با حضور در شرکت های موزع ، فرایند جذب و توزیع مناسب 
سهمیه های تخصیصی گاز مایع برای استان را مورد کنترل و نظارت قرار دهند. 
در ادامه نشســت مســایل مربوط به وقوع تخلفات احتمالی گاز مایع از قبیل 
گرانفروشی، کم فروشی و عرضه خارج از شبکه سوخت بررسی شد وبرنامه های 

پیشنهادی جهت پیشگیری از هرگونه تخلف مورد تبادل نظر قرار گرفت . 

۱۵ طرح گردشگری کرمانشاه به کشورهای عضو 
اکو معرفی شد

کرمانشاه -فریده محمدی-خبرنگاریادگار امروز :
معاون سرمایه گذاری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
اســتان کرمانشاه در سمپوزیوم فرصت های ســرمایه گذاری گردشگری از 
معرفی ۱۵ طرح گردشگری استان به ســرمایه گذاران و کشورهای عضو 

اکو جهت سرمایه گذاری خبر داد.
اصغر رشــنو در جمع خبرنگاران اظهار داشــت: ســمپوزیوم فرصت های 
سرمایه گذاری گردشگری باحضور سفرا و نمایندگان کشورهای عضو اکو، 
مناطق آزاد و هفت اســتان کشور از جمله کرمانشاه در روزهای ۲۰ و ۲۱ 

آذر در سالن خلیج فارس مرکز همایش های جزیره کیش برگزار شد.
وی هــدف از حضور کرمانشــاه در ســمپوزیوم جزیره کیــش را معرفی 
پتانسیل ها و ظرفیت های گردشگری استان به کشورهای عضو اکو و جذب 

توریسم در حوزه های مختلف عنوان کرد. 
معاون ســرمایه گذاری میراث فرهنگی اســتان افزود: کرمانشاه به عنوان 
پایتخت اکوتوریســم روســتایی در ســال ۲۰۲۰، توســعه اقامتگاه های 
بومگردی، تبدیل کرمانشــاه از معبر گردشــگری به مقصد گردشــگری، 
توســعه گردشگری آبی در پیرامون ســدها، کریدور گردشگری حدفاصل 
بیســتون و طاق بســتان و بیان موانع ســرمایه گذاری در استان در تالار 

گفتگوی این سمپوزیوم برای اعضا تشریح شد.
وی افزود: برگزاری نمایشگاه ها و سمپوزیوم ها در حوزه گردشگری یکی از 
خلاءهایی بود که همیشــه جای خالی آن درک می شد، بنابراین برگزاری 
چنین رویدادهایــی می تواند کمکی در حوزه گردشــگری منطقه و بین 

الملل باشد.
معاون ســرمایه گذاری اداره کل میراث فرهنگی اســتان کرمانشاه اظهار 
داشــت: اهمیت گردشــگری بر هیچ کس پوشیده نیســت و در شرایط 
اقتصــادی که در آن قرار داریم بهترین جایگزیــن برای درآمدهای نفتی 

موضوع گردشگری و جذب توریسم آن هم توریسم خارجی است.

اجرای طرح غربالگری شنوایی کودکان
 در لنگرود

گیلان-خبرنگاریــادگار امروز : رئیس بهزیســتی شهرســتان لنگرود 
از اجرای فاز نخســت طرح غربالگری شــنوایی حدود ۱۰۰۰ کودک 
لنگرودی خبر داد.پیمان محمدپور در حاشیه طرح غربالگری شنوایی 
شهرســتان لنگرود با بیان اینکه پیش بینی می شود تا ۵۰۰۰ کودک 
از طرح غربالگی شــنوایی در سطح شهرستان لنگرود بهره مند شوند، 
تصریــح کرد: در حال حاصر ۴۰۰۰ خانوار تحت پوشــش بهزیســتی 
شهرســتان قرار دارند که رقمی بالع بر ۵۰۰ میلیــون تومان به آنان 
پرداخت می شود.رئیس اداره بهزســتی شهرستان لنگرود در ادامه به 
ساخت مســکن محرومان اشــاره کرد و افزود: براساس برنامه امسال 
۵۰ واحد مســکن محرومان در دست اجراســت که ۳۰ واحد تحویل 
داده شده و ۲۰ واحد دیگر در ایام الله دهه فجر در اختیار خانواده های 
تحت پوشش فاقد مسکن قرار می گیرد.محمدپور اضافه کرد: هر واحد 
مســکن بین ۵۰ تا ۸۰ مترمربع مســاحت دارد و با اعتبار ۶۰ میلیون 
تومانی ســاخته شده و به بهره برداری می رسد.وی با اشاره به پرداخت 
تسهیلات اشــتغالزایی به مددجویان تحت پوشش بهزیستی لنگرود، 
یادآور شد: دو میلیارد و یکصد میلیون تومان از ابتدای امسال تاکنون 
تســهیلات از محل تبصره ۱۶ به تعداد ۷۹ نفر در زمینه های مشاعل 
خانگی و طرح های زودبازده و کسب و کارهای خرد تعلق گرفته است.

طعم خوش یلدا در 14 بازار روز کوثر

مدیر عامل سازمان ساماندهي مشاغل شهري و فرآورده هاي كشاورزي 
شــهرداري اصفهان از عرضه مستقیم میوه های شب  یلدا در بازارهای 

روز کوثر اصفهان خبر داد.
به گزارش روابط عمومی سازمان ساماندهي مشاغل شهري و فرآورده 
هاي كشــاورزي شــهرداري اصفهان؛محمد مجیری از عرضه مستقیم 
میوه شــب یلــدا در بازارهای روز کوثر اصفهان خبــر داد و گفت: در 
آســتانه فرا رسیدن بلندترین شب ســال و رسم دیرین مراسم سنتی 
شــب یلدا از روز پنج شــنبه 28 تا شــنبه30  آذر به مدت ســه روز 
متوالی در 14 بازار روز کوثر اصفهان میوه های عرف شــب یلدا عرضه 
مستقیم می شــود.وی افزود: با توجه به شرایط اقتصادی خانواده ها، 
قیمت میوه های عرف شــب یلدا  هماننــد انار،هندوانه،خرما خرک و 
نارگیل و نیز ســایر میوه هــا به قیمت عمده میدان تــره بار و بدون 
ســود خرده فروشی به شــهروندان عرضه می شــود.مجیری تصریح 
کرد: همچنیــن هر بازار روز کوثر با توجه بــه مخاطبان  خود در هر 
منطقه؛ ســایر اقلام خود را به مناسبت شب یلدا با تخفیف ویژه ارائه 
می کند که اقلام هر بازار نسبت به دیگری متفاوت است.وی ادامه داد: 
پروتئینی،لبنیات،خشــکبار،آجیل مهمترین محصولاتی هستند  مواد 
که همزمان با عرضه مســتقیم میوه شــب یلدا در این بازارهای روز با 

تخفیف ویژه به فروش شهروندان می رسد.

جلسه شورای هماهنگی روابط عمومی 
دستگاه های اجرایی  ساوجبلاغ برگزارشد 

ســاوجبلاغ – عبدالله مظفری- خبرنگاریادگار امروز:  اولین جلســه شــورای 
هماهنگی روابط عمومی دســتگاه های اجرایی شهرستان ساوجبلاغ با حضور 
پالیزگیر)فرماندار و رئیس شورای هماهنگی روابط عمومی دستگاه های اجرایی 
شهرستان( ، منصور زارع)دبیر شورا( و اعضای شورا در سالن جلسان فرمانداری 
شهرســتان برگزار گردید . در ابتدای جلسه پس از تلاوت قرآن کریم  ، منصور 
زارع  ضمن تقدیر از زحمات فرماندار در خصوص برگزاری انتخابات این شــورا 
به عنوان اولین شهرســتان و تشکیل اولین جلسه در خصوص اساسنامه شورا 
و چگونگی نحوه برگزاری جسات مطالبی را عنوان نمودند. پالیزگیر نیز ضمن 
تبریک و خیر مقدم به اعضای شورای در سخنانی بیان داشتند مدیران روابط 
عمومی دســتگاه ها به عنوان نمایندگان آن دستگاه می باشند که اقدامات و 
عملکرد دســتگاه مربوطه را تبیین ، اعلام و پوشش خبری می دهدند و باعث 
دلگرکی و امید برای مردم هستند . رئیس شورای روابط عمومی دستگاه های 
اجرایی شهرستان همچنین عنوان نمودند با توجه به در پیش بودن مهمترین 
پدیده سیاسی کشور که انتخابات یازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی در دوم 
اســفند ماه سال جاری می باشد که این مهم از دهم ماه جاری روند صبت نام 
کاندیداها آغاز گردیده است  و هر مرحله نیازمند هم پوشانی و اطلاع رسانی شما 
عزیزان می باشد  و امیدواریم با کمک ، همکاری   و ارائه راهکاری مناسب همه 
اعضا و روابط عمومی دستگاه ها شاهد حضور حداکثری مردم در پای صندوق 
های رأی باشیم .وی افزود امروز فضای مجازی و دنیای مجازی در حال سبقت 
گرفتن از دنیای واقعی می باشد که این امر نیازمند واکنش و پاسخ به موقع و 
صحیح روابط عمومی ها می باشــد  و شما به عنوان نمایندگان افکار عمومی 
در دســتگاه ها می بایســتی مطالبات مردم را به گوش مسئولین برساند و در 
جهت حل مشکلات مردم به صورت دوطرفه اقدام نمایید .ایشان در پایان  اظهار 
نمودند روابط عمومی دستگاه ها در مجموعه رسانه ای پویا و فعال تر باشند تا 
در مجموعه رســانه ای گام های مؤثری برداریم و در تبیین و اجرای اساسنامه 

شورای روابط عمومی دستگاه های اجرایی اقدام نماییم. 

مشارکت ۶۸ درصدی مشترکین گاز اصفهان در طرح حذف قبض کاغذی

اهواز-خبرنگاریادگار امروز :  مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس 
خوزستان از افتتاح دو مدرسه در ایذه و خرمشهر خبر داد.

علی قربانی اظهار کرد: اخیرا یک مدرسه شش کلاسه در کوی 
مولوی خرمشهر افتتاح شد.

 این مدرسه دخترانه و در مقطع اول متوسطه است.وی ادامه 
داد: اعتبار ســاخت این مدرسه ســه میلیارد تومان است که 
یک میلیارد تومان آن توســط خیر مدرسه ساز و مابقی آن از 

اعتبارات دولتی تامین شده است.
متر مربع و زیربنای هزار و ۲۱۰ متر مربع ساخته شده است.وی افزود: این مدرسه در زمینی به مساحت سه هزار و ۷۵۰ 

قربانــی ادامــه داد: همچنین از یک مدرســه شش کلاســه 
در مقطع متوســطه اول در روستای جازســتان بخش مرغا 

شهرستان ایذه بهره برداری شد.
وی گفت: اعتبار ساخت این مدرسه حدود یک میلیارد تومان 
است که ۲۵۰ میلیون تومان آن توسط خیرین و مابقی آن از 

طریق اعتبارات دولتی تامین شده است.
مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس خوزستان در پایان 
گفت: این مدرســه در زمینی به مساحت دو هزار و ۲۰۰ متر 

مربع و زیربنای 480 متر مربع ساخته شده است.

افتتاح ۲ مدرسه در ایذه و خرمشهر



»منشوراخلاقی«
پایبنــدی بــه اصــول دینــی، توجــه بــه واقعیــت هــای عینــی، احتــرام 
بــه اســتقلال و حاکمیــت ملــی، پاسداشــت ارزشــهای انســانی، دفــاع از 
ــت و  ــار ؛دوری از ران ــور اخب ــدون سانس ــق وب ــم، انتشــار دقی آزادی قل
ــراء و  ــت و افت ــود داری از تهم ــهروندی،  خ ــوق ش ــت حق ــاد، رعای فس

فعالیــت هــای رســانه ای بصــورت حرفــه ای
 از اهداف این رسانه است 

روزنامه اقتصادى - اجتماعى

روزنامه صبح ایران
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سمنان _حســین بابامحمدی :عصر روز شنبه ۲۳  
آذر ماه با حضور مقامات ارشــد نیــروی دریایی 
ارتش جمهــوری اســامی ایــران ، احمد همتی 
نماینده مردم شهرســتان های سمنان، مهدیشهر 
و سرخه در مجلس شــورای اسامی، سید عباس 
دانایی فرماندار ســمنان و جمعــی از فرماندهان 
نظامی و انتظامی استان ، مردم و مسولین استانی 
، میدان شهید دریادار همتی افتتاح شد.در آئین 
افتتاح میدان شهید دریادار همتی، امیر دریادار 
کاویانی، معــاون هماهنگ کننده نیــروی دریایی 
ارتش جمهوری اسامی ایران و امیر دریادار رحیم 
قیطاســوند معاون نیروی انســانی نیروی دریایی 
ارتش جمهوری اسامی ایران از مهمانان ویژه این 
برنامه بود.ســمنان دریا ندارد، ولی دریادلی چون 
»محمدابراهیم همتی« فرمانده ناوچه پیکان دارد 
که افتخاری برای ســمنان اســت. در تاریخ دفاع 
مقدس آمده اســت که  ۳۹ ســال قبل در چنین 
روزهایی، در حالی که ۶۷ روز از آغاز تهاجم صدام 
به کشور می گذشت، نیروی دریایی ارتش جمهوری 
اسامی ایران در آ ب های خلیج فارس چنان بایی 
را بر ســر نیروی دریایی ارتش بعث و تاسیسات 
نفتی آن ها فرود آورد که دیگر آن ها تا پایان جنگ 
یارای کمر راســت کردن در عرصه خلیج فارس را 
نداشتند.انهدام ســکو های نفتی دشمن بعثی به 
صورت صددرصدی، مهمترین دســتاورد عملیات 
مرواریــد در ۷ آذر ۱۳۵۹ بود. عملیاتی که باعث 

توقف ۸ ساله صدور نفت دشمن به سایر کشور ها 
از طریق دریا شــد. قهرمان دریا دل این عملیات 
غــرور آفرین جــوان ۳۰ ســاله ای از خطه کویر 
اســت؛ محمد ابراهیم همتی نخبه نظامی که پس 
از گذراندن دوران تحصیل در آلمان و ســوئد و 
فرانسه، برای خدمت به میهن بازگشت و در همان 
ســال اول جنگ با مدال شــهادت همراه با ناوچه 

پیکان در دل خلیج همیشه فارس جاودانه شد.
در ۴ دهه اخیر شــهر زادگاه این شــهید شاخص 
کشــور از یک نماد ملی برای معرفی وی بی بهره 
بود. تا اینکه در ســوم خرداد سال ۹۷ همزمان با 
سالروز فتح خرمشهر، شهرداری سمنان پیشقدم 
اجــرای یک طرح بزرگ ارج نهــادن به مقام والای 

شهید دریادار همتی شد.
از آنجائیکــه پیش از این تصمیم یکــی از چهار 
راههای ارتباطی  مهم شهر با استقرار یک المان از 

ناوچه پیکان به نام این شهید مزین شده بود طرح 
احداث میدانی به وسعت چهار هزار متر مربع بنام 

و یاد این فرمانده دلاور کلید زده شد.
مرســوم اســت که عاوه بر نامگذاری میادین و 
مســیرهای دورن شهری به نام شــهدا، نمادی از 
شهدای در سطح ملی نیز بنا نهاده می شود بنابراین 
در مرکــز این میدان یکی از یادمــان های بزرگ 
اختصاصی یک شهید در کشور به ارتفاع ۸متر در 

چهار طبقه ساخته شد.
اســتفاده از همکاری و همیاری و نظرات تخصصی 
نیروی دریایی ارتش جمهوری اسامی ایران، توجه 
به ســیما و منظر شــهری در یکی از میدان های 
ورودی پر تردد شــهر، بهره گیری از ظرفیت های 
گردشــگری اطراف میدان نظیر استخر کشاورزی 
، آبریزهــا و کوچــه باغ ها، اســتفاده فرهنگی و 
کاربردی از محیط داخلی یــک میدان برای اولین 

بار در اســتان، ایجاد جاذبه تماشای بافت باغ شهر 
از ارتفاع و تغییر نگــرش از المان های کوچک و 
متوسط به سمت المان های ابعاد بزرگ برای نمود 
بهتر بخشــی از ویژگی های این ســازه ابتکاری ـ 

انتزاعی است.
مجریان متخصص امور عمرانی و شهری بخوبی می 
دانند که احداث میادینــی از این نمونه عاوه بر 
تمهیدات انتظامی، راهور و محور دسترسی، جا به 
جایی مسیر تاسیسات زیربنایی و آزاد سازی زمین 
های مورد نیاز اطراف، از نظر  شکل هندسی، ابعاد، 
گردش ها، میزان تداخات ترافیکی بســیار حائز 
اهمیت و قاعدتا هزینه بر است. اما با نگاهی به عمر 
طراحی و ساخت سایر میدان های شهر که عموما به 
بیش از دو و حتی سه دهه قبل بر می گردد، لزوم 
ایجاد میدانی به روز با کاربری های نوین منطبق بر 
اصول شهرسازی جدید در کنار جاذبه های تاریخی 

میادینی نظیر ارگ یک امر ضروری در زیباســازی 
شهر مرکز استان به نظر می رسد بخصوص اینکه 
ایــن اقدام عمرانی با روح فرهنگی حاکم بر نام و 
یاد این شهید ملی برای انتقال ارزش های انقاب 
و دفاع مقدس به نسل امروز از راه هنر معماری و 
مهندسی و عمران شهری سازگار و هم راستاست.

ازپروژه های شاخص فعالیتهای دو ساله دکتر سید 
محمد ناظم رضوی  شهردارتاشگر سمنان

احیای باغ راه ها و کوچه باغ های شهر در راستای 
توسعه گردشگری طبعت

احیای خانه های قدیمی و تاریخی
احداث هتل سنتی ، مراکز بوم گردی در خانه های 

تاریخی
توســعه سرانه فضای سبز شــهروندی با احداث 

بوستانهای جدید
پیگیری احداث شهرک صنوف مزاحم آسیا

پیگیری ایجاد تقاطع غیرهم سطح امام حسن )ع(
پیگیری کسب برند جهانی شهر دوستدار کودک

پیگیری احداث اولین پارک هوشمند کودکان در 
ایران

پیگیری احداث شهر کودک )مرکز تخصصی خدمات 
کودک(

پیگیری پیاده راه نمودن خیابان امام )ره(
پیگیری توسعه و بهسازی مبلمان شهری

پیگیری اجرای کارت شــهروندی »سمنان کارت »  
می توان نام برد

پروژه بزرگ میدان شهید دریادار محمد ابراهیم همتی درسمنان افتتاح شد
در یک آیین باشکوه ؛

شهردار سمنان در آئین افتتاح میدان دریادار همتی گفت: این میدان با کارایی نمادین و با بهره 
برداری فرهنگی تهیه و تدارک شده است.

سید محمد ناظم رضوی اظهار داشت: این سازه برگرفته از المان های سازه ای و اشاره به هنر 
ســنتی ایران و نمادی از ناوچه پیکان اســت که بهره برداری این  میدان به صورت فرهنگی 

خواهد بود.
وی با بیان اینکه شهروندان می توانند به داخل میدان مراجعه نمایند، افزود: مردم با مراجعه به داخل میدان می توانند از گالری 
موزه این میدان اطاعات کامل از عملیات مروارید، ناوچه پیکان و دلاوری های شــهدای  نیروی دریایی خصوصا شــهدای ناوچه 
پیکان و همزمان شهید دریادار همتی و همچنین ابعاد زندگی و حماسه ای  شهید محمد ابراهیم همتی دریافت نمایند . ناظم 
رضوی گفت: مهمترین اولویت توسعه شهر گردشگری است و  با هماهنگی فرمانداری در طول  سال برنامه هایی در مقیاس ملی 
در میدان و فضای گردشگری مجاورت آن، بوستان استخر کدیور و باغ راه های زیبای آن، می توان پیش بینی نمود تا با معرفی 
به عنوان  یکی از محورهای گردشگری شهر، زمینه را برای افزایش ورود گردشگران فراهم آورد . شهردار سمنان گفت: شهر 
سمنان با توجه به ظرفیت گردشگری در باغات شهر، سمنان در کشور می تواند از جایگاه ویژه ای برخوردار باشد و امیدواریم 

به عنوان شهر ملی انتخاب شود.

“المان ناوچه پیکان«، سمبلی است از رشادت و شجاعت دریادار شهید محمد ابراهیم همتی
علیرضا آشناگر ، در متن تقدیر و تشکر خطاب به سید محمد ناظم رضوی آورده است: بدینوسیله از درایت، پشتکار، تدبیر و تاش های صادقانه 
جنابعالی و همکاران ارجمند در به ثمر رساندن پروژه »المان ناوچه پیکان« که سمبلی است از رشادت و شجاعت »دریادار شهید محمد ابراهیم 
همتی« ، ناخدایی از خطه کویر که دوشادوش همرزمان مجاهدش با نثار خون خود، نهال نوپای انقاب را آبیاری نموده تا اکنون به درختی تنومند 
در مناسبات منطقه ای و جهانی بدل گردد، تقدیر و تشکر می نمایم. امیدوارم با عنایت خاصه امام زمان )عج( و تحت زعامت فرمانده معظم کل قوا 

حضرت امام خامنه ای )مدظله العالی( همچون گذشته در تحقق آرمانهای انقاب و اهداف دولت تدبیر و امید موفق و پیروز باشید .
علیرضا آشناگر - استاندار سمنان

از شــهردار سمنان که با پشتکار توانســتند این طلسم را بالاخره 
حل کنند و این میدان به این بزرگی و باشــکوهی افتتاح شود و به 
درجه ای که باید برسد ، رسیده است و تا ابد مانند یک نگینی روی 
شهرمون سمنان همچنان درخشان است. جای پدر و مادر شهید خالی 
است، دوست داشتم سالها قبل میدان افتتاح می شد و این ابهت را  

پدر و مادر من هم می دیدند.

شهردار سمنان تاکید کرد؛

کاربری فرهنگی میدان شهید دریادار همتی

پیام تقدیر و تشکر استاندار سمنان ازدکترناظم رضوی شهردارسمنان

تقدیر خواهرشهید دریادارهمتی 
از شهردار سمنان

معاون هماهنگ کننده نیروی دریایی 
ارتش جمهوری اسلامی ایران در سمنان عنوان کرد؛

در امنیت ملی بدنبال قدرت ملی هستیم
معاون نیروی دریایی ارتش جمهوری اســامی ایران در  آئین افتتاح میدان شــهید دریادار 
همتی ســمنان گفت: امنیت برای همه کشورها مهم اســت و ایران از لحاظ نظامی، سیاسی، 
فرهنگی و حتی روانی بدنبال قدرت ملی نیست .حمزه علی کاویانی ادامه داد: اگر می بینیم 

کشورهای سلطه گر دنیا گسترش پیدا کردند از طریق دریا به این قدرت رسیدند.وی با اشاره به توانمندیهای نیروی دریایی 
ارتش جمهوری اسامی ایران تصریح کرد: تخصص و مهارت نیروی دریایی ارتش سبب شد در دوران جنگ، رژیم بعثی که مجهز 
به سیستم غربی و تجهیزات ساحلی بسیار مدرن بود را زمینگیر کند .  معاون هماهنگ کننده نیروی دریایی ارتش به توانمندیها 
و رشادتهای شهید محمد ابراهیم همتی اشاره کرد و افزود:  شجاعت، دلیری و بزرگمردی شهید همتی زبانزد دنیا است و به 
دلیل این خصوصیات شهید و به فرمان امام راحل  هفتم آذر روز شهادت این شهید، به عنوان روز نیروی دریایی ثبت  ملی شد.
کاویانی ضمن اشــاره به اینکه نیروی دریایی مهم ترین شاخص برای ایجاد قدرت نظامی و اقتدار ملی است، افزود: اگر امروز 
کشورهای سلطه گر در دنیا منافع نامشروع خود را در سراسر دنیا توسعه می دهند و می کوشند تا این منافع گسترش پیدا کند، 

از طریق دریا سلطه خود را پیگیری می کنند.


